

Ελένη Χαραλάμπους

Εθνοτική βία 1955-1959 : Δολοφονίες
Τουρκοκυπρίων

Η συμβολή του άλμπουμ *ŞEHİTLER albümü "Το άλμπουμ ηρώων"* - Η
αντιπαραβολή του με τον ελληνοκυπριακό τύπο

Λευκωσία 2024

Ελένη Χαραλάμπους
elenecharalampous72@gmail.com
ISBN
978-9925-7660-3-1

Περιεχόμενα

Εισαγωγή

1956 Ιανουάριος ABDULLAH ALİ RİZA
1956 Απρίλιος CUFER FERHAT
1956 Απρίλιος NİHAT VASİF
1956 Μάιος İBRAHİM YUSUF
1956 Μάιος LİSANİ AHMET
1956 Μάιος ALİ MUSTAFA
1956 Μάιος İRFAN ALİ
1956 Ιούνιος ALİ SALİH
1956 Ιούνιος ŞADAN KARA AHMET
1956 Ιούνιος AHMET HÜSEYİN
1956 Σεπτέμβριος RASİH MUSTAFA

1957 Ιανουάριος CEMAL ALİ
1957 Αύγουστος İSMAİL BEYOĞLU
1957 Αύγουστος ULUS ÜLFET
1957 Αύγουστος MUSTAFA ERTAN
1957 Αύγουστος KUBİLÂY ALTAYLI
1957 Νοέμβριος AHMET BEYAZ
1957 Δεκέμβριος ALİ ARİF
1957 Δεκέμβριος HALİD DERVİŞ
1957 Δεκέμβριος HALİL MUSTAFA

1958 Ιανουάριος ŞERİFE MEHMET
1958 Ιανουάριος MEHMET AHMET BONDİKO
1958 Ιανουάριος FUAT YUSUF
1958 Ιανουάριος MUSTAFA AHMET
1958 Ιανουάριος SERMET KANATLI
1958 Ιανουάριος İBRAHİM ALİ
1958 Ιανουάριος SAFER MUHARREM
1958 Μάρτιος HÜSEYİN SABRİ
1958 Ιούνιος PEYKER AHMET
1958 Ιούνιος AHMET HÜSEYİN
1958 Ιούνιος NİHAT MEHMET
1958 Ιούνιος MEHMET HASAN KARGA
1958 Ιούνιος AHMET İBRAHİM SARANDAĞI
1958 Ιούλιος AHMET SADIK
1958 Ιούλιος HÜSEYİN SEYİT AHMET
1958 Ιούλιος YUSUF MEHMET HİLMİ
1958 Ιούλιος KEMAL MUSA
1958 Ιούλιος HASAN MUSTAFA
1958 Ιούλιος ALİ HASAN
1958 Ιούλιος İBRAHİM MEHMET
1958 Ιούλιος YUSUF HASAN
1958 Ιούλιος ALİ MUSTAFA YORGANCI
1958 Ιούλιος AHMET MEHMET
1958 Ιούλιος KEMAL SAHİL

1958 Ιούλιος MUSTAFA HALİL ÇAVUŞ
1958 Ιούλιος İBRAHİM İBRAHİM
1958 Ιούλιος HÜSEYİN HASAN
1958 Ιούλιος ARİF HASAN
1958 Ιούλιος HASAN SÜLEYMAN
1958 Ιούλιος ADNAN DERVİŞ
1958 Ιούλιος MUSTAFA ALİ BEKTAŞ GÖN
1958 Ιούλιος TAHİR CAFER
1958 Ιούλιος AYŞE MEHMET ALİ
1958 Ιούλιος DERVİŞ HASAN MERCAN
1958 Ιούλιος SALİH TAHİR
1958 Ιούλιος ŞERİFALİ TAHİR
1958 Ιούλιος ÖZKAN HASAN
1958 Ιούλιος İBRAHİM YILMAZ
1958 Ιούλιος MEHMET AHMET PEKMEZ
1958 Ιούλιος FERUH CAMBAZ
1958 Ιούλιος MUSTAFA EMİR OSMAN
1958 Ιούλιος MEHMET ALİ HASAN
1958 Ιούλιος SAFFET HASAN
1958 Ιούλιος ROZE MEHMET
1958 Ιούλιος SALİH MUSTAFA
1958 Ιούλιος SAYDAM MUSTAFA
1958 Ιούλιος TAHİR HASAN
1958 Ιούλιος HÜSEYİN ALİ BEKTAŞ
1958 Ιούλιος HÜSEYİN HASAN & AHMET HASAN
1958 Ιούλιος MUSTAFA NECİB
1958 Ιούλιος HASİP HÜSEYİN & ZALİHE HASİP HÜSEYİN
1958 Ιούλιος AKŞİT MEHMET ALİ
1958 Ιούλιος ORHAN DERVİŞ
1958 Ιούλιος MEHMET MUSTAFA
1958 Ιούλιος ASLİYE NAZIM
1958 Ιούλιος EMİNE EMİR ALİ OSMAN
1958 Ιούλιος EMİR ALİ OSMAN
1958 Ιούλιος OSMAN ALİ KASNAK
1958 Αύγουστος İSMAİL CELÂL
1958 Αύγουστος ÖZKAN HÜSEYİN
1958 Αύγουστος KÂZIM SALİH
1958 Αύγουστος EROL AHMET
1958 Αύγουστος KEMAL ALİ
1958 Αύγουστος ADİL AHMET AKİL
1958 Αύγουστος AHMET VELİ PİRE
1958 Αύγουστος HASAN MUSTAFA HACI ARİF
1958 Αύγουστος ORHAN HASAN SALİH
1958 Οκτώβριος CEMAL MEHMET
1958 Οκτώβριος REŞAT MEHMET
1958 Νοέμβριος ASAF ELMAZ
1958 Νοέμβριος HİKMET REZVAN
1958 Νοέμβριος MEHMET HÜSEYİN
1958 Νοέμβριος MEHMET ZİHNİ
Συμπεράσματα

Εισαγωγή

Το άλμπουμ *ŞEHİTLER albümü* "Το άλμπουμ ηρώων" εκδόθηκε το 1963 από την Τουρκική Κοινοτική Συνέλευση / Türk Cemaat Meclisi, από το Τμήμα Κοινωνικών Εργασιών / Sosyal İşler Dairesi. Στις πρώτες σελίδες του άλμπουμ υπάρχει η ακόλουθη σημείωση «*Bu albüm, "Bir hilâl uğruna batan güneşler" misali bu toprakları bize vatan yapanların aziz hatırasına ithaf olunur*» «Αυτό το άλμπουμ είναι αφιερωμένο στην ιερή μνήμη εκείνων που έκαναν για μας αυτά τα εδάφη πατρίδα, σαν «ήλιοι που βυθίζονται για χάρη ενός μισοφέγγαρου»».¹ Στο προλογικό του σημείωμα ο πρόεδρος της Τουρκικής Κοινοτικής Συνέλευσης Rauf Denktaş αναφέρει «*Dünya durdukça Kıbrıs Türkü sizin azminizle, sizdeki imanla bu topraklarda hür olarak yaşayabilecektir*» «Όσο υπάρχει ο κόσμος, οι Τούρκοι της Κύπρου θα μπορούν να ζουν ελεύθεροι σε αυτά τα εδάφη χάρη στην αποφασιστικότητα σας, χάρη στην πίστη σας».

Ο επικεφαλής του τμήματος Sosyal İşler Dairesi, ο εκπαιδευτικός, πολιτικός και συγγραφέας Talât Yurdakul στο δικό του προλογικό σημείωμα αναφέρει «*Karpas Aytotoro'suna gitmiştim. Rumlar tarafından yakılıp yıkılan Türk evlerinde hummalı bir inşaat faaliyeti vardı. Bir ara, [...] Salihciğin evine gelmiştim. Yapıcılar yıkılan evi tamir ediyorlardı. İçeri girdim. Duvarlar üzerindeki yazıları elindeki keskin bir aletle kazıyan 5-6 yaşlarında bir çocuk gözüme ilişti. Alçı sıvalı bu duvarlar baştanbaşa büyük punto yazılarla dolu idi. Birkaçını okudum : Zido Makarios ! Zido Diyenis ! Zido Eoka! ... Bu evin altı yaşındaki Salihciği bu yazıları kazımakla meşguldü. Salihciğin arslan yapılı babası Rumlar tarafından vurularak öldürülmüştü.*» «Πήγα στο χωριό Άγιος Θεόδωρος Καρπασίας. Υπήρχε έντονη οικοδομική δραστηριότητα, επειδή τα τουρκικά σπίτια είχαν γκρεμιστεί από τους Ελληνοκυπρίους (Ε/κ). Πήγα στο σπίτι του μικρού Salih,[...]. Οι οικοδόμοι επιδιόρθωναν το σπίτι. Μπήκα μέσα. Τράβηξε το βλέμμα μου ένας εξάχρονος ο οποίος χάραζε με ένα αιχμηρό εργαλείο, το οποίο είχε στο χέρι του, τα συνθήματα τα οποία ήταν πάνω στους τοίχους. Αυτοί οι γύψινοι τοίχοι ήταν γεμάτοι με συνθήματα,[...].Διάβασα κάποια : Ζήτω ο Μακάριος ! Ζήτω ο Διγενής ! Ζήτω η ΕΟΚΑ ! Ο εξάχρονος μικρός αυτού του σπιτιού ήταν απασχολημένος στο να σβήνει αυτά τα συνθήματα. Ο γενναίος πατέρας του Salih χτυπήθηκε και σκοτώθηκε από Ε/κ.».

¹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ABDULLAH ALİ RİZA

[...]1926 senesinde Baf kasabasında doğmuştur.

Polis çavuşu idi.

Kıbrıs' a silâh getiren bir Yunan gemisinin yakalanmasında rolü olduğu için EOKA' cıların düşmanlığını kazanmıştı.

11.1.1956 da Kasaba Leymosun yolu üzerinde bir marangoz dükkânında tabanca ile vuruldu. Yaralı olmasına rağmen EOKACI' yı kovaladı ve tabancası ile ateş ederek yaraladı. Kendisi de aldığı yaralar sonunda şehit oldu.

Bugün hayatta Eşi Adile Abdullah'tan başka Cevdet, Sevim, Abdullah ve Sevilây adlarında dört evlâdı vardır.²

ABDULLAH ALİ RİZA

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1926 στην Πάφο.

Ήταν λοχίας.

Μπήκε στο στόχαστρο της ΕΟΚΑ, επειδή είχε σημαντική συμβολή στη σύλληψη του ελληνικού πλοιαρίου το οποίο θα έφερνε όπλα στην Κύπρο.

Στις 11 Ιανουαρίου του 1956 δέχτηκε επίθεση στο κατάστημα ενός επιπλοποιού το οποίο βρισκόταν στον δρόμο της επαρχίας Λεμεσού. Αν και ήταν τραυματίας, καταδίωξε το μέλος της ΕΟΚΑ και με το πιστόλι του τον τραυμάτισε. Στο τέλος ο Abdullah Ali Riza υπέκυψε στα τραύματα του και έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας:

Η σύζυγος του : Adile Abdullah.

Τα παιδιά του : Cevdet, Sevim, Abdullah και Sevilây.

Ελληνοκυπριακός Τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΟΧΛΑΓΩΓΙΚΑΙ ΔΙΑΔΗΛΩΣΕΙΣ ΤΟΥΡΚΩΝ ΕΣΗΜΕΙΩΘΗΣΑΝ ΧΘΕΣ ΕΝ ΛΕΥΚΩΣΙΑ ΚΑΤΟΠΙΝ ΦΟΝΟΥ ΤΟΥΡΚΟΥ ΑΣΤΥΝΟΜΙΚΟΥ ΕΙΣ ΠΑΦΟΝ», 12 Ιανουαρίου 1956.

[...] Τὴν 7.40 π.μ. τῆς χθὲς ὁ ἀστυνομικὸς λοχίας τοῦ τμήματος ἀνιχνεύσεως ἐγκλημάτων Ἀμπτουλλᾶ Ἀλῆ Ριζᾶ, ἐκ Λέμπας, ἐπυροβολήθη ἅπας εἰς τὸ στήθος, διὰ περιστροφῶν, ἐνῶ ἐπέστρεφεν ἐκ τῆς ἀγορᾶς εἰς τὴν οἰκίαν τοῦ [...] Συμμετέσχε τον παρελθόντα Ἰανουάριον τῆς ἐπιχειρήσεως διὰ τὴν σύλληψιν τοῦ πλοιαρίου «Ἅγιος Γεώργιος».

²*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

CUFER FERHAT

[...]1928 tarihinde Lefke' de doğmuştur.

Ardath Tütün Fabrikasında memurdu.

23 Nisan 1956' da Ardath Tütün Fabrikasında çalışırken Fabrikanın Rum müstahdemleri tarafından tabanca ile vurularak öldürmüştür.

Hayatta olan aile efradı :

Eşi : Duran Cufer.

Evlâtları : İsmet, Sevil ve Cufriye' dir.³

CUFER FERHAT

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε στη Λεύκα το 1928.

Ήταν υπάλληλος στο καπνεργοστάσιο "Ardath Tütün Fabrikası".

Στις 23 Απριλίου του 1956, ενώ εργαζόταν στο καπνεργοστάσιο, δέχτηκε πυροβολισμούς από τους Ε/κ επιστάτες του εργοστασίου και σκοτώθηκε.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Duran Cufer.

Τα παιδιά του : İsmet, Sevil και Cufriye.

Ελληνοκυπριακός Τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΤΟΥΡΚΟΣ ΕΡΓΑΤΗΣ ΕΦΟΝΕΥΘΗ ΚΑΙ ΕΛΛΗΝ ΕΤΡΑΥΜΑΤΙΣΘΗ ΕΚ ΠΥΡΟΒΟΛΙΣΜΩΝ ΡΙΦΘΕΝΤΩΝ ΔΙΑΡΚΟΥΣΗΣ ΤΗΣ ΤΟΥΡΚΙΚΗΣ ΔΙΑΔΗΛΩΣΕΩΝ», 24 Απριλίου 1956.

[...]Εἰς τὰς 3.30 μ.μ. τῆς χθὲς ἐπυροβολήθη καὶ ἐφονεύθη ὁ Τοῦρκος ἐργάτης Τζαφέρ Φερχάτ, 22 ἐτῶν, ὑπὸ ὅπλοφóρου, ἐντὸς τοῦ καπνεργοστασίου «Ἄρνταθ» παρὰ τὴν πλατεῖαν Ἀτατούρκ.

Τὸ Ρέουντερ μετέδωσεν ὅτι ὁ ὅπλοφóρος ἐπυροβόλησεν ὅταν μικρὰ ὁμάς Τούρκων ἐπετέθη κατ' αὐτοῦ καὶ παρ' ὀλίγον να τον ἐλύντζαρε.

³*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ΝΙΗΑΤ VASİF

[...] 1930 yılında Lefkoşa 'da doğmuştur.

Polisti.

23.4.1956 tarihinde Rumlar aleyhinde çalışan ve Türk semtinde ikamet eden bir Rum polisini öldürmeğe gelen iki silâhlı EOKA' cı bunda muvaffak olamayınca Abdiçavuş sokağı istikametinde kaçmaya başlamışlardır. Durumlarından şüphe eden Nihad Vasıf peşlerine düşmüş yakayı ele vereceğini gören Rumlar Nihad Vasıfı tabanca ile vurarak öldürmüşlerdir. Bu hadiseye şahid olan bir Türk kızı EOKA' cıyı yakalayarak polise teslim etmiştir.

Bugün hayatta olan aile fertleri şunlardır :

Annesi : Emine Vasıf.

Kardeşleri : Nevzat, Suat ve Hatice' dir.⁴

ΝΙΗΑΤ VASİF

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε στη Λευκωσία το 1930.

Ήταν αστυνομικός.

Στις 23.4.1956, δύο ένοπλα μέλη της EOKA, οι οποίοι είχαν έρθει για να σκοτώσουν έναν Ε/κ αστυνομικό που δρούσε εναντίον των Ε/κ και που κατοικούσε στην τουρκική συνοικία. Δεν τα κατάφεραν και διέφυγαν στην οδό Abdiçavuş. Ο Nihat Vasıf τους υποψιάστηκε και τους ακολούθησε. Τον πυροβόλησαν με όπλο και τον σκότωσαν. Τουρκάλα που είδε αυτό το περιστατικό συνέλαβε έναν εκ των δύο αντρών και τον παρέδωσε στην αστυνομία.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η μητέρα του : Emine Vasıf.

Τα αδέρφια του : Nevzat, Suat και Hatice.

Ελληνοκυπριακός Τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΔΡΑΜΑΤΙΚΑ ΓΕΓΟΝΟΤΑ ΕΙΣ ΛΕΥΚΩΣΙΑΝ ΚΑΤΟΠΙΝ ΦΟΝΟΥ ΤΟΥΡΚΟΥ ΑΣΤΥΝΟΜΙΚΟΥ ΕΦΟΝΕΥΘΗ ΕΠΙΣΗΣ ΧΘΕΣ ΚΑΙ ΕΝΑΣ ΤΟΥΡΚΟΣ ΙΔΙΩΤΗΣ», 24 Απριλίου 1956.

[...] Έπίσημον ανακοινωθὲν ἀναφέρει ὅτι εἰς τὰ 1-25 μ.μ. τῆς χθὲς Ἕλληνα Κύπριος ἀστυνομικὸς ἐπυροβολήθη εἰς δρομίσκον πλησίον τῆς πλατείας Ἀτατούρκ. Ἐρρίφθησαν κατ' αὐτοῦ ἀνεπιτυχῶς τρεῖς πυροβολισμοί. Οἱ ἐπιτεθέντες ἐτράπησαν εἰς φυγὴν ἐγκαταλείψαντες ἐπὶ τόπου ἕν περιστροφον, τὸ ὅποιον παρελήφθη ὑπὸ τῆς ἀστυνομίας. Τοῦρκος ἀστυνομικὸς, ἐκτὸς ὑπηρεσίας καὶ μὲ πολιτικὴν ἐνδυμασίαν κατεδίωξε τοὺς δύο ὀπλοφόρους. Ὁ ἀστυνομικὸς ἦτο ἄοπλος. Εἰς τὴν ὁδὸν Ποταμιαλιζατὲ οἱ ὀπλοφόροι ἐστράφησαν καὶ ἐπυροβόλησαν κατὰ τοῦ ἀστυνομικοῦ, ὁ ὅποιος ἔμεινεν ἄπνους.

Τούρκισσαι, αἱ ὅποια ἤκουσαν τὸν πυροβολισμὸν ἔσπευσαν καὶ συνέλαβον ἓνα νεαρόν Ἕλληνα Κύπριον.

⁴*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

İBRAHİM YUSUF

[...] 7 Mart 1923 tarihinde Afanya'da doğmuştur. Çoban idi. Tremeşe Ovasında EOKA' ya ait bir silâh deposundan Afanya'ya silâh kaçırان İbrahim Yusuf ve kardeşini 23.5.56 da polis Mağusa' ya götürürken Ahna polisi yanında pusuda yatan EOKA' cıların kurşunları ile öldürülmüştür. Eşi Şazimet İbrahim ve Besime, Yaşar, Mustafa ve Sevgi adlarında 4 çocuğu hayattadır.⁵

İBRAHİM YUSUF

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε στις 7 Μαρτίου του 1923 στην Αφάνεια. Ήταν βοσκός. Στις 23.5.56, ενώ η αστυνομία μετέφερε στην Αμμόχωστο τον İbrahim Yusuf και τον αδερφό του, οι οποίοι είχαν επιχειρήσει να μεταφέρουν όπλα στο χωριό Αφάνεια από μια αποθήκη όπλων της ΕΟΚΑ, η οποία βρισκόταν στην πεδιάδα της Τρεμετουσιάς, ο İbrahim Yusuf δέχτηκε επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ που παραμόνευαν στον αστυνομικό σταθμό του χωριού Άχνα και σκοτώθηκε. Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας : η σύζυγος του Şazimet İbrahim και τα 4 παιδιά του, Besime, Yaşar, Mustafa και Sevgi.

Ελληνοκυπριακός Τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΨΕΣΙΝΗ ΕΝΕΔΡΑ ΚΑΤΑ ΣΤΡΑΤΙΩΤΙΚΟΥ ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟΥ ΕΠΙ ΤΗΣ ΟΔΟΥ ΛΕΥΚΩΣΙΑΣ-ΑΜΜΟΧΩΣΤΟΥ», 23 Μαΐου 1956.

[...] Μεσονύκτιον ανακοινωθὲν ἀναφέρει : Εἰς τὰς 9.30 μ.μ. τῆς χθὲς δύο αὐτοκίνητα τῶν δυνάμεων ἀσφαλείας περιέπεσαν εἰς ἐνέδραν πλησίον τοῦ δευτέρου μιλιοδείκτου τῆς ὁδοῦ Ἀμμοχώστου-Λευκωσίας. [...] Εἰς τὰς 9.35 μ.μ. τῆς χθὲς αὐτοκίνητον τῶν δυνάμεων ἀσφαλείας, τὸ ὅποιον μετέφερε δύο ὑπόπτους, ἐπυροβολήθη δι' αὐτομάτων ὅπλων, ἐπὶ τῆς ὁδοῦ Ἀμμοχώστου – Βαρωσίων. Ὁ εἰς ἐκ τῶν ὑπόπτων ἐβλήθη ἐκ τοῦ πυρὸς τῶν ἐπιτεθέντων καὶ ἐφονεύθη.

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΤΟΥΡΚΙΚΟΣ ΑΝΑΒΡΑΣΜΟΣ ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΕΝΕΔΡΑΝ ΕΞΩΘΙ ΤΩΝ ΒΑΡΩΣΙΩΝ», 24 Μαΐου 1956.

[...] Μόλις ἐγνώσθη ὅτι ὁ φονευθεὶς ἐκ τῆς ψεσινῆς ἐνέδρας ἔξωθεν τῶν Βαρωσίων ἦτο Τοῦρκος χωρικός ἐξ Ἀφάνειας, ὁ δὲ τραυματισθεὶς σοβαρῶς ἕτερος Τοῦρκος, ἐπικουρικός, εἰς τὴν παλαιὰν Ἀμμόχωστον ἤρχισαν νὰ συγκεντρώνωνται ὁμάδες νεαρῶν Τοῦρκων, οἱ ὅποιοι ἤρχισαν νὰ κραυγάζουν διάφορα συνθήματα. Οὗτοι προσεπάθησαν νὰ ἐξέλθουν τῶν τειχῶν τῆς πόλεως καὶ νὰ πορευθοῦν πρὸς τὴν νέαν πόλιν, ἡ ὁποία κατοικεῖται ἀποκλειστικῶς ἀπὸ Ἑλληνας, ἀλλὰ τελικῶς δὲν ἐπραγματοποίησαν τὰς προθέσεις των, ἀντιληφθέντες προδήλως, ὅτι δυνάμεις ἀσφαλείας εὕρισκοντο ἐν ἐπιφυλακῇ.

⁵*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

LİSANİ AHMET

[...]1918 senesinde Poli'de dünyaya gelmiştir.

Polis Çavuşu idi.

23 Mayıs 1956 senesinde Polis' de arkadaşları ile birlikte davet edildiği bir kahvede arkadan vurulmak sureti ile şehit edilmiştir.

Hayriye Lisani adındaki eşi ve Türkây Lisani ve Alpay Lisani adında 2 oğlu vardır.⁶

LİSANİ AHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1918 στην Πόλη.

Ήταν λοχίας.

Στις 23 Μαΐου του 1956 τον είχαν προσκαλέσει στο καφενείο. Στο καφενείο τον χτύπησαν πισώπλατα. Έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας.

Η σύζυγος του : Hayriye Lisani.

Οι γιοι του : Türkây Lisani και Alpay Lisani.

Ελληνοκυπριακός Τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΤΟΥΡΚΟΙ ΔΙΑΔΗΛΩΤΑΙ ΠΡΟΕΚΑΛΕΣΑΝ ΧΘΕΣ ΜΕΓΑΛΑΣ ΖΗΜΙΑΣ ΕΙΣ ΛΕΥΚΩΣΙΑΝ, ΛΕΜΕΣΟΝ, ΛΑΡΝΑΚΑ ΚΑΙ ΠΑΦΟΝ», 25 Μαΐου 1956.

[...] Νεαροί Τούρκοι συνεκεντρώθησαν την πρωίαν τῆς χθὲς εἰς τὴν ἐν Λευκωσίᾳ πλατείαν Δικαστηρίων κραυγάζοντες διάφορα συνθήματα καὶ διαμαρτυρόμενοι διὰ τὸν φόνον Τούρκου λοχίου εἰς Πόλιν Χρυσοχούς. Μέχρι τῆς 10^{ης} π.μ. τὰ πλείστα, ὑπὸ Τουρκικὴν διαχείρισιν καταστήματα εἶχον κλείσει καὶ οἱ συγκεντρωθέντες ἐξεδήλωσαν πρόθεσιν νὰ σχηματίσουν διαδήλωσιν καὶ νὰ κατευθυνθοῦν πρὸς τὰς Ἑλληνικὰς συνοικίας τῆς πόλεως, ὅπου καὶ αἱ κεντρικώτεραι ἐμπορικαὶ ἀρτηρίαι.

⁶*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ALİ MUSTAFA

[...] 2.11.1923 te Afanya'da doğmuştur.

Askeri Polis yardımcısı idi.

25 Mayıs 1956 günü gecesini Afanya'da çıkan yangını görünce Ornuta'daki evinden motosikletine binerek Afanya'daki köylü kardeşlerinin yardımına koşmuştur. Afanya'ya gireceği sırada Rumların toplu halde tecavüzüne uğradı ve linç edilerek şehit edildi.

Hayatta olan aile efradı :

Eşi : Münübe Ali

Evlâtları : Sevilây, Öncel, Oncay, Mustafa ve Koncay.⁷

ALİ MUSTAFA

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε στην Αφάνεια στις 2 Νοεμβρίου του 1923.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Όταν είδε τη φωτιά η οποία είχε ξεσπάσει στο χωριό Αφάνεια, το βράδυ της 25^{ης} Μαΐου του 1956, ανέβηκε στη μοτοσυκλέτα του και από το σπίτι του, το οποίο βρισκόταν στο χωριό Ορνίθι, έτρεξε για να βοηθήσει τους ομοεθνείς του από το χωριό Αφάνεια. Τη στιγμή που έμπαινε στο χωριό, δέχτηκε μαζική επίθεση από Ε/κ, λιντσαρίστηκε και έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του: Münübe Ali.

Τα παιδιά του : Sevilây, Öncel, Oncay, Mustafa και Koncay.

Ελληνοκυπριακός Τύπος :

Εφημερίδα *Κυπριακή*, «ΕΙΣ ΕΛΛΗΝ ΚΑΙ ΕΙΣ ΤΟΥΡΚΟΣ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΕΙΣ ΤΟ ΧΩΡΙΟΝ ΑΦΑΝΕΙΑ ΣΥΝΕΠΕΙΑ ΣΥΓΚΡΟΥΣΕΩΝ ΜΕΤΑΞΥ ΤΩΝ ΚΑΤΟΙΚΩΝ», 28 Μαΐου 1956.

[...] Συμφώνως πρὸς ἐπίσημον ἀνακοινωθὲν τὰ αἵματηρὰ ἐπεισόδια τοῦ χωρίου Ἀφάνειας συνέβησαν ὡς ἐξῆς : Ἀργά, τὴν ἐσπέραν τοῦ Σαββάτου ἐξεσπασαν βιαιοπραγίαι εἰς Ἀφάνειαν, κατὰ τὴν ἐπιστροφὴν Τούρκων ἐκ γαμηλίου συμποσίου εἰς τὸ χωρίον Ορνίθι. Συνεπεία τῶν ταραχῶν εἷς Τούρκος ἐφονεύθη καὶ εἷς Ἕλλην ἐπυροβολήθη καὶ ἐφονεύθη. Πέντε Ἕλληνες ἐτραυματίσθησαν καὶ μετεφέρθησαν εἰς νοσοκομεῖον. Μία οἰκία Τούρκου ἐπυροβολήθη καὶ μία μοτοσυκλέττα κατεστράφη.

⁷*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

İRFAN ALİ

[...]1918 yılında Leymosun ilçesine bağlı Mersinli (Aytuma) köyünde doğmuştur.

Polis çavuşu idi.

28 Mayıs 1956 günü Lefkoşa' da uzun yolda vazifede olduğu bir sırada balkondan atılan bir bombadan ağır yaralar almıştır. Bir hafta hastanede yattıktan sonra ölmüştür.

Eşi Şükran İrfan ve evlâtları Perihan, Nevin, Erol hayattadır.⁸

İRFAN ALİ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1918 στο χωριό Mersinli (Άγιος Θωμάς) της επαρχίας Λεμεσού.

Ήταν λοχίας.

Στις 28 Μαΐου του 1956, στη Λευκωσία, τραυματίστηκε βαριά εν ώρα καθήκοντος από βόμβα που ρίχτηκε από μπαλκόνι. Αφού νοσηλεύτηκε στο νοσοκομείο για μία εβδομάδα, πέθανε.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας : η σύζυγος του Şükran İrfan και τα παιδιά του Perihan, Nevin και Erol.

Ελληνοκυπριακός Τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΝΕΑΙ ΤΑΡΑΧΑΙ ΚΑΤΟΠΙΝ ΤΗΣ ΚΗΔΕΙΑΣ ΤΟΥΡΚΟΥ ΑΣΤΥΝΟΜΙΚΟΥ ΕΙΣ ΤΗΝ ΛΕΥΚΩΣΙΑΝ», 30 Μαΐου 1956.

[...] Κατὰ τὴν 4.30 μ.μ. χθὲς Τουρκικὸν πλῆθος ἐπιστρέφον ἐκ τῆς κηδείας τοῦ Τούρκου ἀστυνομικοῦ Ἰρφὰν Ἀλῆ, ὅστις εἶχεν ὑποκύψει εἰς τὰ τραύματά τοῦ εἰς τὸ νοσοκομεῖον Λευκωσίας συνεπεία τῆς ρίψεως βόμβας ἐναντίον δυνάμεων ἀσφαλείας εἰς τὴν ὁδὸν Λήδρας κατὰ τὴν 21^{ην} Μαΐου, ἐπυρπόλησεν οἰκίαν εἰς Ὅμορφίταν.

⁸*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ALİ SALİH

[...] 1935 yılında Çınarlı (Blâdan) köyünde doğmuştur.

Polis idi.

2 Haziran 1956 tarihinde Kasaba-Poli yolu üzerinde EOKA' cıların kurdukları bir pusu neticesinde vurularak şehit edilmiştir.

Eşi Halide Ali ile annesi Rahme Salih ve babası Salih Ali Lokmacı hayattadır.⁹

ALİ SALİH

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1935 στο χωριό Çınarlı / Πλατάνι.

Ήταν αστυνομικός.

Στις 2 Ιουνίου του 1956 δέχτηκε επίθεση στον αυτοκινητόδρομο προς την Πόλη.

Έπεσε σε εχθρική ενέδρα της EOKA και έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Halide Ali.

Η μητέρα του : Rahme Salih.

Ο πατέρας του : Salih Ali Lokmacı.

Ελληνοκυπριακός Τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΕΦΟΝΕΥΘΗ ΧΘΕΣ ΜΕΛΟΣ ΤΩΝ ΔΥΝΑΜΕΩΝ ΑΣΦΑΛΕΙΑΣ», 3 Ιουνίου 1956.

[...]Περὶ τὴν 6.30 μ.μ. τῆς χθές, αὐτοκίνητον τῶν δυνάμεων ἀσφαλείας ἐνέπεσεν εἰς ἐνέδραν παρὰ τὸ χωρίον Κισσόνεργα, μεταξὺ τοῦ Κόλπου τῶν Κοραλλίων καὶ τοῦ Κτήματος. Ἐν μέλῳ τῶν δυνάμεων ἀσφαλείας ἐφονεύθη καὶ ἕτερος ἐτραυματίσθη σοβαρῶς.

⁹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ŞADAN KARA AHMET

[...] 1906 yılında Alılar (Aloda) köyünde doğmuştur.

Hususi Polis idi.

4 Haziran 1956 tarihinde Limya köyünde Rumlar tarafından öldürülmüştür.

Bugün hayatta olan aile efradı :

Eşi : Sadiye Şadan.

Evlâtları : Emine, Ülkü, Sevilây, Ahmet, Mustafa, Fatma ve Tamer'dir.¹⁰

ŞADAN KARA AHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1906 στο χωριό Alılar / Αλόα.

Ήταν ειδικός αστυνομικός. Στις 4 Ιουνίου του 1956 στο χωριό Λύμπια σκοτώθηκε από Ε/κ.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Sadiye Şadan.

Τα παιδιά του : Emine, Ülkü, Sevilây, Ahmet, Mustafa, Fatma και Tamer.

Ελληνοκυπριακός Τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΤΟΥΡΚΙΚΑΙ ΒΙΑΙΟΠΡΑΓΙΑΙ ΕΙΣ ΑΜΜΟΧΩΣΤΟΝ ΚΑΤΟΠΙΝ ΤΟΥ ΦΟΝΟΥ ΤΟΥΡΚΟΥ ΑΣΤΥΝΟΜΙΚΟΥ ΤΟΥ ΑΝΙΧΝΕΥΤΙΚΟΥ ΤΜΗΜΑΤΟΣ», 5 Ιουνίου 1956.

[...]Περὶ τὴν 7.30 π.μ. τῆς σήμερον ἐπυροβολήθη καὶ ἐφονεύθη ὑπ' ἀγνώστων εἰς τὸ χωρίον Λιμνιά ὁ ἐξ Ἀλόας καὶ τέως κάτοικος Βαρωσίων Σαντὰν Καρὰ Μεχμέτ Ἀππουλλάχ, γνωστὸς ἐδῶ ὡς «ὁ μαῦρος τῆς Ἀλόας». Ὁ φονευθεὶς, ὁ ὁποῖος ἐξέπνευσεν ἐπὶ τόπου, ἦτο ἀπὸ τινων μηνῶν ἀπεσπασμένος παρὰ τῇ εἰδικῇ ὑπηρεσίᾳ τοῦ τμήματος ἀνιχνεύσεως τῆς ἀστυνομίας Ἀμμοχώστου.

¹⁰*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ΑΗΜΕΤ ΗÜSEYİN

[...]1918 yılında Dağışan (Vreça) köyünde doğmuştur.

Yardımcı Polis idi.

27 Haziran 1956 da Baf Komiserliğinde nöbet beklerken Rumlar tarafından atılan bir bomba ile şehit edilmiştir.

Hayatta olan aile efradı :

Eşi : Fatma Salih.

Evlâtları : Selma, Zeki ve Necati.¹¹

ΑΗΜΕΤ ΗÜSEYİN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1918 στο χωριό Dağışan / Βρέτσια.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Στις 27 Ιουνίου του 1956 φρουρούσε το Διοικητήριο Πάφου. Έγινε μάρτυρας της ελευθερίας μετά τη βομβιστική επίθεση Ε/κ στο Διοικητήριο.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας.

Η σύζυγος του : Fatma Salih.

Τα παιδιά του : Selma, Zeki και Necati.

Ελληνοκυπριακός Τύπος :

Εφημερίδα *ΠΑΡΑΤΗΡΗΤΗΣ*, «ΟΙ ΝΕΩΤΕΡΕΣ ΕΙΔΗΣΕΙΣ», 28 Ιουνίου 1956.

[...]Και ή εβδομάς αυτή περιείχε συμβάντα έκρήξεων βομβών εις πόλεις και αγροτικάς περιφέρειας με ζημίες και τραυματίες. Εγένετο υπό τρομοκρατῶν επίθεσις διὰ βομβῶν και πυροβολισμῶν κατὰ 3 Αστυνομ. Σταθμῶν.

¹¹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

RASIH MUSTAFA

[...]70 yaşında idi.

Tuzla' da doğmuştur.

Kömürcü idi.

4 Eylül 1956 tarihinde Larnaka Belediye çarşısında alış veriş yaptığı bir sırada EOKAcı' ların baskınına uğrayan Rasih Mustafa otomatik tabanca kurşunları ile şehit edilmiştir.

Bugün hayatta Nazemin Mustafa adında bir kızı ve 3 torunu vardır.¹²

RASIH MUSTAFA

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Ήταν 70 χρονών.

Γεννήθηκε στην Έγκωμη της Αμμοχώστου.

Ήταν καρβουνιάρης.

Στις 4 Σεπτεμβρίου του 1956 ο Rasih Mustafa ψώνιζε στην αγορά του Δημαρχείου της Λάρνακας. Δέχτηκε επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ με ντουφέκια και έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η κόρη του Nazemin Mustafa και τα τρία εγγόνια του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΒΡΕΤΑΝΟΣ ΑΞΙΩΜΑΤΙΚΟΣ ΕΠΥΡΟΒΟΛΗΘΗ ΚΑΙ ΕΤΡΑΥΜΑΤΙΣΘΗ ΕΝΩ ΕΞΗΡΧΕΤΟ ΕΚ ΤΗΣ ΔΗΜΟΤΙΚΗΣ ΑΓΟΡΑΣ», 5 Σεπτεμβρίου 1956.

[...] Έκ τῶν σφαιρῶν, τὰς ὁποίας ἔρριψε πρὸς τὴν διεύθυνσιν τοῦ δράστου ὁ Βρεττανὸς ἀξιωματικὸς, μία ἔπληξε παρὰ τὴν καρδιακὴν χώραν τον γέροντα Ὅθωμανὸν Ρασήτ Μουσταφᾶ, 76 ἐτῶν, ἀνθρακοπώλης, ὅστις ἀπεβίωσε καθ' ὃν χρόνον διεκομίζετο εἰς τὸ Νοσοκομεῖον Λάρνακος.

¹²*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

CEMAL ALİ

[...]Cemal Ali, Serdar (Çatoz) köyünden idi. Şehit edildiği zaman 40 yaşında idi. Yardımcı Polis olarak çalışıyordu.

19.1.1957 tarihinde Lefkoşa' da Elektrik Fabrikası dışında nöbet beklerken atılan bir bomba ile şehit edilmiştir.

Hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Gülsün Cemal.

Evlâtları : Ali Cemal, Gökcen Cemal, Mithat Cemal, Salih Cemal.¹³

CEMAL ALİ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Κατάγεται από το χωριό Serdar / Τζιάος.

Έγινε μάρτυρας της ελευθερίας, όταν ήταν 40 ετών.

Ήταν επίκουρος αστυνομικός.

Στις 19 Ιανουαρίου του 1957 ήταν φρουρός έξω από τον Ηλεκτροπαραγωγικό Σταθμό Λευκωσίας. Σκοτώθηκε από έκρηξη βόμβας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Gülsün Cemal.

Τα παιδιά του : Ali Cemal, Gökcen Cemal, Mithat Cemal, Salih Cemal.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ*, «ΕΠΙΚΟΥΡΙΚΟΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΚΟΣ ΕΦΟΝΕΥΘΗ ΑΠΟ ΕΚΡΗΞΗ ΒΟΜΒΑΣ ΕΙΣ ΤΗΝ ΕΙΣΟΔΟΝ ΤΟΥ ΠΑΛΑΙΟΥ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΟΥ ΣΤΑΘΜΟΥ ΛΕΥΚΩΣΙΑΣ», 20 Ιανουαρίου 1957.

[...]Περὶ τὴν 2.10 μ.μ. ὥραν τῆς χθὲς ἐρρίφθησαν εἰς τὸν παλαιὸν ἠλεκτροπαραγωγὸν σταθμὸν τῆς Λευκωσίας, εἰς τὴν ὁδὸν Ἀποστόλου Βαρνάβα, δύο βόμβαι. Κατ' ἐπίσημον ἀνακοίνωσιν, «μόνον ἡ ἑτέρα τῶν βομβῶν ἐξερράγη, ἀλλ' ἐπικουρικὸς ἀστυνομικὸς χωροφύλαξ ὑπέκυψεν εἰς τὰ τραύματά του καὶ τρεῖς ἄλλοι ἀστυνομικοὶ ἐτραυματίσθησαν.»

¹³Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

İSMAİL BEYOĞLU

[...]1933 yılında Lefkoşa'da doğmuştur.

Nafi' de memurdu.

31 Ağustos 1957 günü gecesi Küçük Kaymaklı'da arkadaşları Ulus Ülfet, Mustafa Ertan ve Kubilây Altaylı ile birlikte bir evde bomba yaparlarken ani bir infilâk olmuş dördü de ağır surette yaralanmıştır. İsmail Beyoğlu 1 Eylül 1957 tarihinde hayata gözlerini kapatmıştır.

İsmail Beyoğlu bekârdı. Annesi Pembe Kâmil ile kardeşleri Yakup, Fatma ve Ali hayattadır.¹⁴

İSMAİL BEYOĞLU

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε στη Λευκωσία το 1933.

Ήταν υπάλληλος της NAAFI.

Το βραδύ της 31^{ης} Αυγούστου του 1957 κατασκεύαζε βόμβα σε ένα σπίτι με τους φίλους του, τον Ulus Ülfet, τον Mustafa Ertan και τον Kubilây Altaylı. Ξαφνικά έγινε έκρηξη. Και οι τέσσερις τραυματίστηκαν βαριά. Την 1^η Σεπτεμβρίου του 1957 έχασε τη ζωή του.

Ήταν ανύπανδρος. Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η μητέρα του : Pembe Kâmil.

Τα αδέρφια του : Yakup, Fatma και Ali.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *NEOI KAIPOI*, «ΕΙΣ ΤΗΝ ΤΟΥΡΚΙΚΗΝ ΟΙΚΙΑΝ ΟΠΟΥ ΕΣΗΜΕΙΩΘΗ Η ΕΚΡΗΞΙΣ ΑΝΕΥΡΕΘΗΣΑΝ 16 BOMBAI ΔΥΝΑΜΙΤΙΣ ΚΑΙ ΑΛΛΟΝ ΥΛΙΚΟΝ», 2 Σεπτεμβρίου 1957.

[...]Ἐν τῷ μεταξύ ἄγνωστοι εἶχον μεταφέρει εἰς τὸ γενικὸν νοσοκομεῖον Λευκωσίας τρεῖς νεαροὺς Τούρκους, τοὺς Κουβαλαῖ Ἀλταγλῆ, Ἰσμαήλ Μπεγιοκόλου καὶ Οὐλοὺς Οὐλφét, οἱ ὅποιοι ἔφερον σοβαρὰ τραύματα καὶ ἐγκαύματα, προξενηθέντα ἐκ τῆς ἐκρήξεως.[...]Ἡ ἀστυνομία ἀνεῦρε σήμερον τὴν πρωΐαν καὶ τέταρτον πρόσωπον εἰς ἰδιωτικὴν οἰκίαν εἰς Λευκωσίαν.[...] Οὗτος εἶναι Τοῦρκος Κύπριος ὀνόματι Μουσταφᾶ Ἑρτὰν Τζελάλ.

¹⁴*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ULUS ÜLFET

[...]1930 yılında Lefkoşa' da doğmuştur.

İktisat Fakültesi öğrencisi idi.

31 Ağustos 1957 günü gecesi Küçük Kaymaklı' da arkadaşları Mustafa Ertan, Kubilây Altaylı ve İsmail Beyoğlu ile birlikte bir evde bomba yaparlarken ani bir infilâk olmuş dördü de ağır surette yaralanmıştır. Ulus Ülfet 5 Eylül 1957 tarihinde hayata gözlerini kapamıştır.

Hayatta bulunan aile efradı :

Babası : Emekli Başöğretmen Ülfet Bey.

Kardeşleri : Sevim, Taşkent ve Orhun.¹⁵

ULUS ÜLFET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1930 στη Λευκωσία.

Ήταν φοιτητής στο Τμήμα Οικονομικών.

Το βραδύ της 31^{ης} Αυγούστου του 1957 κατασκεύαζε βόμβα σε ένα σπίτι με τους φίλους του, τον Mustafa Ertan, τον Kubilây Altaylı και τον İsmail Beyoğlu. Ξαφνικά έγινε έκρηξη. Και οι τέσσερις τραυματίστηκαν βαριά. Την 5^η Σεπτεμβρίου του 1957 έχασε τη ζωή του.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Ο πατέρας του : συνταξιούχος διευθυντής σχολείου Ülfet Bey.

Τα αδέρφια του : Sevim, Taşkent και Orhan.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *NEOI KAIPOI*, «ΕΙΣ ΤΗΝ ΤΟΥΡΚΙΚΗΝ ΟΙΚΙΑΝ ΟΠΟΥ ΕΣΗΜΕΙΩΘΗ Η ΕΚΡΗΞΙΣ ΑΝΕΥΡΕΘΗΣΑΝ 16 BOMBΑΙ ΔΥΝΑΜΙΤΙΣ ΚΑΙ ΑΛΛΟΝ ΥΛΙΚΟΝ», 2 Σεπτεμβρίου 1957.

[...]Ἐν τῷ μεταξύ ἄγνωστοι εἶχον μεταφέρει εἰς τὸ γενικὸν νοσοκομεῖον Λευκωσίας τρεῖς νεαροὺς Τούρκους, τοὺς Κουβαλάϊ Ἀλταγλῆ, Ἰσμαήλ Μπεγιοκόλου καὶ Οὐλοὺς Οὐλφέντ, οἱ ὅποιοι ἔφερον σοβαρὰ τραύματα καὶ ἐγκαύματα, προξενηθέντα ἐκ τῆς ἐκρήξεως.[...]Ἡ ἀστυνομία ἀνεῦρε σήμερον τὴν πρῶϊαν καὶ τέταρτον πρόσωπον εἰς ἰδιωτικὴν οἰκίαν εἰς Λευκωσίαν.[...] Οὗτος εἶναι Τοῦρκος Κύπριος ὀνόματι Μουσταφᾶ Ἑρτάν Τζελάλ.

¹⁵*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

MUSTAFA ERTAN

[...]13 Şubat 1942 tarihinde Lefkoşa'da doğmuştur.

Atatürk Enstitüsü öğrenci idi.

31 Ağustos 1957 günü gecesi Küçük Kaymaklı' da arkadaşları Kubilây Altaylı, Ulus Ülfet ve İsmail Beyoğlu ile birlikte bir evde bomba yaparlarken ani bir infilâk olmuş dördü de ağır surette yaralanmıştır. Mustafa Ertan 5 Eylül 1957 tarihinde hayata gözlerini kapamıştır.

Annesi Akile Cemal. Kardeşleri Cemâl, Mehmet ve Filiz hayattadır. Kız kardeşi Gülten Yunus 16 Ağustos 1960 Kıbrıs Cumhuriyeti kuruluşunun şenliklerinde serseri bir kurşunla öldürülmüştür.¹⁶

MUSTAFA ERTAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στη Λευκωσία στις 13 Φεβρουαρίου του 1942.

Ήταν μαθητής στο Atatürk Enstitüsü.

Το βραδύ της 31^{ης} Αυγούστου του 1957 κατασκεύαζε βόμβα σε ένα σπίτι με τους φίλους του, τον Kubilây Altaylı, τον Ulus Ülfet και τον İsmail Beyoğlu. Ξαφνικά έγινε έκρηξη. Και οι τέσσερις τραυματίστηκαν βαριά. Την 5^η Σεπτεμβρίου του 1957 έχασε τη ζωή του.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η μητέρα του : Akile Cemal.

Τα αδέρφια του : Cemâl, Mehmet και Filiz.

Η αδερφή του Gülten Yunus σκοτώθηκε από σφαίρα κατά τους εορτασμούς της ανακήρυξης της Κυπριακής Δημοκρατίας.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *NEOI KAIPOI*, «ΕΙΣ ΤΗΝ ΤΟΥΡΚΙΚΗΝ ΟΙΚΙΑΝ ΟΠΟΥ ΕΣΗΜΕΙΩΘΗ Η ΕΚΡΗΞΙΣ ΑΝΕΥΡΕΘΗΣΑΝ 16 BOMBAI ΔΥΝΑΜΙΤΙΣ ΚΑΙ ΑΛΛΟΝ ΥΛΙΚΟΝ», 2 Σεπτεμβρίου 1957.

[...]Ἐν τῷ μεταξύ ἄγνωστοι εἶχον μεταφέρει εἰς τὸ γενικὸν νοσοκομεῖον Λευκωσίας τρεῖς νεαροὺς Τούρκους, τοὺς Κουβαλάϊ Ἀλταγλῆ, Ἰσμαῆλ Μπεγιοκόλου καὶ Οὐλοῦς Οὐλφét, οἱ ὅποιοι ἔφερον σοβαρὰ τραύματα καὶ ἐγκαύματα, προξενηθέντα ἐκ τῆς ἐκρήξεως.[...]Ἡ ἀστυνομία ἀνεῦρε σήμερον τὴν πρωΐαν καὶ τέταρτον πρόσωπον εἰς ἰδιωτικὴν οἰκίαν εἰς Λευκωσίαν.[...] Οὗτος εἶναι Τούρκος Κύπριος ὀνόματι Μουσταφᾶ Ἐρτὰν Τζελάλ.

¹⁶*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

KUBİLÂY ALTAYLI

[...]1941 yılında Lefkoşa'da doğmuştur.

Elektrikçi idi.

31 Ağustos 1957 günü gecesi Küçük Kaymaklı'da arkadaşları Ulus Ülfet, Mustafa Ertan, İsmail Beyoğlu ile birlikte bir evde bomba yaparlarken ani bir infilâk olmuş dördü de ağır surette yaralanmıştır. Kulibây Altaylı 6 Eylül 1957 tarihinde hayata gözlerini kapamıştır.

Babası Hasan Altaylı. Annesi Fatma Altaylı ile kardeşleri İrşat, Kurtuluş ve Özden hayattadır.¹⁷

KUBİLÂY ALTAYLI

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1941 στη Λευκωσία.

Ήταν ηλεκτρολόγος.

Το βραδύ της 31^{ης} Αυγούστου του 1957 κατασκεύαζε βόμβα σε ένα σπίτι με τους φίλους του, τον Ulus Ülfet, τον Mustafa Ertan και τον İsmail Beyoğlu. Ξαφνικά έγινε έκρηξη. Και οι τέσσερις τραυματίστηκαν βαριά. Την 6^η Σεπτεμβρίου του 1957 έχασε τη ζωή του.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Ο πατέρας του : Hasan Altaylı.

Η μητέρα του : Fatma Altaylı.

Τα αδέρφια του : İrşat, Kurtuluş και Özden.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΝΕΟΙ ΚΑΙΡΟΙ*, «ΕΙΣ ΤΗΝ ΤΟΥΡΚΙΚΗΝ ΟΙΚΙΑΝ ΟΠΟΥ ΕΣΗΜΕΙΩΘΗ Η ΕΚΡΗΞΙΣ ΑΝΕΥΡΕΘΗΣΑΝ 16 BOMBΑΙ ΔΥΝΑΜΙΤΙΣ ΚΑΙ ΑΛΛΟΝ ΥΛΙΚΟΝ», 2 Σεπτεμβρίου 1957.

[...]Εν τῷ μεταξύ ἄγνωστοι εἶχον μεταφέρει εἰς τὸ γενικὸν νοσοκομεῖον Λευκωσίας τρεῖς νεαροὺς Τούρκους, τοὺς Κουβαλάϊ Ἀλταγλῆ, Ἰσμαήλ Μπεγιοκόλου καὶ Οὐλοὺς Οὐλφέντ, οἱ ὅποιοι ἔφερον σοβαρὰ τραύματα καὶ ἐγκαύματα, προξενηθέντα ἐκ τῆς ἐκρήξεως.[...]Ἡ ἀστυνομία ἀνεῦρε σήμερον τὴν πρῶϊαν καὶ τέταρτον πρόσωπον εἰς ἰδιωτικὴν οἰκίαν εἰς Λευκωσίαν.[...] Οὗτος εἶναι Τοῦρκος Κύπριος ὀνόματι Μουσταφᾶ Ἐρτάν Τζελάλ.

¹⁷*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ΑΗΜΕΤ ΒΕΥΑΖ

[...]1924 senesinde Lefkoşa' da doğmuştur.

Polis subayı idi.

9 Kasım 1957 tarihinde Lefkoşa Omorfo yolu üzerinde nikâhlısı yanında olduğu halde Lefkoşa'ya gelirken otomobili Rumlar tarafından durdurulmuş nikâhlısı Fatma Yusuf' un gözü önünde vurulmuştur. Bununla yetinmeyerek Ahmet Beyaz'ı saçlarından yakalayıp başını otomobilden dışarı çekmişler ve başına tabancalarını boşaltmışlardır.

Hafif yara alan nikâhlısı Fatma Yusuf hayattadır.¹⁸

ΑΗΜΕΤ ΒΕΥΑΖ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1924 στη Λευκωσία.

Ήταν αξιωματικός της αστυνομίας.

Στις 9 Νοεμβρίου του 1957 οδηγούσε το αυτοκίνητο του στον αυτοκινητόδρομο Μόρφου-Λευκωσίας. Αν και ήταν με την αρραβωνιαστικιά του, τον σταμάτησαν Ε/κ, οι οποίοι επέβαιναν σε αυτοκίνητο, και τον χτύπησαν μπροστά στα μάτια της αρραβωνιαστικιάς του Fatma Yusuf. Δεν περιορίστηκαν σε αυτό, τον τράβηξαν από τα μαλλιά, τράβηξαν το κεφάλι του έξω από το αυτοκίνητο και άδειασαν τα πιστόλια τους στο κεφάλι του.

Η αρραβωνιαστικιά του, η οποία είναι στη ζωή, τραυματίστηκε ελαφρά.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΤΟΥΡΚΟΣ ΑΞΙΩΜΑΤΙΚΟΣ ΤΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ ΕΦΟΝΕΥΘΗ ΧΘΕΣ ΥΠΟ ΑΓΝΩΣΤΩΝ ΕΝΩ ΩΔΗΓΕΙ ΤΟ ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟΝ ΤΟΥ ΠΛΗΣΙΟΝ ΤΗΣ ΖΩΔΙΑΣ», 10 Νοεμβρίου 1957.

[...]Επίσημον ανακοινωθέν ότι την 8^{ην} π.μ., ὥραν τῆς χθὲς ὁ Τοῦρκος ἀξιωματικὸς τῆς Αστυνομίας Μουσταφᾶ Ἀχμέτ Μπεγιάζ ἐπυροβολήθη καὶ ἐφονεύθη, καθ' ὃν χρόνον ὠδήγει τὸ αὐτοκίνητον τοῦ κατὰ τὴν ὁδὸν ἐκ Μόρφου πρὸς τὴν Λευκωσίαν.[...] Ὁ φονευθεὶς ἦτο ἐκπαιδευτὴς εἰς τὴν Αστυνομικὴν Σχολὴν.[...] Ὁρισμέναι φῆμαι φέρουν ὅτι τὸ ἐπεισὸδιον ὀφείλεται μᾶλλον εἰς λόγους ζηλοτυπίας[....]

¹⁸*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ALİ ARİF

[...]1924 yılında Beşiktepe (Melândra) köyünde doğmuştur.

Amele idi.

4 Aralık 1957 tarihinde Ali Arif iki köylü arkadaşı ile ormana gitmişler, o bölgede geniş ölçüde faaliyette bulunan EOKA' cılar tarafında balta ve nacaklarla şehit edilmişlerdir.

Hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Pembe Ali.

Çocukları : Mediha, Arif ve Ülker.¹⁹

ALİ ARİF

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1924 στο χωριό Μελάνδρα.

Ήταν εργάτης.

Στις 4 Δεκεμβρίου του 1957 ο Ali Arif με δύο συγχωριανούς του πήγε στο βουνό. Έγιναν μάρτυρες της ελευθερίας. Μέλη της ΕΟΚΑ, τα οποία δρούσαν σε εκείνη την περιοχή, τους σκότωσαν με μπαλτά και τσεκούρια.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Pembe Ali.

Τα παιδιά του : Mediha, Arif ve Ülker.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΤΡΕΙΣ ΤΟΥΡΚΟΙ ΑΝΕΥΡΕΘΗΣΑΝ ΧΘΕΣ ΝΕΚΡΟΙ ΕΙΣ ΤΟ ΔΑΣΟΣ ΠΑΦΟΥ ΦΕΡΟΝΤΕΣ ΤΡΑΥΜΑΤΑ ΔΙ' ΑΞΙΝΗΣ», 6 Δεκεμβρίου 1957.

[...]Τρεις Τούρκοι εκ τοῦ χωρίου Μελάνδρα (Πάφου), ἀνευρέθησαν σήμερον τὴν πρωΐαν νεκροὶ ἐντὸς δάσους ἀπέχοντος περὶ τὰ 4 μίλια ἐκ Λυσσοῦ. Οὗτοι εἶναι οἱ Χαλίτ Δερβίς, ἡλικίας 60 ἐτῶν, Χαλίλ Μουσταφᾶ, 25 ἐτῶν καὶ Ἀλὴ Ἀρίφ, 40 ἐτῶν. Κατὰ πληροφορίας μας, οἱ ρηθέντες Τούρκοι εἶχον ἀναχωρήσει τὴν πρωΐαν τῆς χθὲς Τετάρτης ἐκ τοῦ χωρίου των διὰ νὰ μεταβοῦν εἰς τὸ δάσος Πάφου δι' ἐργασίαν[...]

¹⁹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

HALİD DERVİŞ

[...]1932 yılında Beşiktepe (Melândra) köyünde doğmuştur.

Rençber idi.

4 Aralık 1957 tarihinde Halid Derviş iki köylü arkadaşı ile ormana gitmişler, o bölgede geniş ölçüde faaliyette bulunan EOKA' cılar tarafında balta ve nacaklarla şehit edilmişlerdir.

Annesi Kadriye Derviş, babası Derviş Mahmut, kardeşleri Seyfi, Osman, Nigâr ve Dilber hayattadır.²⁰

HALİD DERVİŞ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1932 στο χωριό Μελάνδρα.

Ήταν αγρότης.

Στις 4 Δεκεμβρίου του 1957 ο Halid Derviş με δύο συγχωριανούς του πήγε στο βουνό. Έγιναν μάρτυρες της ελευθερίας. Μέλη της ΕΟΚΑ, τα οποία δρούσαν σε εκείνη την περιοχή, τους σκότωσαν με μπαλτά και τσεκούρια.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η μητέρα του : Kadriye Derviş.

Ο πατέρας του : Derviş Mahmut.

Τα αδέρφια του : Seyfi, Osman, Nigâr και Dilber.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΤΡΕΙΣ ΤΟΥΡΚΟΙ ΑΝΕΥΡΕΘΗΣΑΝ ΧΘΕΣ ΝΕΚΡΟΙ ΕΙΣ ΤΟ ΔΑΣΟΣ ΠΑΦΟΥ ΦΕΡΟΝΤΕΣ ΤΡΑΥΜΑΤΑ ΔΙ' ΑΞΙΝΗΣ», 6 Δεκεμβρίου 1957.

[...]Τρεις Τούρκοι εκ του χωρίου Μελάνδρα (Πάφου), ανευρέθησαν σήμερον την πρωίαν νεκροί εντός δάσους απέχοντος περί τὰ 4 μίλια εκ Λυσσοῦ. Οὔτοι εἶναι οἱ Χαλίτ Δερβίς, ἡλικίας 60 ἐτῶν, Χαλίλ Μουσταφᾶ, 25 ἐτῶν καὶ Ἀλὴ Ἀρίφ, 40 ἐτῶν. Κατὰ πληροφορίας μας, οἱ ρηθέντες Τούρκοι εἶχον ἀναχωρήσει τὴν πρωΐαν τῆς χθὲς Τετάρτης ἐκ τοῦ χωρίου των διὰ νὰ μεταβοῦν εἰς τὸ δάσος Πάφου δι' ἐργασίαν[...]

²⁰*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

HALİL MUSTAFA

[...]1902 de Beşiktepe (Melândra) köyünde dünyaya gelmiştir.
Amele idi.

4 Aralık 1957 tarihinde Halil Mustafa diğer iki köylü arkadaşı Ali Arif ve Halid Derviş ile ormana gitmişler, o bölgede geniş ölçüde faaliyette bulunan EOKA'cılar tarafında balta ve nacaklarla şehit edilmişlerdir.

Hayatta bulunan aile efradı :

Çocukları : Sami, Mustafa, Hüseyin ve Zehra.²¹

HALİL MUSTAFA

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1902 στο χωριό Μελάνδρα.

Ήταν εργάτης.

Στις 4 Δεκεμβρίου του 1957 ο Halil Mustafa με δύο συγχωριανούς του, τον Ali Arif και τον Halid Derviş, πήγε στο βουνό. Έγιναν μάρτυρες της ελευθερίας. Μέλη της ΕΟΚΑ, τα οποία δρούσαν σε εκείνη την περιοχή, τους σκότωσαν με μπαλτά και τσεκούρια.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Τα παιδιά του : Sami, Mustafa, Hüseyin και Zehra.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΤΡΕΙΣ ΤΟΥΡΚΟΙ ΑΝΕΥΡΕΘΗΣΑΝ ΧΘΕΣ ΝΕΚΡΟΙ ΕΙΣ ΤΟ ΔΑΣΟΣ ΠΑΦΟΥ ΦΕΡΟΝΤΕΣ ΤΡΑΥΜΑΤΑ ΔΙ' ΑΞΙΝΗΣ», 6 Δεκεμβρίου 1957.

[...]Τρεῖς Τούρκοι ἐκ τοῦ χωρίου Μελάνδρα (Πάφου), ἀνευρέθησαν σήμερον τὴν πρωΐαν νεκροὶ ἐντὸς δάσους ἀπέχοντος περὶ τὰ 4 μίλια ἐκ Λυσσοῦ. Οὗτοι εἶναι οἱ Χαλίτ Δερβίς, ἡλικίας 60 ἐτῶν, Χαλίλ Μουσταφᾶ, 25 ἐτῶν καὶ Ἀλὴ Ἀρίφ, 40 ἐτῶν. Κατὰ πληροφορίας μας, οἱ ρηθέντες Τούρκοι εἶχον ἀναχωρήσει τὴν πρωΐαν τῆς χθὲς Τετάρτης ἐκ τοῦ χωρίου τῶν διὰ νὰ μεταβοῦν εἰς τὸ δάσος Πάφου δι' ἐργασίαν[...]

²¹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ŞERİFE MEHMET

[...]Meriç (Mora) köyünden idi. Şehit edildiğinde 50 yaşında. Şerife Mehmet 27 Ocak 1958 tarihinde Atatürk Meydanında Türklerle İngiliz askerleri arasında yapılan çarpışmalar esnasında bir İngiliz askeri cipi tarafından çiğnenmek sureti ile şehit edilmiştir.

Eşi 16 sene evvel vefat etmişti. Hayatta Rasiha, Osman, Hüseyin, Rahme ve Ayten adlarında 5 evlâdı vardır.²²

ŞERİFE MEHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στο χωριό Μόρα. Έγινε μάρτυρας της ελευθερίας, όταν ήταν 50 χρονών.

Η Şerife Mehmet στις 27 Ιανουαρίου του 1958 ποδοπατήθηκε από αγγλικό στρατιωτικό τζιπ κατά τη διάρκεια των συγκρούσεων Τ/κ και Βρετανών στρατιωτών στην πλατεία Atatürk.

Ο σύζυγος της πριν από 16 χρόνια πέθανε.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας.

Τα παιδιά της : Rasiha, Osman, Hüseyin, Rahme και Ayten.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΔΙΑΔΗΛΩΣΕΙΣ ΤΟΥΡΚΩΝ ΕΝ ΛΕΥΚΩΣΙΑ, ΑΜΜΟΧΩΣΤΩ ΚΑΙ ΠΑΦΩ ΚΑΙ ΣΥΓΚΡΟΥΣΕΙΣ ΜΕΤΑ ΣΤΡΑΤΙΩΤΩΝ ΕΜΠΗΡΗΣΜΟΙ ΚΑΙ ΖΗΜΙΑΙ ΔΕΚΑΔΩΝ ΧΙΛΙΑΔΩΝ ΛΙΡΩΝ», 28 Ιανουαρίου 1958.

[...]Βραδύτερον ἀνεκοινώθη ἐπισήμως, ὅτι τὴν ἐσπέραν τῆς χθὲς ἀπεβίωσεν ἐν τῷ Γενικῷ Νοσοκομείῳ Λευκωσίας εἰς γέρων, ὀνόματι Μεχμέτ Ἀχμέτ ἐκ θλάσεως τοῦ κρανίου του καὶ πιθανῶς ἐκ θλάσεως τῆς σπονδυλικῆς του στήλης λόγῳ τοῦ ὡς ἄνω ἐπεισοδίου. Ὡσαύτως, τὸ ἀπόγευμα τῆς χθὲς εἰσήχθη εἰς τὸ Γενικὸν Νοσοκομεῖον ἡ Σερίφ Μεχμέτ, ἡλικίας 55 ἐτῶν, ὑποφέρουσα ἐκ τραυμάτων εἰς ἀμόφερα τὰ γόνατά της καὶ εἰς τὸν δεξιὸν ὦμον.

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΔΥΟ ΧΙΛ. ΛΙΡΑΙ ΕΙΣ ΤΟΥΣ ΚΛΗΡΟΝΟΜΟΥΣ ΔΥΟ ΤΟΥΡΚΩΝ», 2 Μαρτίου 1958.

[...]Συμφώνως πρὸς ἐπίσημον ἀνακοινωθὲν, ἡ Κυβέρνησις Κύπρου ἐπλήρωσεν εἰς τὰς οἰκογενείας τῶν Τούρκων οἵτινες ἐφονεύθησαν ὑπὸ στρατιωτικοῦ αὐτοκινήτου ἐν Λευκωσίᾳ τὴν 27^{ην} Ἰανουαρίου, κατὰ τὴν διάρκειαν τῶν Τουρκικῶν ὁχλαγωγῶν, τὸ ποσὸν τῶν £ 2.000. Τὰ χρήματα θὰ διανεμηθοῦν εἰς τὰς δύο θυγατέρας τῆς Σιεριφὲ Μεχμέτ καὶ εἰς τὴν σύζυγον καὶ τὰ δύο μικρότερα τέκνα τοῦ Μεχμέτ Ἀχμέτ Ποντικοῦ.

²²*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

MEHMET AHMET BONDİKO

[...] 1912 de Zeytinlik (Alifodez) doğmuştur.

Ticaretle meşgul olurdu.

27 Ocak 1958 gününde Lefkoşa' da Atatürk Meydanında İngiliz askerleri ile yapılan çarpışma esnasında halkı yarararak süratle gelen bir İngiliz askeri cipi tarafından çiğnenmek suretiyle şehit edilmiştir.

Bugün hayatta Kerime Mehmet adındaki eşi ile Fuat, Ali, Mustafa, Ahmet, Fatma, Leylâ, Meryem ve Havva adlarında 8 evlâdı vardır.²³

MEHMET AHMET BONDİKO

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1912 στο χωριό Άγιοι Ηλιόφωτοι.

Ασχολήθηκε με το εμπόριο.

Ο Mehmet Ahmet Bondiko στις 27 Ιανουαρίου του 1958 ποδοπατήθηκε από αγγλικό στρατιωτικό τζιπ, το οποίο επιχείρησε να διασπάσει τους διαδηλωτές, κατά τη διάρκεια των συγκρούσεων Τ/κ και Βρετανών στρατιωτών στην πλατεία Atatürk. Έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Kerime Mehmet.

Τα 8 παιδιά του : Fuat, Ali, Mustafa, Ahmet, Fatma, Leylâ, Meryem και Havva.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΕΙΣ ΣΦΟΔΡΑΣ ΣΥΓΚΡΟΥΣΕΙΣ ΔΥΝΑΜΕΩΝ ΑΣΦΑΛΕΙΑΣ ΚΑΙ ΤΟΥΡΚΙΚΟΥ ΟΧΛΟΥ ΕΤΡΑΥΜΑΤΙΣΘΗΣΑΝ 104 ΠΡΟΣΩΠΑ», 28 Ιανουαρίου 1958.

[...] Άργότερον εἷς ἐκ τῶν τραυματισθέντων ὀνόματι Ἀχμέτ Μεχμέτ 58 ἐτῶν, γεωργὸς ἐκ τοῦ χωρίου Ἀγ. Ἡλιοφῶτες, ὑπέκυψαν εἰς τὰ τραύματά του εἰς τὸ Γεν. Νοσοκομεῖον Λευκωσίας. Οὗτος εἶχεν ὑποστῆ κατάγμα τοῦ κρανίου καὶ τῆς σπονδυλικῆς στήλης.

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΔΥΟ ΧΙΛ. ΛΙΡΑΙ ΕΙΣ ΤΟΥΣ ΚΛΗΡΟΝΟΜΟΥΣ ΔΥΟ ΤΟΥΡΚΩΝ», 2 Μαρτίου 1958.

[...]Συμφώνως πρὸς ἐπίσημον ἀνακοινωθὲν, ἡ Κυβέρνησις Κύπρου ἐπλήρωσεν εἰς τὰς οἰκογενείας τῶν Τούρκων οἵτινες ἐφονεύθησαν ὑπὸ στρατιωτικοῦ αὐτοκινήτου ἐν Λευκωσίᾳ τὴν 27^{ην} Ἰανουαρίου, κατὰ τὴν διάρκειαν τῶν Τουρκικῶν ὁχλαγωγῶν, τὸ ποσὸν τῶν £ 2.000. Τὰ χρήματα θὰ διανεμηθοῦν εἰς τὰς δύο θυγατέρας τῆς Σιεριφὲ Μεχμέτ καὶ εἰς τὴν σύζυγον καὶ τὰ δύο μικρότερα τέκνα τοῦ Μεχμέτ Ἀχμέτ Ποντικοῦ.

²³*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

FUAT YUSUF

[...] 1912 yılında Mağusa'da doğmuştur.

Amele idi.

28 Ocak 1958 tarihinde Mağusa'da kapısı önünde İngiliz askerleri ile çarpışırken makineli tüfeklerle vurularak öldürülmüştür.

Hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Cemaliye Fuad.

Evlâtları : Aziz, Hasan ve Hikmet'tir.²⁴

FUAT YUSUF

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στην Αμμόχωστο το 1912.

Ήταν εργάτης.

Στις 28 Ιανουαρίου του 1958 στην Αμμόχωστο, μπροστά από την Πύλη Αμμοχώστου, ήρθε σε σύγκρουση με τους Βρετανούς στρατιώτες πυροβολήθηκε και σκοτώθηκε.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας:

Η σύζυγος του : Cemaliye Fuad.

Τα παιδιά του : Aziz, Hasan και Hikmet.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΤΡΕΙΣ ΤΟΥΡΚΟΙ ΕΝ ΛΕΥΚΩΣΙΑ ΚΑΙ ΔΥΟ ΕΝ ΑΜΜΟΧΩΣΤΩ ΕΦΟΝΕΥΘΥΣΑΝ ΧΘΕΣ ΕΙΣ ΤΟΥΡΚΙΚΑΣ ΟΧΛΑΓΩΓΙΑΣ», 29 Ιανουαρίου 1958.

[...] Πέντε Τούρκοι έφονεύθησαν χθές την πρωΐαν, τρεῖς εἰς Λευκωσίαν καὶ δύο εἰς Ἀμμόχωστον, κατόπιν πυροβολισμῶν ριφθέντων ὑπὸ Βρεταννῶν στρατιωτῶν. Οἱ τέσσαρες τῶν πυροβοληθέντων ὑπέκυψαν εἰς τὸ μοιραῖον ἐπὶ τόπου, ἐνῶ ὁ πέμπτος ἀπεβίωσε περὶ τὴν 5.30 μ.μ. ὥραν ἐν τῷ Γενικῷ Νοσοκομείῳ Λευκωσίας.

²⁴*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

MUSTAFA AHMET

[...]Lefkoşalı idi 1940 da doğmuştur.

Kunduracı idi.

28 Ocak 1958 de Halk Sineması önünde İngiliz askerleri ile çarpışırken yaralanan İbrahim Ali' yi Sermet Kanatlı ile bir arabaya koyarak hastaneye götürülürken İnönü Meydanında İngiliz askerlerinin açtığı ateş neticesinde şehit edilmişlerdir.

Hayatta :

Babası : Ahmet Tevfik.

Annesi : Hatice.

Ahmet' ten başka Hakkı, İsmet, Kadriye ve Hasan isimlerinde dört kardeşi vardır.²⁵

MUSTAFA AHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στη Λευκωσία το 1940.

Ήταν τσαγκάρης.

Στις 28 Ιανουαρίου του 1958 στην πλατεία İnönü Meydanı ο Mustafa Ahmet ξεψύχησε, επειδή Βρετανοί στρατιώτες άνοιξαν πυρ, ενώ μετέφερε με τον Sermet Kanatlı στο νοσοκομείο τον İbrahim Ali, ο οποίος είχε τραυματιστεί στις συμπλοκές μεταξύ Τ/κ και Βρετανών στρατιωτών στον κινηματογράφο Halk Sineması. Και οι τρεις τους έγιναν μάρτυρες της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Ο πατέρας του : Ahmet Tevfik.

Η μητέρα του : Hatice.

Τα αδέρφια του : Hakkı, İsmet, Kadriye και Hasan.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΠΕΝΤΕ ΤΟΥΡΚΟΙ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΚΑΙ ΑΛΛΟΙ ΕΤΡΑΥΜΑΤΙΣΘΗΣΑΝ», 29 Ιανουαρίου 1958.

[...]Ανακοινωθέν αναφέρει : Τήν 10.50 π.μ. τής χθές, αυτοκίνητον ταξί διήλθε δι' όδοφράγματος τής όδοϋ Κωνσταντινουπόλεως εις τήν Τουρκικήν συνοικίαν τής Λευκωσίας.Τοϋτο διετάχθη νά σταματήση καί αί δυνάμεις άσφαλείας, ήνοιξαν πϋρ κατ' αϋτοϋ. Έκ τῶν έξ έπιβατῶν αϋτοϋ έφονεύθησαν οί Μουσταφά Άχμετ, 20 έτῶν, έκ τής συνοικίας Αγ. Κασσιανοϋ καί Ίμπραχίμ Άλῆ 19 έτῶν, έκ Καϊμακλίου. Ό τρίτος έπιβάτης Σερμετ Άλῆ Κανάτ, 20 έτῶν, κρεοπώλης έκ Λευκωσίας άπέθανεν κατὰ τὸ άπόγευμα τής χθές.

²⁵*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

SERMET KANATLI

[...]10.11.1938 de Lefke' de doğmuştur. Mesleği dülgelikti.

28 Ocak 1958 sabahı Halk Sineması önünde İngiliz askerleri ile çarpışırken yaralanan arkadaşı İbrahim Ali' yi Mustafa Ahmet ile bir arabaya koyarak hastaneye götürürken İnönü Meydanında İngiliz askerleri tarafından açılan ateş sonunda her üçü de şehit edilmişlerdir.

Hayatta annesi ve babasından başka 8 kardeşi vardır.²⁶

SERMET KANATLI

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στη Λεύκα στις 10 Νοεμβρίου του 1938.

Ήταν ξυλουργός.

Στις 28 Ιανουαρίου του 1958 στην πλατεία İnönü Meydanı ο Sermet Kanatlı ξεψύχησε, επειδή Βρετανοί στρατιώτες άνοιξαν πυρ, ενώ μετέφερε με τον Mustafa Ahmet στο νοσοκομείο τον İbrahim Ali, ο οποίος είχε τραυματιστεί στις συμπλοκές μεταξύ Τ/κ και Βρετανών στρατιωτών στον κινηματογράφο Halk Sineması. Και οι τρεις τους έγιναν μάρτυρες της ελευθερίας.

Τα εν ζώή μέλη της οικογένειας : ο πατέρας του, η μητέρα του και τα 8 αδέρφια του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΠΕΝΤΕ ΤΟΥΡΚΟΙ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΚΑΙ ΑΛΛΟΙ ΕΤΡΑΥΜΑΤΙΣΘΗΣΑΝ», 29 Ιανουαρίου 1958.

[...]Ανακοινωθέν αναφέρει : Τὴν 10.50 π.μ. τῆς χθές, αὐτοκίνητον ταξί διῆθε δι' ὁδοφράγματος τῆς ὁδοῦ Κωνσταντινουπόλεως εἰς τὴν Τουρκικὴν συνοικίαν τῆς Λευκωσίας. Τοῦτο διετάχθη νὰ σταματήσῃ καὶ αἱ δυνάμεις ἀσφαλείας, ἥνοιζαν πῦρ κατ' αὐτοῦ. Ἐκ τῶν ἑξ ἐπιβατῶν αὐτοῦ ἐφονεύθησαν οἱ Μουσταφᾶ Ἀχμέτ, 20 ἐτῶν, ἐκ τῆς συνοικίας Ἀγ. Κασσιανοῦ καὶ Ἰμπραχίμ Ἀλῆ 19 ἐτῶν, ἐκ Καϊμακλίου. Ὁ τρίτος ἐπιβάτης Σερμέτ Ἀλῆ Κανάτ, 20 ἐτῶν, κρεοπώλης ἐκ Λευκωσίας ἀπέθανεν κατὰ τὸ ἀπόγευμα τῆς χθές.

²⁶Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

İBRAHİM ALİ

[...]1937 yılında Uzunmeşe (Tremetusa) de doğmuştur.

Lefkoşa' da terzilik yapmakta idi.

28 Ocak 1958 tarihinde Halk Sineması önünde İngiliz askerleri ile çarpışırken taşa silâhla mukabele eden İngiliz askerleri tarafından vurularak yaralanmıştır. Arkadaşları Sermet Kanatlı ve Mustafa Ahmet tarafından hastaneye götürülürken otomobilleri ikinci bir defa olarak İnönü Meydanında İngiliz askerlerinin ateş barajına tutulmuş üçü de şehit olmuştur.

Annesi, babası ile iki kardeş hayattadır.²⁷

İBRAHİM ALİ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1937 στο χωριό Τρεμετουσιά.

Εργαζόταν ως ράφτης στη Λευκωσία.

Τραυματίστηκε από Βρετανούς στρατιώτες. Εκείνοι πυροβολούσαν, ενώ ο İbrahim Ali έριχνε πέτρες μπροστά από τον κινηματογράφο Halk Sineması. Οι φίλοι του, Sermet Kanatlı και Mustafa Ahmet, τον μετέφεραν στο νοσοκομείο. Το αυτοκίνητο στην πλατεία İnönü Meydanı δέχτηκε τα βρετανικά πυρά, για δεύτερη φορά. Και οι τρεις τους έγιναν μάρτυρες της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας : ο πατέρας του, η μητέρα του και τα 2 αδέλφια του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΠΕΝΤΕ ΤΟΥΡΚΟΙ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΚΑΙ ΑΛΛΟΙ ΕΤΡΑΥΜΑΤΙΣΘΗΣΑΝ», 29 Ιανουαρίου 1958.

[...]Ανακοινωθέν αναφέρει : Τήν 10.50 π.μ. τής χθές, αυτοκίνητον ταξί διήθε δι' όδοφράγματος τής όδοϋ Κωνσταντινουπόλεως είς τήν Τουρκικήν συνοικίαν τής Λευκωσίας.Τούτο διετάχθη νά σταματήση καί αί δυνάμεις ασφαλείας, ήνοιξαν πῦρ κατ' αὐτοῦ. Ἐκ τῶν ἑξ ἐπιβατῶν αὐτοῦ ἐφονεύθησαν οἱ Μουσταφᾶ Ἀχμέτ, 20 ἐτῶν, ἐκ τής συνοικίας Ἀγ. Κασσιανοῦ καί Ἰμπραχίμ Ἀλῆ 19 ἐτῶν, ἐκ Καϊμακλίου. Ὁ τρίτος ἐπιβάτης Σερμέτ Ἀλῆ Κανάτ, 20 ἐτῶν, κρεοπώλης ἐκ Λευκωσίας ἀπέθανεν κατὰ τὸ ἀπόγευμα τής χθές.

²⁷Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

SAFER MUHARREM

[...]1930 Boltaş' lı (Litrangomi) köyünde doğmuştur.

Mağusa limanında amele idi.

28 Ocak 1958 tarihinde Mağusa'da İngilizlerle Türkler arasında çıkan çarpışmada İngiliz askerlerinin kurşunları ile şehit edilmiştir. Türkün elindeki sopa ve taş İngilizler makineli tüfek ateşi mukabele ediyorlardı.

Annesi Hanife Muharrem, babası Muharrem Tahir ile iki kız kardeşi hayattadır.²⁸

SAFER MUHARREM

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1930 στο χωριό Λυθράγκωμη.

Εργαζόταν ως εργάτης στο λιμάνι Αμμόχωστου.

Στις 28 Ιανουαρίου του 1958 έγινε μάρτυρας της ελευθερίας στις συμπλοκές μεταξύ Τ/κ και Βρετανών στρατιωτών στην Αμμόχωστο. Οι Βρετανοί απέναντι στα ξύλα και στις πέτρες απαντούσαν με πυροβολισμούς.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας η μητέρα του Hanife Muharrem, ο πατέρας του Muharrem Tahir και οι 2 αδερφές του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΤΡΕΙΣ ΤΟΥΡΚΟΙ ΕΝ ΛΕΥΚΩΣΙΑ ΚΑΙ ΔΥΟ ΕΝ ΑΜΜΟΧΩΣΤΩ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΧΘΕΣ ΕΙΣ ΤΟΥΡΚΙΚΑΣ ΟΧΛΑΓΩΓΙΑΣ», 29 Ιανουαρίου 1958.

[...]Πέντε Τούρκοι έφονεύθησαν χθές την πρωΐαν, τρεῖς εἰς Λευκωσίαν καὶ δύο εἰς Ἀμμόχωστον, κατόπιν πυροβολισμῶν ριφθέντων ὑπὸ Βρεταννῶν στρατιωτῶν. Οἱ τέσσαρες τῶν πυροβοληθέντων ὑπέκυψαν εἰς τὸ μοιραῖον ἐπὶ τόπου, ἐνῶ ὁ πέμπτος ἀπεβίωσε περὶ τὴν 5.30 μ.μ. ὥραν ἐν τῷ Γενικῷ Νοσοκομείῳ Λευκωσίας[...].

²⁸ *Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

HÜSEYİN SABRİ

[...]27.11.1927 tarihinde Pirga' da doğmuştur.
2 Mart 1958 tarihinde Pirga merasında sürüsünü otlatırken Rumların tecavüzüne uğrayarak öldürülmüştür.
Hayatta olan aile efradı :
Eşi : Fikriye Mehmet.
Evlâtları : Burhanettin, Ali, Hüseyin.²⁹

HÜSEYİN SABRİ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στις 27 Νοεμβρίου του 1927 στο χωριό Πυργά. Στις 2 Μαρτίου του 1958, ενώ κατέβαζε το κοπάδι του στον βοσκότοπο του χωριού, δέχτηκε επίθεση από Ε/κ και σκοτώθηκε.
Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :
Η σύζυγος του : Fikriye Mehmet.
Τα παιδιά του : Burhanettin, Ali, Hüseyin.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *NEOI KAIPOI*, «ΕΤΕΛΕΣΘΗΣΑΝ ΧΘΕΣ ΚΑΘ' ΑΠΑΣΑΝ ΤΗΝ ΝΗΣΟΝ ΠΑΝΔΗΜΑ ΚΑΙ ΕΠΙΒΛΗΤΙΚΑ ΜΝΗΜΟΣΥΝΑ ΤΟΥ ΓΡΗΓΟΡΗ ΑΥΞΕΝΤΙΟΥ», 3 Μαρτίου 1958.

[...]Ἐπὶ τῇ πρώτῃ ἐπετείῳ τοῦ ἡρωικοῦ θανάτου τοῦ Γρηγόρη Αὐξεντίου ἐντὸς κρησφυγέτου παρὰ τὴν Μονὴν Μαχαιρᾶ, ἐτελέσθησαν χθές καθ' ἅπασαν τὴν νῆσον πάνδημα καὶ ἐπιβλητικὰ μνημόσυνα.

²⁹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

PEYKER AHMET

[...]1917 de Lefkoşa' da Ömerge mahallesinde doğmuştur.
9 Haziran 1958 tarihinde Tahtakale' deki evinde otururken kapısı çalınmış.
İki Rum kendisinden su istemiştir. Bu insanî vazifeyi yerine getirmek için su
vermeğe koşan hâmisiz bir kadına 6 el kurşun atmak suretiyle onu kalleşçe
öldürmüşlerdir.
Hayatta bulunan aile efradı :
Kocası : Ahmet Gazi.
Çocukları : Nahide, Tanju, Sevil, Önder.³⁰

PEYKER AHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1917 στη συνοικία Ömerge.
Στις 9 Ιουνίου του 1958, ενώ καθόταν στο σπίτι της στην περιοχή του
Tahtakale, 2 Ε/κ κτύπησαν την πόρτα και ζήτησαν νερό. Με σφαίρες αφαίρεσαν
τη ζωή από μία απροστάτευτη γυναίκα, η οποία έτρεψε να εκπληρώσει το
ανθρωπιστικό της καθήκον και να δώσει νερό.
Τα εν ζωή της οικογένειας :
Ο σύζυγος της : Ahmet Gazi.
Τα παιδιά της : Nahide, Tanju, Sevil, Önder.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΑΙ ΤΟΥΡΚΙΚΑΙ ΒΙΑΙΟΠΡΑΓΙΑΙ ΚΑΤΑ
ΕΛΛΗΝΩΝ», 10 Ιουνίου 1958.

[...]Περὶ τὴν 8 π.μ. τῆς χθὲς ἠκούσθησαν πυροβολισμοὶ ἐντὸς Τουρκικῆς οἰκίας
ἐπὶ τῆς ὁδοῦ Τρικούπη ἀρ. 26, εἰς τὸν Ἑλληνικὸν τομέα τῆς Λευκωσίας.
Βραδύτερον διεπιστώθη ὅτι οἱ ἔνοικοι ἦτοι ὁ Τοῦρκος Ἀχμέτ Νετζιαττὴ Χαλὶλ
καὶ ἡ σύζυγος του Πεύκέρ Νετζιαττὴ εἶχον τραυματισθῇ διὰ σφαιρῶν.[...] ἡ
Πεύκέρ Νετζιαττὴ ὑπέκυψεν εἰς τὰ τραύματά της.

³⁰*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ΑΗΜΕΤ ΗÜSEYİN

[...]15 Eylül 1928 de Arapköy' de dünyaya gelmiştir.

Mesleği : Yardımcı Polis idi.

9 Haziran 1958 de Büyük Kaymaklı' da vazifede iken Rumlar tarafından öldürmüştür.

Hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Duriye Ali 35 yaşında.

Çocukları :

1.Kemal Ali, 13 yaşında Bayraktar O. Okulunda öğrenci.

2. Mehmet Ali, 11 yaşında Kaymaklı İlk Okulunda öğrenci.

3. Halit Ali, 9 yaşında Kaymaklı İlk Okulunda öğrenci.³¹

ΑΗΜΕΤ ΗÜSEYİN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στις 15 Σεπτεμβρίου του 1928 στο χωριό Κλεπίνη.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Στις 9 Ιουνίου του 1958, στο Καϊμακλί σκοτώθηκε εν ώρα καθήκοντος από Ε/κ.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Duriye Ali 35 ετών.

Τα παιδιά του :

1.Kemal Ali, 13 ετών μαθητής του σχολείου Bayraktar O. Okulu.

2.Mehmet Ali, 11 ετών μαθητής του σχολείου Kaymaklı İlk Okulu.

3.Halit Ali, 9 ετών μαθητής του σχολείου Kaymaklı İlk Okulu.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΑΝΘΡΩΠΟΜΟΡΦΑ ΤΟΥΡΚΙΚΑ ΣΤΙΦΗ ΕΞΑΠΕΛΥΣΑΝ ΚΑΙ ΧΘΕΣ ΝΕΟΝ ΚΥΜΑ ΒΑΡΒΑΡΟΤΗΤΩΝ ΕΝ ΚΥΠΡΩ», 10 Ιουνίου 1958.

[...]Ο επικουρικός αστυνομικός Άχμετ Χουσεΐν, φέρων πολιτικήν ένδυμασίαν, έπυροβολήθη καί έφονεύθη την 5.25 μ.μ. ώραν τής χθές εις Καϊμακλί, εις την διασταύρωσιν τών Κωνσταντίνου καί Έλισάβετ, παρά τόν ναόν τοῦ προαστείου, έντὸς τοῦ όποίου συνεκροτεῖτο παγκοινοτική σύσκεψις.

³¹Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

NİHAT MEHMET

[...]1933 yılında Leymosun' da doğmuştur.
20 Haziran 1958 tarihinde Leymosun'da Rum Belediye Pazarında vuruldu.
Vurulduktan sonra Hükümet Hastanesinde ilk tedavisi yapıldı, Türkiye' ye gönderildi ve bir ay sonra Ankara' da vefat etti.
Babası Mehmet Tavukçu, annesi Fatma Mehmet ve iki kardeşi hayattadır.³²

NİHAT MEHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στη Λεμεσό το 1933.
Στις 20 Ιουνίου του 1958 χτυπήθηκε στη Λεμεσό στην Αγορά του Ελληνικού Δημαρχείου.
Νοσηλεύτηκε στο κυβερνητικό νοσοκομείο και μετά μεταφέρθηκε στην Άγκυρα.
Έναν μήνα μετά άφησε την τελευταία του πνοή στην Άγκυρα.
Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :
Ο πατέρας του : Mehmet Tavukçu.
Η μητέρα του : Fatma Mehmet.
Τα 2 αδέλφια του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΕΠΕΒΛΗΘΗ ΕΙΣ ΛΕΜΕΣΟΝ ΚΕΡΦΙΟΥ ΚΑΤΟΠΙΝ ΠΥΡΟΒΟΛΙΣΜΟΥ ΤΟΥΡΚΟΥ», 21 Ιουνίου 1958.

[...]Ο Τούρκος όρνιθοπώλης Νιχάτ Μεχμέτ 26 ετών έπυροβολήθη σήμερα ενῶ εἰργάζετο εἰς τὴν Δημοτικὴν Ἀγορὰν Λεμεσοῦ. Ἐρρίφθησαν κατ' αὐτοῦ δύο πυροβολισμοὶ εἰς τὸ Γενικὸν Νοσοκομεῖον Λεμεσοῦ, ἡ δὲ κατάστασίς του εἶναι κρίσιμος.

³²*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

MEHMET HASAN KARGA

[...]10 Mayıs 1910 da Avtepe (Aysimyo) köyünde doğmuştur. Köyde çobancılık yapıyordu.

24 Haziran 1958 tarihinde köy dışında davarını otlatma bu arada da civar köylerden yapılacak bir Rum tecavüzün vaktinde köylülerine haber vermek için nöbet tutarken pusuya düşürülerek şehit edilmiştir.

Hayatta Eşi Meryem Mehmet' ten başka Hasan, Naciye, Abiye, Ayşe, Hayriye, Hatice, Fatma ve Alican isimlerinde 8 evlâtdı vardır.³³

MEHMET HASAN KARGA

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στις 10 Μαΐου του 1910 στο χωριό Άγιος Συμεών.

Ήταν βοσκόζ.

Στις 24 Ιουνίου του 1958 έπεσε σε ενέδρα και έγινε μάρτυρας της ελευθερίας. Φύλαγε σκοπιά για να ενημερώνει τους συγχωριανούς του στην περίπτωση επίθεσης από τα γύρω ελληνικά χωριά κατά τη διάρκεια της βόσκησης εκτός του χωριού.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Meryem Mehmet.

Τα 8 παιδιά του : Hasan, Naciye, Abiye, Ayşe, Hayriye, Hatice, Fatma και Alican.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΧΘΕΣ ΔΥΟ ΤΟΥΡΚΟΙ», 25 Ιουλίου 1958.

[...]Κατ' επίσημον ανακοίνωσιν, τὴν πρωΐαν τῆς χθὲς ἀνευρέθη ἐντὸς τοῦ δάσους Ἀγίου Σεργίου μεταξὺ Νέτας καὶ Ἀγίου Συμεών τὸ πτώμα τοῦ 50 ἐτούς Χουσεῖν Μεχμέτ Κάρκα. Ὁ φονευθεὶς, ὅστις διέμενεν εἰς Ἅγιον Συμεών, ἐπυροβολήθη διὰ κυνηγετικοῦ ὄπλου.

³³*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ΑΗΜΕΤ İBRAHİM SARANDAĞI

[...]1913 yılında Leymosun'da doğmuştur.

Tuhafiyeci ve berber idi.

31 Haziran 1958 tarihinde Leymosun'da Rum semtindeki evine yiyecek götürürken arkadan beş el silâhla vurularak şehit edilmişti.

Keriman, Suna, Teoman, Yılşen isimlerinde dört evlât ve Ayşe Ahmet adındaki eşi hayattadır.³⁴

ΑΗΜΕΤ İBRAHİM SARANDAĞI

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε στη Λεμεσό το 1913.

Ήταν ψιλικατζής και μπαρμπέρης.

Στις 31 Ιουνίου του 1958 τον χτύπησαν πισώπλατα, του έριξαν πέντε πυροβολισμούς. Μετέφερε φαγητό στο σπίτι του το οποίο βρισκόταν στην ελληνική συνοικία.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Ayşe Ahmet.

Τα παιδιά του : Keriman, Suna, Teoman, Yılşen.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ*, «ΕΙΣ ΤΗΝ ΛΕΜΕΣΟΝ ΕΠΕΒΛΗΘΗ ΧΘΕΣ ΚΕΡΦΙΟΥ ΚΑΤΟΠΙΝ ΘΑΝΑΣΙΜΩΝ ΠΥΡΟΒΟΛΙΣΜΩΝ ΕΝΑΝΤΙΟΝ ΤΟΥΡΚΟΥ», 1 Ιουλίου 1958.

[...]Τὴν 7.45 π.μ. ὥραν τῆς σήμερον, ὁ ἐκ Λεμεσοῦ Τοῦρκου Ἀχμέτ Ἰμπραχίμ, ἡλικίας 46 ἐτῶν, ἐπυροβολήθη τετράκις διὰ περιστροφῆς ὑπ' ἀγνώστων καὶ ἐτραυματίσθη θανασίμως.

³⁴*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ΑΗΜΕΤ ΣΑΔΙΚ

[...]1938 yılında Omorfo' da doğmuştur.

Lefkoşa Erkek Lisesinden yeni mezun olmuştur.

5 Temmuz 1958 de broşür dağıtırken Mağusa yolunda İngiliz askerlerinin takibine uğramışlar süratli giden otomobilleri devrilmiş ve ölmüştür.

Babası Sadık Mulla Mehmet. Annesi Servet Sadık ile Mehmet ve İmre adında iki kardeşi vardır.³⁵

ΑΗΜΕΤ ΣΑΔΙΚ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1938 στη Μόρφου.

Μόλις είχε αποφοιτήσει από το Λύκειο Αρρένων Λευκωσίας.

Στις 5 Ιουλίου του 1958, ενώ διένειμε φυλλάδια, δέχτηκε επίθεση από Βρετανούς στρατιώτες στον δρόμο της Αμμοχώστου, και μετά την ανατροπή του αυτοκινήτου του, σκοτώθηκε.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Ο πατέρας του : Sadık Mulla Mehmet.

Η μητέρα του : Servet Sadık.

Τα 2 αδέρφια του : Mehmet και İmre.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΧΙΛΙΑΔΕΣ ΦΥΛΛΑΔΙΩΝ ΤΗΣ ΒΟΛΚΑΝ ΕΝΤΟΣ ΑΝΑΤΡΑΠΕΝΤΟΣ ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟΥ», 6 Ιουλίου 1958.

[...] Περὶ τὴν 5 μ.μ. τῆς χθὲς τὸ ὑπ' ἀριθμὸν Α.Μ. 800 αὐτοκίνητον, τύπου Φόλκσβαγκεν, τοῦ ὁποίου ἐπέβαινον πέντε νεαροὶ Τοῦρκοι, ἀνετράπη[...] Ὁ ἐκ τῶν τραυματισθέντων Ἀχμέτ Σατὶκ ἐκ Μόρφου νῦν ἐν Λευκωσίᾳ 18 ἐτῶν, ἀπέθανε τὴν 6 μ.μ. συνεπείᾳ ἐγκεφαλικῆς αἰμορραγίας.

³⁵Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

HÜSEYİN SEYİT AHMET

[...]1938 yılında Yalova (Piskobu) da doğmuştur.

Makinistti.

Hüseyin Seyit Ahmet ve arkadaşı Ali Aziz 6 Temmuz 1958 tarihinde Baf kazasının Nata ve Holetra Rum köyleri arasında EOKA' cılar tarafından balta ve nacaklarla gaddarca öldürülmüşlerdir.

Hüseyin Seyit Ahmet bekârdı.³⁶

HÜSEYİN SEYİT AHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1938 στο χωρίο Επισκοπή.

Ήταν μηχανικός.

Μεταξύ των ελληνικών χωριών Νάτας και Χολέτριας της επαρχίας Πάφου, στις 6 Ιουλίου του 1958, οι Hüseyin Seyit Ahmet και ο φίλος του Ali Aziz χτυπήθηκαν βάνανυσα με μπαλτά και τσεκούρια από Ε/κ.

Ήταν ανύπανδρος.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΟΙ ΤΟΥΡΚΟΙ ΚΑΤΕΡΧΟΝΤΑΙ ΣΗΜΕΡΟΝ ΕΙΣ ΑΠΕΡΓΙΑΝ», 8 Ιουλίου 1958.

[...] Καθ' ἃ μετέδωκεν ἐκ Λευκωσίας τὸ Ρέουτερ, Τοῦρκος ἐκπρόσωπος ἐδήλωσε χθὲς ὅτι ἐν Κύπρῳ Τοῦρκοι θὰ κατέλθουν σήμερον εἰς ἀπεργίαν εἰς ἔνδειξιν διαμαρτυρίας διὰ τὸν φόνον δύο Τούρκων «ὕπ' Ἑλλήνων» εἰς τὴν δυτικὴν Κύπρον.

Ἐπίσημος ἀνακοίνωσις ἀναφέρει, ὅτι τὰ δύο πτώματα, τὰ ὅποια εὐρέθησαν προψὲς εἰς τοποθεσίαν, κειμένην μεταξὺ τῶν χωρίων Νατᾶς καὶ Χολέτριας τῆς ἐπαρχίας Πάφου, ἀνεγνωρίσθησαν ὡς ἀνήκοντα εἰς τοὺς Χουσεῖν Σαῖντ Ἀχμέντ, 19 ἐτῶν καὶ Ἀλῆ Ἀζίζ 30 ἐτῶν, ἀμφοτέρους ἐξ Ἑπισκοπῆς.

³⁶*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

YUSUF MEHMET HİLMİ

[...]1887 yılında Baf ilçesi köylerinde Malaya (Melâtya) da doğmuştur. İmam idi.

6 Temmuz 1958 tarihinde Lefkoşa kazası Çömlekçi Çiftliğinden Kırklar Tekkesindeki vazifesine gitmek için yola çıkmış izine veya cesedine rastlanmamıştır.[...]

Eşi Gülçin Yusuf iki ay evvel ölmüştür. Hayatta Hasan Yusuf adında tek bir oğlu vardır.³⁷

YUSUF MEHMET HİLMİ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1887 στο χωριό Μελάδεια της επαρχίας Πάφου. Ήταν Ιμάμης. Στις 6 Ιουλίου 1958 χάθηκαν τα ίχνη του και δεν βρέθηκε η σορός του. Θα πήγαινε στην εργασία του στην Λευκωσία, στο Çömlekçi Çiftliğinden Kırklar Tekkesi. Η σύζυγος του Gülçin Yusuf πέθανε πριν από δύο μήνες. Έχει μόνο έναν γιο, τον Hasan Yusuf.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΧΑΡΑΥΓΗ*, «ΔΥΟ ΕΛΛΗΝΕΣ ΒΟΣΚΟΙ ΚΑΤΑΚΡΕΟΥΡΓΗΘΗΚΑΝ ΠΙΘΑΝΩΤΑΤΑ ΑΠΟ ΤΟΥΡΚΟΥΣ ΚΑΝΝΙΒΑΛΟΥΣ ΣΤΑ ΧΩΡΑΦΙΑ ΤΗΣ ΤΥΜΠΟΥ», 9 Ιουλίου 1958.

[...] Άρκετοί κάτοικοι της Τύμπου δήλωσαν στους ανταποκριτές του Τύπου ότι χθές και προχθές παρατηρούνταν στα χωράφια του χωριού συνεχείς ύποπτες κινήσεις Τούρκων. Οί κινήσεις αυτές άρχισαν από προχθές όποτε γνώσθηκε ή μυστηριώδης «έξαφάνιση» ενός Τούρκου Χότζα που διέμενε στο τσιφλίκκι Τζιόρμετσι, λίγο πιό πέρα από τò πηγάδι όπου κατακρεουργήθηκαν οί δυο άνύποπτοι ήλικιωμένοι Έλληνες.

³⁷*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

KEMAL MUSA

[...]1936 yılında Çınarlı (Blâdan) köyünde doğmuştur.

İşçi idi.

9 Temmuz 1958 tarihinde Çıraklı Şekerleme fabrikasının Rumlar tarafından bombalanması neticesinde şehit edilmiştir.

Bekârdı.

Babası Musa Hüseyin, annesi Emine Musa hayattadır.³⁸

KEMAL MUSA

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Το 1936 γεννήθηκε στο χωριό Πλατάνι.

Ήταν εργάτης.

Στις 9 Ιουλίου του 1958, μετά την έκρηξη βόμβας, την οποία τοποθέτησαν Ε/κ στο εργοστάσιο Çıraklı Şekerleme fabrikası, έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Ήταν ανύπανδρος.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Ο πατέρας του Musa Hüseyin.

Η μητέρα του Emine Musa.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΕΚΡΗΞΕΙΣ ΒΟΜΒΩΝ ΚΑΙ ΠΥΡΚΑΪΩΝ ΚΑΙ ΑΛΛΑ ΕΠΕΙΣΟΔΙΑ ΕΙΣ ΛΕΥΚΩΣΙΑΝ», 11 Ιουλίου 1958.

[...]Τὴν πρωΐαν τῆς χθὲς, καθ' ὃν χρόνον Τοῦρκοι ἐφόρτωνον διάφορα εἶδη ζαχαροπῆκτων καὶ φιστουκιῶν ἐκ τοῦ κατὰ τὴν ὁδὸν Ἑρμοῦ, ἐν Λευκωσίᾳ, ἐργοστασίου τοῦ Τούρκου Ταιρακλῆ, ἐξερράγη βόμβα ἐπὶ τῶν θραυσμάτων τῆς ὁποίας ἐτραυματίσθησαν τέσσαρες Τοῦρκοι οἱ Μεχμέτ Χασάν, Μουσταφᾶ Σαλίχ, Κεμάλ Μούσα καὶ Χασάν Ἀσίκ.

³⁸Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

HASAN MUSTAFA

[...]1912 senesinde Leymosun' da doğmuştur.

Yardımcı Polis olarak çalışıyordu.

10 Temmuz 1958 de Leymosun Tapu Daire önünde devriye yaparken EOKA' cıların hücumuna uğramış vurularak şehit edilmiştir.

Eşi Fatma Hasan ile Şükrü, Mustafa, Nazif, Vedia, Rasım, Huriye ve Nilgün isimlerinde 7 evlâdı vardır.³⁹

HASAN MUSTAFA

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στη Λεμεσό το 1912.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Στις 10 Ιουλίου του 1958 έκανε περιπολία μπροστά από το Κτηματολόγιο Λεμεσού. Δέχτηκε επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ και έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Fatma Hasan.

Τα 7 παιδιά του : Şükrü, Mustafa, Nazif, Vedia, Rasım, Huriye και Nilgün.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΧΑΡΑΥΓΗ*, «ΣΚΟΤΩΘΗΚΑΝ 14 ΤΟΥΡΚΟΙ ΚΑΙ 6 ΕΛΛΗΝΕΣ ΚΑΙ ΤΡΑΥΜΑΤΙΣΤΗΚΑΝ 3 ΤΟΥΡΚΟΙ ΚΑΙ 16 ΕΛΛΗΝΕΣ», 12 Ιουλίου 1958.

[...]Τὸ ἀπόγευμα τῆς 11^{ης} Ἰουλίου πυροβολήθηκε θανάσιμα ἔξω ἀπὸ τὸ Κτηματολόγιο Λεμεσοῦ ὁ Τοῦρκος ἐπικουρικός ἀστυνομικός Χασὰν Μουσταφᾶ, ἡλικίας 42 χρόνων. Τὸ θῦμα ἦταν ἑγγαμος καὶ πατέρας 6 παιδιῶν.

³⁹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ALİ HASAN

[...]1927 senesinde Sinde köyünde doğmuştur.

Amele idi.

12 Temmuz 1958 de işçi arkadaşları ile birlikte bir otobüsle Mağusa' ya giderken Sinde-Kondea yolunda EOKA' cıların pususuna düşmüşler, makineli tüfek ateşine maruz kalmışlardır. Şimdiye kadar kurulan en kanlı pusu idi. Ali Hasan dahil olmak üzere 5 kişi şehit edilmiş geri kalanlar ağır ve hafif surette yaralanmışlardır.

Hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Havva.

Çocukları : Nuray, Meryem, Hasan ve Afet.⁴⁰

ALİ HASAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1927 στο χωριό Σίντα.

Ήταν εργάτης.

Στις 12 Ιουλίου του 1958 μαζί με συναδέλφους του κατευθυνόταν με λεωφορείο προς την Αμμόχωστο. Έπεσαν σε παγίδα την οποία έστησαν μέλη της ΕΟΚΑ στον δρόμο Σίντας-Κοντέας και δέχτηκαν καταγιστικά πυρά. Υπήρξε το πιο αιματηρό επεισόδιο. 5 επιβάτες έπεσαν νεκροί, και του Ali Hasan συμπεριλαμβανομένου. Οι υπόλοιποι τραυματίστηκαν.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας:

Η σύζυγος του : Havva.

Τα παιδιά του : Nuray, Meryem, Hasan και Afet.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΣΑΒΒΑΤΟΝ 12 Ιουλίου», 19 Ιουλίου 1958.

[...]Πέντε Τούρκοι έφονεύθησαν και δύο έτραυματίστησαν κατά την διάρκεια ενέδρας έναντιον αυτοκινήτου έξωθι τοῦ Τουρκικοῦ χωρίου Σίντα, εύρισκομένου παρὰ την Κοντέαν. Έρρίφθησαν κατά τοῦ αυτοκινήτου πυροβολισμοί δι' αυτομάτων ὄπλων, κυνηγετικῶν καὶ περιστρόφων. Έπίσημον ανακοινωθέν αναφέρει ὅτι ἡ ενέδρα ὀφείλεται εἰς τὴν ΕΟΚΑ. Μετὰ τὴν ενέδραν ἀπεκλείσθη καὶ ἐτέθη ὑπὸ συνεχὲς κέρφιου τὸ χωρίον Λύση. Συνελήφθησαν 11 Έλληνες.

⁴⁰Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

İBRAHİM MEHMET

[...]1910 tarihinde Sinde köyünde doğmuştur.

Amele idi.

12 Temmuz 1958 de işçi arkadaşları ile birlikte EOKA' cıların pususuna düşmüşler, makineli tüfek ateşine maruz kalmışlardır. Bu pusu hususi olarak Sinde işçileri için bir otobüsle Mağusa' ya giderken Sinde-Kondea yolunda tertip edilmiş en kanlı bir olaydı.

İbrahim Mehmet dahil olmak üzere 5 kişi şehit edilmiş geri kalanlar ağır ve hafif surette yaralanmışlardır.

Hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Akile İbrahim.

Çocukları : Zarif, Ülfet, Ayten, Neriman ve Cemaliye.⁴¹

İBRAHİM MEHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1910 στο χωριό Σίντα.

Ήταν εργάτης.

Στις 12 Ιουλίου του 1958 μαζί με συναδέλφους του κατευθυνόταν με λεωφορείο προς την Αμμόχωστο. Έπεσαν σε παγίδα την οποία έστησαν μέλη της ΕΟΚΑ στον δρόμο Σίντας-Κοντέας και δέχτηκαν κατατρεγμένα πυρά. Υπήρξε το πιο αιματηρό επεισόδιο. 5 επιβάτες έπεσαν νεκροί, και του İbrahim Mehmet συμπεριλαμβανομένου. Οι υπόλοιποι τραυματίστηκαν.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας:

Η σύζυγος του : Akile İbrahim.

Τα παιδιά του : Zarif, Ülfet, Ayten, Neriman και Cemaliye.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΣΑΒΒΑΤΟΝ 12 Ιουλίου», 19 Ιουλίου 1958.

[...]Πέντε Τούρκοι έφονεύθησαν και δύο έτραυματίστησαν κατά την διάρκεια ενέδρας έναντιον αυτοκινήτου έξωθι του Τουρκικού χωρίου Σίντα, εύρισκομένου παρά την Κοντέαν. Έρρίφθησαν κατά του αυτοκινήτου πυροβολισμοί δι' αυτομάτων όπλων, κυνηγετικῶν και περιστροφών. Επίσημον ανακοινωθέν αναφέρει ότι ή ενέδρα όφείλεται εις την ΕΟΚΑ. Μετά την ενέδραν άπεκλείσθη και έτέθη υπό συνεχές κέρφιου τὸ χωριόν Λύση. Συνελήφθησαν 11 Έλληνες.

⁴¹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

YUSUF HASAN

[...]1908 yılında Falya köyünde doğmuştur.

Şofördü.

12 Temmuz 1958 de kendi otobüsü ile işçi arkadaşları ile birlikte bir otobüsle Mağusa' ya giderken Sinde-Kondea yolunda EOKA' cıların pususuna düşmüşler, makineli tüfek ateşine maruz kalmışlardır. Şimdiye kadar kurulan en kanlı pusu idi.

Yusuf Hasan dahil olmak üzere 5 kişi şehit edilmiş geri kalanlar ağır ve hafif surette yaralanmışlardır.

Hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Fatma Yusuf.

Çocukları : Hıfziye, Hüseyin, Hasan, Ülkü.⁴²

YUSUF HASAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1908 στο χωριό Φάλεια.

Ήταν οδηγός. Ιδιοκτήτης του λεωφορείου.

Στις 12 Ιουλίου του 1958 μαζί με συναδέλφους του κατευθυνόταν με λεωφορείο προς την Αμμόχωστο. Έπεσαν σε παγίδα την οποία έστησαν μέλη της ΕΟΚΑ στον δρόμο Σίντας-Κοντέας και δέχτηκαν κατατρεγμένα πυρά. Υπήρξε το πιο αιματηρό επεισόδιο. 5 επιβάτες έπεσαν νεκροί, και του Yusuf Hasan συμπεριλαμβανομένου. Οι υπόλοιποι τραυματίστηκαν.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας:

Η σύζυγος του : Fatma Yusuf.

Τα παιδιά του : Hıfziye, Hüseyin, Hasan, Ülkü.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΣΑΒΒΑΤΟΝ 12 Ιουλίου», 19 Ιουλίου 1958.

[...]Πέντε Τούρκοι έφονεύθησαν και δύο έτραυματίστησαν κατά την διάρκεια ενέδρας εναντίον αυτοκινήτου έξωθι τοῦ Τουρκικοῦ χωρίου Σίντα, εύρισκομένου παρὰ την Κοντέαν. Έρρίφθησαν κατά τοῦ αυτοκινήτου πυροβολισμοὶ δι' αὐτομάτων ὅπλων, κυνηγετικῶν καὶ περιστρόφων. Έπίσημον ἀνακοινωθὲν ἀναφέρει ὅτι ἡ ἐνέδρα ὀφείλεται εἰς τὴν ΕΟΚΑ. Μετὰ τὴν ἐνέδραν ἀπεκλείσθη καὶ ἐτέθη ὑπὸ συνεχὲς κέρφιου τὸ χωρίον Λύση. Συνελήφθησαν 11 Έλληνες.

⁴²Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ALİ MUSTAFA YORGANCI

[...]1902 yılında Sinde' de doğmuştur.

Amele idi.

12 Temmuz 1958 de işçi arkadaşları ile birlikte bir otobüsle Mağusa' ya giderken Sinde-Kondea yolunda EOKA' cıların pususuna düşmüşler, makineli tüfek ateşine maruz kalmışlardır. Bu pusu hususi olarak Sinde işçileri için tertip edilmiş en kanlı bir olaydı.

Ali Mustafa Yorgancı dahil olmak üzere 5 kişi şehit edilmiş geri kalanlar ağır ve hafif surette alınıp kurtarılmışlardır.

Hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Cemliye Ali.

Çocukları : Kemal, Niyazi, Ahmet, Mehmet, Hüseyin και Hasan.⁴³

ALİ MUSTAFA YORGANCI

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στο χωριό Σίντα το 1902.

Ήταν εργάτης.

Στις 12 Ιουλίου του 1958 μαζί με συναδέλφους του κατευθυνόταν με το λεωφορείο του προς την Αμμόχωστο. Έπεσαν σε παγίδα την οποία έστησαν μέλη της ΕΟΚΑ στον δρόμο Σίντας-Κοντέας και δέχτηκαν καταγιστικά πυρά. Υπήρξε το πιο αιματηρό επεισόδιο. 5 επιβάτες έπεσαν νεκροί, και του Ali Mustafa Yorganci συμπεριλαμβανομένου. Οι υπόλοιποι τραυματίστηκαν.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Cemliye Ali.

Τα παιδιά του : Kemal, Niyazi, Ahmet, Mehmet, Hüseyin και Hasan.

AHMET MEHMET

[...]Pusuya düşünülen otobüste henüz 14 yaşında olan Ahmet Mehmet gözü dönmüş EOKA' cıların kurşunları ile şehit edilmiştir.⁴⁴

AHMET MEHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Στο λεωφορείο βρισκόταν και ο Ahmet Mehmet, ο οποίος δεν ήταν ούτε 14 χρονών. Δέχτηκε τις σφαίρες των εξαγριωμένων μελών της ΕΟΚΑ. Έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΣΑΒΒΑΤΟΝ 12 Ιουλίου», 19 Ιουλίου 1958.

⁴³*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Αλμπουμ ηρώων]

⁴⁴*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Αλμπουμ ηρώων]

KEMAL SALİH

[...]1924 tarihinde Mağusa ilçesine bağlı Aytotoro köyünde doğmuştur.

Hükümet çiftliğinde amele idi.

12 Temmuz 1958 tarihinde Hühümet Çiftliğinde çalışırken Rumlar tarafından arkadan vurulmak suretiyle öldürülmüştür.

Hayatta olan aile efradı:

Eşi : Melina Kemal.

Evlâtları : Hasan, Niyazi, Salih ve Ayniye' dir.⁴⁵

KEMAL SALİH

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1924 στο χωριό Άγιος Θεόδωρος Αμμοχώστου.

Ήταν κυβερνητικός εργάτης.

Στις 12 Ιουλίου του 1958, ενώ εργαζόταν στον Κυβερνητικό Κτηνοτροφικό Σταθμό, τον χτύπησαν πισώπλατα και τον σκότωσαν.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Melina Kemal.

Τα παιδιά του : Hasan, Niyazi, Salih και Ayniye.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΣΑΒΒΑΤΟΝ 12 Ιουλίου», 19 Ιουλίου 1958.

[...]Εἰς τὸν κυβερνητικὸν κτηνοτροφικὸν σταθμὸν Ἀγ. Θεοδώρου Ἀμμοχώστου ἀνευρέθη τὸ πτώμα τοῦ Κεμάλ Σαλίχ, 36 ἐτῶν, ἐκ τοῦ ἐν λόγῳ χωρίου.

⁴⁵*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

MUSTAFA HALİL ÇAVUŞ

[...]1914 yılında Matyat köyünde doğmuştur.

Çiftçi idi.

13 Temmuz 1958 de Matyat'ta köy kahvehanesinin kapısı önünde diğer köylü arkadaşları ile otururken EOKA' cıların yaptığı baskın neticesinde vurularak yaralanmış.

Daha sonra hastaneye kaldırılan Mustafa Halil Çavuş aldığı kurşun yaralarına dayanamayarak Lefkoşa hastanesinde ölmüştür. Bu baskında İbrahim İbrahim şehit olmuş birçok köylü yaralanmıştır.

Bugün hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Emine Mustafa Çavuş.

Çocukları : Halil, Ayşe, Burhan, Hasan.⁴⁶

MUSTAFA HALİL ÇAVUŞ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στο χωριό Μαθιάτης το 1914.

Ήταν γεωργός.

Στις 13 Ιουλίου του 1958, ενώ καθόταν με άλλους συγχωριανούς του μπροστά από την είσοδο του καφενείου του χωριού, δέχτηκε επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ. Μεταφέρθηκε στο νοσοκομείο. Άφησε την τελευταία του πνοή στο Νοσοκομείο Λευκωσίας. Έχασε τη ζωή του και ο İbrahim İbrahim. Τραυματίστηκαν πολλοί συγχωριανοί του.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας:

Η σύζυγος του : Emine Mustafa Çavuş.

Τα παιδιά του : Halil, Ayşe, Burhan, Hasan.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΔΕΥΤΕΡΑ 14 Ιουλίου», 19 Ιουλίου 1958.

[...] Άγνωστοι όπλοφόροι έπυροβόλησαν δι' αυτομάτων και κυνηγετικών όλων έναντιον τῶν θαμώνων καφενείου εἰς το χωρίον Μαθιάτης. Ἐρριψαν ἐπίσης βόμβαν τύπου ὑδροσωλήνος. Ἐτραυματίσθησαν 4 Τοῦρκοι καὶ εἰς Ἕλληνας.

⁴⁶*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

İBRAHİM İBRAHİM

[...]1896 yılında Matyat köyünde doğmuştur.

Çiftçi idi.

13 Temmuz 1958 de Matyatta köy kahvesinin kapısı önünde diğer köylü arkadaşları ile otururken EOKA' cıların yaptığı baskın neticesinde vurularak öldürülmüştür. Bu olayda EOKA' cılar steangan, otomatik tabanca ve av tüfeği kullanmıştır. Vaks mahallinde aynı gece mesul makamlar tarafından yapılan araştırmada 32 stengan mermi kovani, bir el bombası dört av fişeği bulunmuştur. İbrahim İbrahim' den başka Mustafa Halil Çavuş şehit olmuş birçok köylü ağır ve hafif yaralar almıştır.

Bugün hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Fatma Yusuf.

Evlâtları : Salih, Nezire, Pembe.⁴⁷

İBRAHİM İBRAHİM

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1896 στο χωριό Μαθιάτης.

Ήταν γεωργός.

Στις 13 Ιουλίου του 1958, ενώ καθόταν με άλλους συγχωριανούς του μπροστά από την είσοδο του καφενείου του χωρίου, δέχτηκαν επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ. Τα μέλη της ΕΟΚΑ χρησιμοποίησαν sten gun, αυτόματα πιστόλια και κυνηγετικά τουφέκια. Στο σημείο του συμβάντος βρέθηκαν 32 κάλυκες σφαίρας sten gun, μία χειροβομβίδα και τέσσερα φυσίγγια κυνηγιού. Εκτός από τον İbrahim İbrahim, σκοτώθηκε και ο Mustafa Halil Çavuş. Πολλοί χωρικοί τραυματίστηκαν βαριά και ελαφρά.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Fatma Yusuf.

Τα παιδιά του : Salih, Nezire, Pembe.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΔΕΥΤΕΡΑ 14 Ιουλίου», 19 Ιουλίου 1958.

[...] Άγνωστοι όπλοφόροι έπυροβόλησαν δι' αυτομάτων και κυνηγετικών όλων έναντιον τῶν θαμώνων καφενείου εἰς το χωρίον Μαθιάτης. Ἐρριψαν ἐπίσης βόμβαν τύπου ὑδροσωλῆνος. Ἐτραυματίσθησαν 4 Τοῦρκοι καὶ εἰς Ἑλλην.

⁴⁷Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Αλμπουμ ηρώων]

HÜSEYİN HASAN

[...]1928 yılında Atlılar (Aloda) köyünde doğmuştur. Çoban idi. 13 Temmuz 1958 tarihinde sürüsünü Atlılar köyü merasında otlatırken Rumların tecavüzüne uğramış ve vurulmak suretiyle şehit edilmiştir. Eşi Pembe Hüseyin ile 4 çocuğu hayattadır.⁴⁸

HÜSEYİN HASAN

Ελευθέρη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στο χωριό Αλόδα το 1928. Ήταν βοσκός. Στις 13 Ιουλίου του 1958, ενώ οδηγούσε το κοπάδι του στον βοσκότοπο του χωριού, δέχτηκε επίθεση από Ε/κ και έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Pembe Hüseyin. Τα 4 παιδιά του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «Η ΠΡΟΑΝΑΚΡΙΣΙΣ ΤΗΣ ΥΠΟΘΕΣΕΩΣ ΦΟΝΟΥ ΤΟΥΡΚΟΥ ΠΟΙΜΕΝΟΣ ΕΚ ΤΟΥ ΧΩΡΙΟΥ ΑΛΟΑ», 6 Σεπτεμβρίου 1958.

[...] Ήρchiσε σήμερον ενώπιον τοῦ Εἰδικοῦ Δικαστηρίου ἡ προανάκρισις τῆς ὑποθέσεως φόνου τοῦ Χασάν Σουλεϊμάν, ἐξ Ἀλόας, εἰς τὴν ὁποία, κατηγορεῖται ὁ Παναγιώτης Κυριάκου Ζιντίλης, γεωργός, 34 ἐτῶν, ἐκ Πηγῆς. Πρῶτος μάρτυς κατέθεσεν ὁ 11 ἐτῆς υἱὸς τοῦ φονευθέντος Χουσεῖν Χασάν ὅστις εἶπεν ὅτι γνωρίζει τὸν κατηγορούμενον ἀπὸ 10 ἐτῶν. Τὴν Κυριακὴν 13 Ἰουλίου ἔβσκε τὰ πρόβατά των ἔξωθι τοῦ χωρίου Ἀλόα μετὰ τοῦ πατρός του. Ἐκεῖ ἦσαν καὶ ὁ Ἀσίφ καὶ ὁ Χουσεῖν, ποιμένες ἐξ Ἀλόας. Ὁ μάρτυς εἶδε τρία πρόσωπα φέροντα κυνηγετικά ὄπλα, νὰ ἔρχονται πρὸς τὴν κατεύθυνσίν των. Ήρχισαν νὰ τρέχουν ὅταν εἰς τῶν ὀπλοφόρων ἔρριπεν ἕναν πυροβολισμόν. Ὁ πατὴρ του ἐπλήγη εἰς τὸ γόνατον καὶ ἔπεσεν. Ὁ κατηγορούμενος, τὸν ὁποῖον γνωρίζει, ἐπλησίασε καὶ ἐπυροβόλησεν ἐκ νέου ἐναντίον τοῦ πατρός του. Οἱ ἔτεροι δύο ὀπλοφόροι κατεδίωκαν τοὺς δυο ἄλλους ποιμένας, οἱ ὁποῖοι ἔτρεχαν πρὸς τὸ Λάπαθος. Ὁ μάρτυς μετέβη εἰς Ἀλόαν, ἀνέφερε τὰ συμβάντα εἰς τοὺς ὁμοχωρίους του καὶ ἐπέστρεψε μετ' αὐτῶν εἰς τὴν σκηνήν, ὅπου εὔρον τὸν πατέραν του ἀκόμῃ ζῶντα καὶ τοὺς Ἀσίφ καὶ Χουσεῖν νεκροὺς εἰς ἀπόστασιν 3-4 σκαλῶν. Τὴν ἐπομένην μετέβη μετὰ τῆς Ἀστυνομίας εἰς Περιστερωνοπηγὴν καὶ τὴν 7 π.μ. ὥραν ὑπέδειξε τὸν κατηγορούμενον, [...]

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΠΑΤΡΙΩΤΙΚΗ ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗ», 10 Αυγούστου 1958.

[...] Ὁ κ. Ἀνδρέας Κ. Ζηντίλης ἐκ Περιστερωνοπηγῆς ἐκφράζει καὶ διὰ τοῦ τύπου τὰς θερμὰς του εὐχαριστίας πρὸς τοὺς ὁμοχωρίους του οἱ ὁποῖοι, κατὰ τὴν διάρκειαν τῆς συλλήψεως του, συνήθροισαν τὰ προϊόντα του καὶ ὅτι ἄλλον ἀπέμεινεν ἀπὸ τὸ τσιφλίκι του, τὸ ὁποῖον εὐρίσκεται παρὰ τὸ Τουρκικὸν χωρίον Ἄλοδα καὶ εἰς τὸ ὁποῖον ἐτέθη ἐπανειλημμένως πῦρ.

⁴⁸ *Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Ἀλμπουμ ἡρώων]

ARİF HASAN

[...] 1942 de Atlılar (Aloda) köyünde doğmuştur.

Öğrenci idi. 13 Temmuz 1958 tarihinde tatilden istifade ile ovada sürüsünü otlatırken Rumlar tarafından silâhla vurularak öldürülmüştür.

Annesi Şifa Hasan ile 2 kız ve bir erkek kardeşi hayattadır.⁴⁹

ARİF HASAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1942 στο χωριό Αλόδα. Ήταν μαθητής. Στις 13 Ιουλίου του 1958 πυροβολήθηκε από Ε/κ και σκοτώθηκε. Είχε κατεβάσει το κοπάδι του στον κάμπο, εκμεταλλευόμενος τις καλοκαιρινές διακοπές.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η μητέρα του Şifa Hasan, οι 2 αδερφές του και ο αδερφός του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «Η ΠΡΟΑΝΑΚΡΙΣΙΣ ΤΗΣ ΥΠΟΘΕΣΕΩΣ ΦΟΝΟΥ ΤΟΥΡΚΟΥ ΠΟΙΜΕΝΟΣ ΕΚ ΤΟΥ ΧΩΡΙΟΥ ΑΛΟΑ», 6 Σεπτεμβρίου 1958.

[...] Ήρchiσε σήμερον ενώπιον τοῦ Εἰδικοῦ Δικαστηρίου ἡ προανάκρισις τῆς ὑποθέσεως φόνου τοῦ Χασάν Σουλεϊμάν, ἐξ Ἀλόας, εἰς τὴν ὁποία, κατηγορεῖται ὁ Παναγιώτης Κυριάκου Ζιντίλης, γεωργός, 34 ἐτῶν, ἐκ Πηγῆς. Πρῶτος μάρτυς κατέθεσεν ὁ 11 ἐτῆς υἱὸς τοῦ φονευθέντος Χουσεῖν Χασάν ὅστις εἶπεν ὅτι γνωρίζει τὸν κατηγορούμενον ἀπὸ 10 ἐτῶν. Τὴν Κυριακὴν 13 Ἰουλίου ἔβσκε τὰ πρόβατά των ἔξωθι τοῦ χωρίου Ἀλόα μετὰ τοῦ πατρός του. Ἐκεῖ ἦσαν καὶ ὁ Ἀσίφ καὶ ὁ Χουσεῖν, ποιμένες ἐξ Ἀλόας. Ὁ μάρτυς εἶδε τρία πρόσωπα φέροντα κυνηγετικά ὅπλα, νὰ ἔρχονται πρὸς τὴν κατεύθυνσίν των. Ήρχισαν νὰ τρέχουν ὅταν εἰς τῶν ὅπλοφόρων ἔρριπεν ἕναν πυροβολισμόν. Ὁ πατὴρ του ἐπλήγη εἰς τὸ γόνατον καὶ ἔπεσεν. Ὁ κατηγορούμενος, τὸν ὁποῖον γνωρίζει, ἐπλησίασε καὶ ἐπυροβόλησεν ἐκ νέου ἐναντίον τοῦ πατρός του. Οἱ ἔτεροι δύο ὅπλοφόροι κατεδίωκαν τοὺς δυο ἄλλους ποιμένας, οἱ ὅποιοι ἔτρεχαν πρὸς τὸ Λάπαθος. Ὁ μάρτυς μετέβη εἰς Ἀλόαν, ἀνέφερε τὰ συμβάντα εἰς τοὺς ὁμοχωρίους του καὶ ἐπέστρεψε μετ' αὐτῶν εἰς τὴν σκηνήν, ὅπου εὔρον τὸν πατέρα του ἀκόμῃ ζῶντα καὶ τοὺς Ἀσίφ καὶ Χουσεῖν νεκροὺς εἰς ἀπόστασιν 3-4 σκαλῶν. Τὴν ἐπομένην μετέβη μετὰ τῆς Ἀστυνομίας εἰς Περιστερωνοπηγὴν καὶ τὴν 7 π.μ. ὥραν ὑπέδειξε τὸν κατηγορούμενον, [...]

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΠΑΤΡΙΩΤΙΚΗ ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗ», 10 Αυγούστου 1958.

[...] Ὁ κ. Ἀνδρέας Κ. Ζηντίλης ἐκ Περιστερωνοπηγῆς ἐκφράζει καὶ διὰ τοῦ τύπου τὰς θερμὰς του εὐχαριστίας πρὸς τοὺς ὁμοχωρίους του οἱ ὅποιοι, κατὰ τὴν διάρκειαν τῆς συλλήψεως του, συνήθροισαν τὰ προϊόντα του καὶ ὅτι ἄλλον ἀπέμεινεν ἀπὸ τὸ τσιφλίκι του, τὸ ὁποῖον εὑρίσκεται παρὰ τὸ Τουρκικὸν χωρίον Ἄλοδα καὶ εἰς τὸ ὁποῖον ἐτέθη ἐπανειλημμένως πῦρ.

⁴⁹Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Ἀλμπουμ ἡρώων]

HASAN SÜLEYMAN

[...]1904 yılında Atlılar (Aloda) köyünde doğmuştur. Rençber ve çoban idi.
13 Temmuz 1958 tarihinde Atlılar ormanının güney kısmında sürüsünü otlatırken EOKA' cıların kurduğu pusu neticesinde vurularak şehit edilmiştir.
Hayatta bulunan aile efradı :
Eşi : Ayşe Hasan.
Evlâtları : Süleyman, Ali Faik, Güner, Hüseyin, Fatma, Şerife, Kıymet, Narin.⁵⁰

HASAN SÜLEYMAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1904 στο χωριό Αλόδα. Ήταν γεωργός και βοσκός.
Στις 13 Ιουλίου του 1958, Ε/κ έστησαν ενέδρα στον Hasan Süleyman.
Πυροβολήθηκε και σκοτώθηκε, ενώ βρισκόταν με το κοπάδι του στο νότιο μέρος του χωριού Αλόδα.
Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :
Η γυναίκα του : Ayşe Hasan.
Τα παιδιά του : Süleyman, Ali Faik, Güner, Hüseyin, Fatma, Şerife, Kıymet, Narin.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «Η ΠΡΟΑΝΑΚΡΙΣΙΣ ΤΗΣ ΥΠΟΘΕΣΕΩΣ ΦΟΝΟΥ ΤΟΥΡΚΟΥ ΠΟΙΜΕΝΟΣ ΕΚ ΤΟΥ ΧΩΡΙΟΥ ΑΛΟΑ», 6 Σεπτεμβρίου 1958.

[...] Ήρχισε σήμερα ενώπιον τοῦ Εἰδικοῦ Δικαστηρίου ἡ προανάκρισις τῆς υποθέσεως φόνου τοῦ Χασάν Σουλεϊμάν, ἐξ Ἀλόας, εἰς τὴν ὁποία, κατηγορεῖται ὁ Παναγιώτης Κυριάκου Ζιντίλης, γεωργός, 34 ἐτῶν, ἐκ Πηγῆς. Πρῶτος μάρτυς κατέθεσεν ὁ 11ἐτῆς υἱὸς τοῦ φονευθέντος Χουσεῖν Χασάν ὅστις εἶπεν ὅτι γνωρίζει τὸν κατηγορούμενον ἀπὸ 10 ἐτῶν. Τὴν Κυριακὴν 13 Ἰουλίου ἔβοσκε τὰ πρόβατά των ἔξωθι τοῦ χωρίου Ἀλόα μετὰ τοῦ πατρός του. Ἐκεῖ ἦσαν καὶ ὁ Ἀσίφ καὶ ὁ Χουσεῖν, ποιμένες ἐξ Ἀλόας. Ὁ μάρτυς εἶδε τρία πρόσωπα φέροντα κυνηγετικά ὅπλα, νὰ ἔρχονται πρὸς τὴν κατεύθυνσίν των. Ήρχισαν νὰ τρέχουν ὅταν εἰς τῶν ὅπλοφόρων ἔρριπεν ἕναν πυροβολισμόν. Ὁ πατὴρ του ἐπλήγη εἰς τὸ γόνατον καὶ ἔπεσεν. Ὁ κατηγορούμενος, τὸν ὁποῖον γνωρίζει, ἐπλησίασε καὶ ἐπυροβόλησεν ἐκ νέου ἐναντίον τοῦ πατρός του. Οἱ ἕτεροι δύο ὅπλοφόροι κατεδίωκαν τοὺς δυο ἄλλους ποιμένας, οἱ ὅποιοι ἔτρεχαν πρὸς τὸ Λάπαθος. Ὁ μάρτυς μετέβη εἰς Ἀλόαν, ἀνέφερε τὰ συμβάντα εἰς τοὺς ὁμοχωρίους του καὶ ἐπέστρεψε μετ' αὐτῶν εἰς τὴν σκηνήν, ὅπου εὔρον τὸν πατέραν του ἀκόμη ζῶντα καὶ τοὺς Ἀσίφ καὶ Χουσεῖν νεκροὺς εἰς ἀπόστασιν 3-4 σκαλῶν. Τὴν ἐπομένην μετέβη μετὰ τῆς Ἀστυνομίας εἰς Περιστερωνοπηγὴν καὶ τὴν 7 π.μ. ὥραν ὑπέδειξε τὸν κατηγορούμενον,[...]

⁵⁰*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Αλμπουμ ηρώων]

ADNAN DERVİŞ

[...]1930 yılında Lâkadamyâ da doğmuştur.

Seyyar satıcı idi.

13 Temmuz 1958 tarihinde Lâkadamyadaki kendi evinde aile efradı ile birlikte oturlurken 200 kişilik bir Rum topluluğu evin etrafını sardılar. Adnan Devîş ve ailesini kurşun yağmuruna tuttular. Adnan Dervîş aldığı kurşun yaraları neticesinde şehit olmuştur.

Annesi Hasibe Dervîş, babası Dervîş Hasan ile kardeşleri Mustafa, Növbet ve Feride hayattadırlar.⁵¹

ADNAN DERVİŞ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε στη Λακατάμια το 1930.

Ήταν πλανόδιος πωλητής.

Στις 13 Ιουλίου του 1958, ενώ καθόταν με την οικογένεια του στο σπίτι του στη Λακατάμια, πολυμελής ομάδα (γύρω στους 200 Ε/κ) περικύκλωσε το σπίτι. Οι σφαίρες έπεφταν σαν βροχή. Ο Adnan Dervîş έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η μητέρα του Hasibe Dervîş, ο πατέρας του Dervîş Hasan και τα αδέρφια του Mustafa, Növbet και Feride.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΚΥΡΙΑΚΗ 13 Ιουλίου», 19 Ιουλίου 1958.

[...]Τὴν 10.15 μ.μ. ἐρρίφθησαν πυροβολισμοὶ εἰς Κάτω Λακατάμιαν.

Ἐφονεύθη ὁ Τοῦρκος Ἀντνάν Ντερβίς καὶ ἀρκετὰ ἄλλα πρόσωπα ἐτραυματίσθησαν.

⁵¹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

MUSTAFA ALİ BEKTAŞ GÖN

[...]1899 da Matyat' ta doğdu.

Çoban ve rençberlikle meşguldü.

13 Temmuz 1958 de EOKA' cılar Matyat köyüne yapmış oldukları baskından kaçarlarken ovada sürüsü yanında uyuyan Mustafa Ali Bestaşı stengun ile arkasından vurarak şehit etmişlerdir.

Hastaneye kaldırılan Mustafa Ali Bektaş Gön' ün sırtından 11 kurşun çıkarılmıştır.

Bugün hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Huriye Halil Çavuş.

Çocukları : Melek, Salâhi, Hatice, Salime.⁵²

MUSTAFA ALİ BEKTAŞ GÖN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1899 στο χωριό Μαθιάτης.

Ήταν βοσκός και γεωργός.

Στις 13 Ιουλίου του 1958, ενώ ο Mustafa Ali Bestaş κοιμόταν στον κάμπο δίπλα στο κοπάδι του, μέλη της EOKA τον χτύπησαν πισώπλατα. Μεταφέρθηκε στο νοσοκομείο. Βγήκα 11 σφαίρες από την πλάτη του Mustafa Ali Bektaş Gön.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας.

Η σύζυγος του : Huriye Halil Çavuş.

Τα παιδιά του : Melek, Salâhi, Hatice, Salime.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΔΕΥΤΕΡΑ 14 Ιουλίου», 19 Ιουλίου 1958.

[...]Άνευρέθη νεκρός εις άγρὸν τοῦ Πέρα Χωρίου, Νήσου ὁ βοσκὸς Μουσταφᾶ Γκιονυελὶ 54 ἐτῶν. Ὁ θάνατος του προῆλθε ἐκ πυροβολισμῶν.

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΚΥΡΙΑΚΗ 13 Ιουλίου», 19 Ιουλίου 1958.

[...] Κατ'όλην τὴν Κυριακὴν ἐξερράγησαν εἰς πόλεις καὶ χωρία 31 πυρκαϊαί, ἐφονεύθησαν 3 Ἕλληνες καὶ 5 Τοῦρκοι.

⁵²*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

TAHİR CAFER

[...]1883 yılında Balalan (Blâdanisyo) köyünde doğmuştur.

Çoban idi.

13 Temmuz 1958 tarihinde Cilalemos köyü dışında sürüsünü otlatırken EOKA'cılarının hücumuna uğrayarak vurularak şehit edilmiştir.

Bugün hayatta : Hüseyin, Hasan, İsmet ve Şerife adlarında dört evladı vardır.⁵³

TAHİR CAFER

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1883 στο χωριό Πλατανισός.

Ήταν βοσκός.

Στις 13 Ιουλίου του 1958, κατέβασε το κοπάδι του έξω από το χωριό Κοιλάνεμος. Δέχτηκε επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Τα παιδιά του : Hüseyin, Hasan, İsmet και Şerife.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΦΩΝΗ ΤΩΝ ΑΓΡΟΤΩΝ*, «ΗΠΕΙΛΗΘΗ ΥΠΟ ΤΟΥΡΚΟΥ ΛΟΧΙΟΥ», 28 Ιουλίου 1958.

[...]Συνελήφθη τήν παρελθ. Κυριακήν ὑπὸ στρατιωτικῆς περιπόλου, ἐνῶ ἔβοσκε τὸ ποίμνιόν του, ὁ ὁμοχώριος Χριστόδουλος Γ. Ττουλῆς. Οὗτος μεταφέρθη εἰς τὴν τοποθεσίαν «Λειβάδια», ὅπου εἶχε φονευθῇ πρὸ ἡμερῶν ὁ Τοῦρκος Ταχὶρ Τζαφέρ, καὶ ἀνεκρίθη, ἀπειληθεὶς ὑπὸ Τούρκου λοχίου, ὅτι θὰ ἐφονεύετο ὑπ'αὐτοῦ, ἐὰν δὲν ἔλεγεν εἰς αὐτὸν ποῖος ἐφόνευσε τὸν Τζαφέρ.

⁵³*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

AYŞE MEHMET ALİ

[...]Aytotero-Karpas köyündendi.

Şehit edildiği zaman 76 yaşında idi.

13 Temmuz 1958 tarihinde Aytotero'daki evinin eşiğin önünde Rumlar tarafından av tüfeği ile vurularak şehit edilmiştir.

Köyü terk etmeleri hakkında Rumların savurduğu tehditlerden korkan Ayşe Mehmet Ali bir gün evvelki geceyi Caminin minaresinin içinde yatarak geçirmiştir.

Bugün hayatta 4 erkek ve 3 kız evlâdı vardır.⁵⁴

AYŞE MEHMET ALİ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στο χωριό Άγιος Θεόδωρος Καρπασίας.

Ήταν 76 χρονών.

Στις 13 Ιουλίου του 1958 δέχτηκε επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ με κυνηγετικό ντουφέκι στο κατώφλι του σπιτιού της στο χωριό Άγιος Θεόδωρος.

Η Ayşe Mehmet Ali η οποία είχε τρομάξει από τις απειλές των Ε/κ, οι οποίοι την καλούσαν να εγκαταλείψει το χωριό, πέρασε το βράδυ πριν από τη δολοφονική επίθεση στο εσωτερικού του μιναρέ του τζαμιού. Έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Τα παιδιά της : 4 αγόρια και 3 κορίτσια.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ*, «ΤΡΙΤΗ 15 Ιουλίου», 19 Ιουλίου 1958.

[...]Άνευρέθη εις Άγ. Θεόδωρον Καρπασίας τὸ πτώμα τῆς Ἀϊσὲ Μεχμέτ Ἀλῆ, 76 ἐτῶν. Αὕτη ἐπυροβολήθη ἐνῶ εὐρίσκετο εἰς τὴν οἰκίαν της. Ἦτο ὁ τελευταῖος Τοῦρκος κάτοικος τοῦ Ἀγ. Θεοδώρου.

⁵⁴Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

DERVİŞ HASAN MERCAN

[...]1902 de Sınırüstü (Singrasi) köyünde doğmuştur.

Yapıcı idi.

16 Temmuz 1958 tarihinde Lârnaka kasabasına konan örfi idarenin 2 saat için kaldırılması üzerine ailesine yiyecek almak üzere motosikleti ile Tuzla'dan Lârnaka'ya giderken Rumlar tarafından vurularak öldürülmüştü.

Hayatta olan aile efradı :

Eşi : Meryem Derviş.

Çocukları : Yılmaz, Ertoğrul, Neriman, Sultan, Mustafa, Namık, Derviş.⁵⁵

DERVİŞ HASAN MERCAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1902 στο χωριό Σύγκραση.

Ήταν οικοδόμος.

Στις 16 Ιουλίου του 1958 δέχτηκε επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ και σκοτώθηκε. Θα πήγαινε στη Λάρνακα με μοτοσικλέτα, για να πάρει τρόφιμα στην οικογένεια του μετά την άρση για δύο ώρες του στρατιωτικού νόμου ο οποίος είχε επιβληθεί στην επαρχία του.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Meryem Derviş.

Τα παιδιά του : Yılmaz, Ertoğrul, Neriman, Sultan, Mustafa, Namık, Derviş.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ*, «ΤΕΤΑΡΤΗ 16 Ιουλίου», 19 Ιουλίου 1958.

[...]Ο Τουρκοκς Δερβίς Χασάν Μερτζάν εκ Συγκράσεως, 54 ετών κτίστης, έπυροβολήθη και έφονεύθη εις Λάρνακα εις την όδον Άγ. Λαζάρου την 7.45 π.μ. Έπεβλήθη εις την πόλιν κέρφιου.

⁵⁵*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

SALİH TAHİR

[...]3 Şubat 1935 tarihinde Görmeli (Anatyu) de doğmuştur.

Yardımcı Polis idi.

Salih Tahir, Şerifali Tahir ve Ertoğrul Gazi adlarındaki iki kardeşi ile birlikte 17 Temmuz, 1958 de Lefkoşa'dan Baf ilçesine bağlı Görmeli (Anadyu)'ya gidiyorlardı. Baf ilçesine bağlı Lasa köyü dışında takriben 300 kişilik bir Rum topluluğu tarafından durduruldular. Salih Tahir ile Şerifali Tahir gaddarca öldürüldüler.

Ertoğrul Gazi öldü zannıyla orada bırakıldı. Bir müddet sonra ayılan Ertoğrul Gazi ağır yaralı olarak ve yerde sürünerek 3-4 mil uzaktaki Kuşluca (Sarama) köyünde gidebilmiş oradan da hastaneye götürülmüştür.

Bu olayda nacak ve sair keskin aletler kullanılmıştır.

Eşi Bahire Salih ve İsmet ve Tahir adlarında iki evlâdı hayattadır.⁵⁶

SALİH TAHİR

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στις 3 Φεβρουαρίου του 1935 στο χωριό Αναδιού.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Στις 17 Ιουλίου του 1958 ο Salih Tahir και τα δύο αδέρφια του, ο Şerifali Tahir και ο Ertoğrul Gazi, πήγαιναν από τη Λευκωσία στο χωριό Αναδιού της επαρχίας Πάφου. Τους σταμάτησε έξω από το χωριό Λάσα της επαρχίας Πάφου μια ομάδα, γύρω στους 300 Ε/κ. Ο Salih Tahir και ο Şerifali Tahir χτυπήθηκαν βάνασα και εξέπνευσαν.

Ο Ertoğrul Gazi προσποιήθηκε τον νεκρό. Μετά από λίγο, ο Ertoğrul Gazi, ο οποίος ήταν βαριά τραυματισμένος, σύρθηκε στο έδαφος, κατάφερε να πάει στο χωριό Σαραμά, 3-4 μίλια μακριά, και μεταφέρθηκε στο νοσοκομείο.

Σε αυτή την επίθεση χρησιμοποιήθηκαν τσεκούρια και άλλα αιχμηρά εργαλεία.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Bahire Salih.

Τα παιδιά του : İsmet και Tahir.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ*, «ΣΥΜΠΛΟΚΗ ΜΕΤΑΞΥ ΑΓΝΩΣΤΩΝ ΚΑΙ ΤΡΙΩΝ ΤΟΥΡΚΩΝ ΕΙΣ ΠΑΦΟΝ», 19 Ιουλίου 1958.

[...]Ολίγον πρό τοῦ μεσονυκτίου τῆς χθὲς αὐτοκίνητον ταξί τοῦ ὁποίου ἐπέβαινον τρεῖς Τοῦρκοι ἀδερφοὶ ἀνεκόπη μεταξὺ τῶν χωρίων Λάσας καὶ Σίμου. Ἀμέσως ἐδόθη τὸ σύνθημα συναγερμοῦ. Ἐπὶ τόπου κατέφθασαν ὡς λέγεται διάφορα πρόσωπα. Κατόπιν λογομαχίας προεκλήθη συμπλοκὴ μεταξὺ τῶν τριῶν τοῦ ὀχήματος καὶ ἀγνώστων προσώπων.

Ἐκ τῆς συμπλοκῆς ἐτραυματίσθη διὰ ροπάλου καὶ ἀπέθανεν ὁ Σαλίχ Ταχέρ. Ὁ ἕτερος Γιουσούφ Ταχέρ ἐτραυματίσθη σοβαρῶς καὶ μετεφέρθη εἰς τὸ Νοσοκομεῖον Κτήματος. Τοῦ τρίτου Σεριφαλή Ταχέρ ἀγνοεῖται ἡ τύχη του.

⁵⁶Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ŞERİFALİ TAHİR

[...]1933 yılında Dağaşan (Vreçça) köyünde doğmuştur. Mesleği makinistlikti. Şerifali Tahir, Salih Tahir ve Ertoğrul Gazi ile birlikte 17 Temmuz 1958 de Lefkoşa'dan Baf ilçesine bağlı Görmeli (Anadyu)'ya gidiyorlardı. Baf ilçesine bağlı Lasa köyü dışında takriben 300 kişilik bir Rum topluluğu tarafından durduruldular. Salih Tahir ile Şerifali Tahir gaddarca öldürüldüler. Ertoğrul Gazi öldü zannıyla orada bırakıldı. Bir müddet sonra ayılan Ertoğrul Gazi ağır yaralı olarak ve yerde sürünerek 3-4 mil uzaktaki Kuşluca (Sarama) köyünde gidebilmiş oradan da hastaneye götürülmüştür. Bu olayda nacak ve sair keskin aletler kullanılmıştır. Annesi Havva Tahir. Babası Tahir Salih, kardeşleri Ertoğrul Gazi ve Şemsettin Tahir hayattadır.⁵⁷

ŞERİFALİ TAHİR

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1933 στο χωριό Βρέτσια. Ήταν μηχανικός. Στις 17 Ιουλίου του 1958, ο Şerifali Tahir, ο Salih Tahir και ο Ertoğrul Gazi, πήγαιναν από τη Λευκωσία στο χωριό Αναδιού της επαρχίας Πάφου. Τους σταμάτησε έξω από το χωριό Λάσα της επαρχίας Πάφου μια ομάδα, γύρω στους 300 Ε/κ. Ο Salih Tahir και ο Şerifali Tahir χτυπήθηκαν βάνουσα και εξέπνευσαν. Ο Ertoğrul Gazi προσποιήθηκε τον νεκρό. Μετά από λίγο, ο Ertoğrul Gazi, ο οποίος ήταν βαριά τραυματισμένος, σύρθηκε στο έδαφος, κατάφερε να πάει στο χωριό Σαραμά, 3-4 μίλια μακριά, και μεταφέρθηκε στο νοσοκομείο. Σε αυτή την επίθεση χρησιμοποιήθηκαν τσεκούρια και άλλα αιχμηρά εργαλεία. Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας : Η μητέρα του : Havva Tahir. Ο πατέρας του : Tahir Salih. Τα αδέρφια του : Ertoğrul Gazi και Şemsettin Tahir.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ*, «ΣΥΜΠΛΟΚΗ ΜΕΤΑΞΥ ΑΓΝΩΣΤΩΝ ΚΑΙ ΤΡΙΩΝ ΤΟΥΡΚΩΝ ΕΙΣ ΠΑΦΟΝ», 19 Ιουλίου 1958.

[...]Όλιγον πρό τοῦ μεσονυκτίου τῆς χθὲς αὐτοκίνητον ταξὶ τοῦ ὁποίου ἐπέβαινον τρεῖς Τοῦρκοι ἀδερφοὶ ἀνεκόπη μεταξὺ τῶν χωρίων Λάσας καὶ Σίμου. Ἀμέσως ἐδόθη τὸ σύνθημα συναγερμοῦ. Ἐπὶ τόπου κατέφθασαν ὡς λέγεται διάφορα πρόσωπα. Κατόπιν λογομαχίας προεκλήθη συμπλοκὴ μεταξὺ τῶν τριῶν τοῦ ὀχήματος καὶ ἀγνώστων προσώπων. Ἐκ τῆς συμπλοκῆς ἐτραυματίσθη διὰ ροπάλου καὶ ἀπέθανεν ὁ Σαλίχ Ταχήρ. Ὁ ἕτερος Γιουσούφ Ταχήρ ἐτραυματίσθη σοβαρῶς καὶ μετεφέρθη εἰς τὸ Νοσοκομεῖον Κτήματος. Τοῦ τρίτου Σεριφαλή Ταχήρ ἀγνοεῖται ἡ τύχη του.

⁵⁷Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ÖZKAN HASAN

[...]Özkan Hasan 1941 yılında Larnaka ilçesine bağlı Üç Şehitler (Göşsi) köyünde doğmuştur. Çalışkan bir işçi idi.

19 Temmuz 1958 de köylü arkadaşları ile köyün yarım mil uzağında "Kalo Lakko" mevkiinden su almak için yola çıkmışlardır. Pusuda bekleyen EOKA' cıların makineli tüfekleri ile şehit edilmiştir.

Bekâr olan Özkan Hasan'ın Münevver Hüseyin adında bir annesi bir de kız kardeşi vardır.⁵⁸

ÖZKAN HASAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στο χωριό Κόσι της επαρχίας Λάρνακας το 1941. Ήταν ένας εργατικός εργάτης. Στις 19 Ιουλίου του 1958 ξεκίνησε με τους συγχωριανούς του να πάει να πάρει νερό από την περιοχή "Κάτω Λάκκος", η οποία ήταν μισό μίλι από το χωριό. Μέλη της ΕΟΚΑ οι οποίοι είχαν στήσει καρτέρι τον δολοφόνησαν με πολυβόλο.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Ήταν ανύπανδρος.

Η μητέρα του : Münevver Hüseyin.

Και η αδερφή του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ*, «ΕΙΣ ΛΕΥΚΩΣΙΑΝ, ΛΑΡΝΑΚΑ ΚΑΙ ΧΩΡΙΑ ΕΠΕΒΛΗΘΗ ΧΘΕΣ ΚΕΡΦΙΟΥ ΚΑΤΟΠΙΝ ΤΟΥ ΦΟΝΟΥ 4 ΕΛΛΗΝΩΝ ΚΑΙ 4 ΤΟΥΡΚΩΝ», 20 Ιουλίου 1958.

[...] Κατ' επίσημον ανακοίνωσιν, τρεῖς Τοῦρκοι ἐπυροβολήθησαν καὶ ἐφονεύθησαν χθὲς τὴν πρωίαν κατὰ τὴν διάρκειαν ἐνέδρας πλησίον τοῦ Τουρκικοῦ χωρίου Κόσι, 8 μίλια νοτίως τῆς Λάρνακος. Οὗτοι εἶναι οἱ Ὁζκέρ Χασάν, 19 ἐτῶν, ποιμὴν, Ἰμπραχὶμ Γιουμάζ, 23, ἐργάτης καὶ Μεχμέτ Ἀχμέτ, 47, ἀγρότης, παντες ἐκ τοῦ ἐν λόγῳ χωρίου.

⁵⁸Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

İBRAHİM YILMAZ

[...]Üç Şehitler (Göşşi) köyündendi. Takriben 30 yaşında idi. Amele idi. 19 Temmuz 1958 de kardeşi Özkan Hasan ve köylüsü Ahmet M. Pekmez ile birlikte Üç Şehitler köyünün batısında "Kalo Lakko" mevkiinden su almak için gidiyorlarken EOKA' cıların kurduğu pusu neticesinde makineli tüfeklerle vurularak öldürülmüştür. Eşi Sevim Yılmaz ile çocuğu hayattadır.⁵⁹

İBRAHİM YILMAZ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στο χωριό Κόσι της επαρχίας Λάρνακας. Ήταν περίπου 30 χρονών. Ήταν εργάτης. Στις 19 Ιουλίου του 1958 ξεκίνησε με τους συγχωριανούς του, τον Özkan Hasan και τον Ahmet M. Pekmez, να πάει να πάρει νερό από την περιοχή "Κάτω Λάκκος", η οποία ήταν στα δυτικά του χωριού. Μέλη της EOKA οι οποίοι είχαν στήσει καρτέρι τον δολοφόνησαν με πολυβόλο. Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας : Η σύζυγος του : Sevim Yılmaz. Τα 4 παιδιά του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ*, «ΕΙΣ ΛΕΥΚΩΣΙΑΝ, ΛΑΡΝΑΚΑ ΚΑΙ ΧΩΡΙΑ ΕΠΕΒΛΗΘΗ ΧΘΕΣ ΚΕΡΦΙΟΥ ΚΑΤΟΠΙΝ ΤΟΥ ΦΟΝΟΥ 4 ΕΛΛΗΝΩΝ ΚΑΙ 4 ΤΟΥΡΚΩΝ», 20 Ιουλίου 1958.

[...] Κατ' επίσημον ανακοίνωσιν, τρεῖς Τοῦρκοι ἐπυροβολήθησαν καὶ ἐφονεύθησαν χθὲς τὴν πρωίαν κατὰ τὴν διάρκειαν ἐνέδρας πλησίον τοῦ Τουρκικοῦ χωρίου Κόσι, 8 μίλια νοτίως τῆς Λάρνακας. Οὗτοι εἶναι οἱ Ὁζκέρ Χασάν, 19 ἐτῶν, ποιμὴν, Ἰμπραχὶμ Γιουμάζ, 23, ἐργάτης καὶ Μεχμέτ Ἀχμέτ, 47, ἀγρότης, παντες ἐκ τοῦ ἐν λόγῳ χωρίου.

⁵⁹Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

MEHMET AHMET PEKMEZ

[...]1913 te Larnaka ilçesine bağlı Üç Şehitler (Göşşi) köyünde doğmuştur. Çobancılıkla geçinirdi.

19 Temmuz 1958 de köylü arkadaşları ile köyün yarım mil uzağında "Kalo Lakko" mevkiinden su almak için yola çıkmışlardır. Pusuda bekleyen EOKA' cıların makineli tüfekleri ile şehit edilmiştir.

Bugün hayatta eşi Ayşe Mehmet ile Ümmü, Nahide, Nazım, Mustafa, Ahmet, Fatma, Halil, Seval ve Ali adlarında 9 evlâdı vardır.⁶⁰

MEHMET AHMET PEKMEZ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στο χωριό Κόση της επαρχίας Λάρνακας το 1913. Ήταν βοσκός. Στις 19 Ιουλίου του 1958 ξεκίνησε με τους συγχωριανούς του να πάει να πάρει νερό από την περιοχή "Κάτω Λάκκος", η οποία ήταν μισό μίλι από το χωριό. Μέλη της ΕΟΚΑ οι οποίοι είχαν στήσει καρτέρι τον δολοφόνησαν με πολυβόλο.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Ayşe Mehmet.

Τα 9 παιδιά του : Ümmü, Nahide, Nazım, Mustafa, Ahmet, Fatma, Halil, Seval και Ali.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ*, «ΕΙΣ ΛΕΥΚΩΣΙΑΝ, ΛΑΡΝΑΚΑ ΚΑΙ ΧΩΡΙΑ ΕΠΕΒΛΗΘΗ ΧΘΕΣ ΚΕΡΦΙΟΥ ΚΑΤΟΠΙΝ ΤΟΥ ΦΟΝΟΥ 4 ΕΛΛΗΝΩΝ ΚΑΙ 4 ΤΟΥΡΚΩΝ», 20 Ιουλίου 1958.

[...] Κατ' επίσημον ανακοίνωσιν, τρεῖς Τοῦρκοι ἐπυροβολήθησαν καὶ ἐφονεύθησαν χθὲς τὴν πρωίαν κατὰ τὴν διάρκειαν ἐνέδρας πλησίον τοῦ Τουρκικοῦ χωρίου Κόση, 8 μίλια νοτίως τῆς Λάρνακος. Οὗτοι εἶναι οἱ Ὁζκέρ Χασάν, 19 ἐτῶν, ποιμὴν, Ἰμπραχὶμ Γιουμάζ, 23, ἐργάτης καὶ Μεχμέτ Ἀχμέτ, 47, ἀγρότης, παντεὶς ἐκ τοῦ ἐν λόγῳ χωρίου.

⁶⁰*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

FERUH CAMBAZ

[...]3 Ocak 1926 tarihinde Lefkoşa' da doğmuştur.

Komiserlikte kavaz olarak çalışıyordu.

19 Temmuz 1958 tarihinde bisikletle komiserlikteki vazifesine giderken Tahtakale mahallesinde EOKA' cıların tecavüzüne uğradı, atılan tabanca kurşunları ile şehit edilmiştir.

Hayatta olan aile efradı :

Eşi : Kâmuran Feruh.

Çocukları : Ferhan, Turhan, Seyhan ve Ceyhan.⁶¹

FERUH CAMBAZ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε στις 3 Ιανουαρίου του 1926 στη Λευκωσία.

Ήταν φρουρός του Διοικητή.

Στις 19 Ιουλίου του 1958 θα πήγαινε στο Διοικητήριο με το ποδήλατο του.

Δέχτηκε επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ σε μια συνοικία της Λευκωσίας (Tahtakale). Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Kâmuran Feruh.

Τα παιδιά του : Ferhan, Turhan, Seyhan και Ceyhan.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ*, «ΕΙΣ ΛΕΥΚΩΣΙΑΝ, ΛΑΡΝΑΚΑ ΚΑΙ ΧΩΡΙΑ ΕΠΕΒΛΗΘΗ ΧΘΕΣ ΚΕΡΦΙΟΥ ΚΑΤΟΠΙΝ ΤΟΥ ΦΟΝΟΥ 4 ΕΛΛΗΝΩΝ ΚΑΙ 4 ΤΟΥΡΚΩΝ», 20 Ιουλίου 1958.

[...]Ο Σερρουχ Τζαμπάς, 32 ετών, έπυροβολήθη και έφονεύθη χθές την πρωΐαν εις την όδον Έρμου Λευκωσίας ενώ επέβαινε ποδηλάτου υπό άγνώστων όπλοφόρων. Ό φονευθείς ήτο όδηγός τοῦ αὐτοκινήτου τοῦ Διοικητοῦ Λευκωσίας.

⁶¹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

MUSTAFA EMİR OSMAN

[...]1903 yılında Baf ilçesine bağlı Çıralı (Lemba) köyünde doğmuştur.

Rençper idi.

20 Temmuz 1958 tarihinde Akarsu köyüne giderken Rumların tecavüzüne uğrayarak vurulmak sureti ile öldürülmüştür.

Hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Hetice Mehmet Emin.

Evlâtları : Muhittin, Mehmet, Osman, Said, Ratip ve Müzeyyen.⁶²

MUSTAFA EMİR OSMAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1903 στο χωριό Λέμπα της επαρχίας Πάφου. Ήταν αγρότης. Στις 20 Ιουλίου του 1958 θα πήγαινε στο χωριό Ακουρσός. Δέχτηκε επίθεση από Ε/κ και σκοτώθηκε.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Hetice Mehmet Emin.

Τα παιδιά του : Muhittin, Mehmet, Osman, Said, Ratip ve Müzeyyen.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΚΥΠΡΙΑΚΗ*, «ΔΥΟ ΠΡΟΣΩΠΑ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΚΑΙ ΕΠΤΑ ΕΤΡΑΥΜΑΤΙΣΘΗΣΑΝ ΧΘΕΣ ΚΥΡΙΑΚΗΝ ΚΑΘ' ΑΠΑΣΑΝ ΤΗΝ ΝΗΣΟΝ», 21 Ιουλίου 1958.

[...]Τοῦκος ποιμὴν ἀνευρέθη ψὲς σοβαρῶς τραυματισμένος ἐπὶ τῆς ὁδοῦ μεταξὺ τοῦ Κόλπου τῶν Κοραλλίων καὶ χωρίου Ἀκουρσὸς εἰς τὴν ἐπαρχίαν Πάφου. Πιστεύεται ὅτι πρόκειται περὶ τοῦ Μουσταφᾶ Ἐμίλ Ὀσμάν, καὶ ὅτι οὗτος ἐκτυπήθη δι' ὀξέος ὀργάνου ἐπὶ τῆς κεφαλῆς.

⁶²*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

MEHMET ALİ HASAN

[...]1938 yılında Analıyonda'da doğmuştur.

Rençper idi.

21 Temmuz 1958 tarihinde Analıyonda' da kendi evlerinde annesi ile yemek yedikleri bir sırada içeriye giren 3 silahlı Rum tarafından ağır surette yaralanmışlardır. Kaldırıldıkları hastanede bir gün sonra ama oğlu ölmüşlerdir. Babası Hasan Mehmet Çavuş ile kardeşleri Maha, Münüse ve Fatma hayattadırlar.⁶³

MEHMET ALİ HASAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1938 στο χωριό Αναλιόντας.

Ήταν γεωργός.

Στις 21 Ιουλίου του 1958 τραυματίστηκε βαριά από Ε/κ, οι οποίοι οπλοφορούσαν. Εκείνη τη στιγμή έτρωγε με τη μητέρα του στο σπίτι του. Μία μέρα μετά τη μεταφορά στο νοσοκομείο μάνα και γιος πέθαναν.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Ο πατέρας του : Hasan Mehmet Çavuş.

Τα αδέρφια του : Maha, Münüse και Fatma.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ* , «Δύο Έλληνες νεκροί και 2 Τούρκοι υπέκυψαν», 24 Ιουλίου 1958.

[...]Συμφώνως πρὸς ἐπίσημον ἀνακοινωθέν, τὴν νύκτα τῆς παρελθ. Τρίτης τρεῖς προσωπιδοφόροι ἐπυροβόλησαν καὶ ἐτραυμάτισαν εἰς Ἀναλιόνταν τοὺς Μεχμέτ Ἀλῆ Χασάν, 20 ἐτῶν, Σαφὲτ Χασάν, 46 ἐτῶν, Μουνισὲ Χασάν, 12 ἐτῶν, καὶ Πεμπὲ Ἰσμαήλ, 70 ἐτῶν. Ἐκ τούτων ὁ Σαφὲτ Χασάν υπέκυψε ἐν τῷ Νοσοκομείῳ. Οἱ εἰς Ἀναλιόνταν ἐναπομείναντες Τούρκοι ἐγκατέλειψαν τὸ χωρίον.

⁶³*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

SAFFET HASAN

[...]1908 yılında Analıyonda'da doğmuştur.

21 Temmuz 1958 tarihinde Analıyonda' da kendi evlerinde oğlu Mehmet Ali Hasan ile birlikte yemek yedikleri bir sırada içeriye giren 3 silahlı Rum tarafından ağır surette yaralanmışlardır. Kaldırıldıkları hastanede bir gün sonra ana ve oğlu ölmüşlerdir.

Kocası Hasan Mehmet Çavuş ile çocukları Maha, Münüse ve Fatma hayattadırlar ve Koççat köyünde ikamet etmektedirler.⁶⁴

SAFFET HASAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1908 στο χωριό Αναλιόντας.

Στις 21 Ιουλίου του 1958 τραυματίστηκε βαριά από Ε/κ, οι οποίοι οπλοφορούσαν. Εκείνη τη στιγμή έτρωγε με τον γιο της Mehmet Ali Hasan, στο σπίτι της. Μία μέρα μετά τη μεταφορά στο νοσοκομείο μάνα και γιος πέθαναν.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Ο άντρας της : Hasan Mehmet Çavuş.

Τα παιδιά της : Maha, Münüse και Fatma.

Κατοικούν στο χωριό Κοτσιάτης.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ* , «Δύο Έλληνες νεκροί και 2 Τούρκοι υπέκυψαν», 24 Ιουλίου 1958.

[...]Συμφώνως πρὸς ἐπίσημον ἀνακοινωθέν, τὴν νύκτα τῆς παρελθ. Τρίτης τρεῖς προσωπιδοφόροι ἐπυροβόλησαν καὶ ἐτραυμάτισαν εἰς Ἀναλιόνταν τοὺς Μεχμέτ Ἀλὴ Χασάν, 20 ἐτῶν, Σαφὲτ Χασάν, 46 ἐτῶν, Μουνισὲ Χασάν, 12 ἐτῶν, καὶ Πεμπὲ Ἰσμαήλ, 70 ἐτῶν. Ἐκ τούτων ὁ Σαφὲτ Χασάν υπέκυψε ἐν τῷ Νοσοκομείῳ. Οἱ εἰς Ἀναλιόνταν ἐναπομείναντες Τούρκοι ἐγκατέλειψαν τὸ χωρίον.

⁶⁴*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ROZE MEHMET

[...]1940 yılında Poli köyünde doğmuştur.

Yardımcı Polis idi.

23 Temmuz 1958 tarihinde Küçük Kaymaklı ile Büyük Kaymaklı arasında Rumlar tarafından vurulmak sureti ile öldürülmüştür.

Anne ve babası ile iki kardeşi halen Londra'da bulunmaktadır.⁶⁵

ROZE MEHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1940 στο χωριό Πόλη.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Κτυπήθηκε από Ε/κ και άφησε την τελευταία του πνοή, μεταξύ δύο συνοικιών της Λευκωσίας (Καϊμακλίου - Ομορφίτας).

Βρίσκονται στο Λονδίνο η μητέρα, ο πατέρας και τα δύο αδέρφια του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ* , «ΦΟΝΟΙ ΚΑΙ ΕΜΠΡΗΣΜΟΙ ΤΗΝ ΠΑΡΕΛΘ. ΚΥΡΙΑΚΗΝ»,
24 Ιουλίου 1958.

[...]Τὴν παρελθ. Κυριακὴν ἐφονεύθησαν τρεῖς Τοῦρκοι καὶ ὑπέκυψαν εἰς τὰ τραύματα τῶν δύο Ἑλλήνες, ἐτραυματίσθησαν δὲ πέντε Τοῦρκοι καὶ δύο Ἑλλήνες. Εἰς Τοῦρκος ἐπικουρικὸς ἐφονεύθη εἰς Καϊμακλί, ἕτερος Τοῦρκος παρὰ τὸ Παλαιὸν Δημαρχεῖον Λευκωσίας καὶ τρίτος ἐν Βαρωσείαις.

⁶⁵*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

SALİH MUSTAFA

[...]1890 tarihinde Vasilya' da doğmuştur.

Çoban idi.

23 Temmuz 1958 tarihinde Vasilya-Ciliyas mevkiinde hayvanlarını otlatırken Rumların tecavüzüne uğramış ve av tüfeği ile vurularak öldürülmüş.

Eşi Naime Salih ile 8 çocuğu hayattadır.

Çocukları : Ömer, Mustafa, Arif, Nidai, Gülten, Pembe ve Şifa'dir.⁶⁶

SALİH MUSTAFA

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Το 1890 γεννήθηκε στο χωριό Βασίλεια. Ήταν βοσκός.

Στις 23 Ιουλίου του 1958 κατέβασε τα ζώα του κοντά στο χωριό Βασίλεια.

Δέχτηκε επίθεση από Ε/κ. Τον σκότωσαν χτυπώντας τον με ντουφέκι.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Naime Salih.

Τα παιδιά του : Ömer, Mustafa, Arif, Nidai, Gülten, Pembe και Şifa.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΧΘΕΣ ΔΥΟ ΤΟΥΡΚΟΙ», 25 Ιουλίου 1958.

[...] Καθ' έτεραν επίσημον ανακοίνωσιν, την 2.45 πρωϊνήν τῆς χθὲς ἀνευρέθη ἔξωθι τοῦ χωρίου Βασίλεια τῆς ἐπαρχίας Κυρηνείας τὸ πτώμα τοῦ 70ετοῦς ποιμένος Φαλίχ Μουσταφᾶ. Οὗτος εἶχε πυροβοληθῇ.

⁶⁶*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

SAYDAM MUSTAFA

[...]Baf ilçesinde Çıralı (Lemba) köyünde doğmuştur.

8.11.1943

Marangozdu.

1958 Temmuzunda yaya olarak Hloraka köyünden geçerken Rumların tecavüzüne uğradı atılan kurşunlarla alnından ve göğsünden vurulacak öldürüldü. Oğlunun ölümünün acısına duyanamayan babası Mustafa Hilmi kahrından ölmüştür.

Annesi Halide Mustafa ile 5 kardeşi hayattadır.⁶⁷

SAYDAM MUSTAFA

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στο χωριό Λέμπα της Πάφου. 8.11.1943.

Ήταν μαραγκός. Ενώ ερχόταν με τα πόδια από το χωριό Χλώρακα, δέχτηκε επίθεση από Ε/κ. Δέχτηκε σφαίρες στο μέτωπο και στο στήθος. Ο πατέρας του Mustafa Hilmi δεν άντεξε και πέθανε από τον καημό του.

Επιζώντα μέλη της οικογένειας :

Η μητέρα του : Halide Mustafa.

Τα 5 αδέρφια του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «Εἷς Τοῦρκος ἐφονεύθη καὶ ἕτερος ἐτραυματίσθη εἰς τὸ χωρίον Χλώρακαν», 26 Ιουλίου 1958.

[...]Οἱ ἐκ Λέμπας 17ετῆς Τοῦρκοι Σαμπὰν Μουσταφᾶ καὶ Ἀλῆ Καντρῇ ἐπυροβολήθησαν σήμερον εἰς Χλώρακαν, ἐνῶ μετέβαινον ἐκ τοῦ χωρίου των εἰς Κτῆμα.[...]Μετὰ τὴν κηδείαν τοῦ φονευθέντος, Τοῦρκοι ἐλιθοβόλησαν τὰ εἰς Κτῆμα κατὰ τὴν ὁδὸν Φελλάχογλου καταστήματα τῶν κ.κ. Νεοφύτου Κωνσταντινίδη καὶ Χριστοφῇ Ἀντωνίου.

⁶⁷*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

TAHİR HASAN

[...]30 yaşında olup Çınarlı (Blâdan) da doğmuştur.

Çoban idi.

1958 Temmuz ayında sürüsünü bir kuyu başında suvarırken yanına iki Rum gelip su istedi. Tahir Hasan ve arkadaşı Hüseyin Ali Bektaş bu iki Rum'a su verdiler. Sularını içen Rumlar tabancalarını çekip her ikisini de vurmak suretiyle şehit ettiler.

Eşi Meryem Mehmet ve iki çocuğu hayattadır.⁶⁸

TAHİR HASAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Ήταν 30 χρονών. Γεννήθηκε στο χωριό Πλατάνι.

Ήταν βοσκός.

Τον Ιούλιο του 1958, ενώ πότιζε το κοπάδι του σε ένα πηγάδι, ήρθαν δύο Ε/κ και του ζήτησαν νερό. Ο Tahir Hasan και ο φίλος του Hüseyin Ali Bektaş έδωσαν νερό σε αυτούς τους δύο Ε/κ. Οι Ε/κ ήπιαν το νερό, τράβηξαν τα όπλα τους και τους πυροβόλησαν. Και οι δύο σκοτώθηκαν.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Meryem Mehmet.

Τα δύο παιδιά του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΧΘΕΣ 1 ΕΛΛΗΝ ΚΑΙ 2 ΤΟΥΡΚΟΙ», 27 Ιουλίου 1958.

[...]Καθ' έτέραν επίσημον ανακοίνωσιν, τήν 11^{ην} περίπου πρωϊνήν τῆς χθὲς ἐπυροβολήθησαν καὶ ἐφονεύθησαν περὶ τὸ ἓν μίλιον νοτίως τοῦ χωρίου Πλατάνι τῆς ἐπαρχίας Ἀμμοχώστου οἱ ποιμένες Ταχὴρ Χουσεῖν, 30 ἐτῶν, καὶ Χουσεῖν Ἀλὴ Ντεκτάς, 60 ἐτῶν. Κατὰ τὴν ἐπίσημον ανακοίνωσιν, δύο ἄνδρες ἐπὶ ποδηλάτων ἐπλησίασαν τοὺς ποιμένες καὶ ἐζήτησαν παρ' αὐτῶν ὕδωρ. Ὁ εἷς ποιμὴν ἀπέθανεν ἐπὶ τόπου, ὁ δὲ ἕτερος ἐπυροβολήθη καταδιωκόμενος.

⁶⁸*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

HÜSEYİN ALİ BEKTAŞ

[...]Çınarlı (Blâdan) da doğdu.

Çoban idi.

Öldüğünde 65 yaşında idi.

1958 Temmuz ayında sürüsünü bir kuyu başında suvarırken yanına iki Rum gelerek su istedi. Hüseyin Ali Bektaş ve arkadaşı Tahir Hasan bu iki Rum'a su verdiler. Sularını içen Rumlar tabancalarını çekerek her iki Türk'ü kuyu başında öldürdüler.

Hayatta olan eşi Emete ile evlâtları Ali, Remziye ve Meryem. Çınarlı köyünde ikamet etmektedirler.⁶⁹

HÜSEYİN ALİ BEKTAŞ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Ήταν 65 χρονών. Γεννήθηκε στο χωριό Πλατάνι.

Ήταν βοσκόζ.

Τον Ιούλιο του 1958, ενώ πότιζε το κοπάδι του σε ένα πηγάδι, ήρθαν δύο Ε/κ και του ζήτησαν νερό. Ο Hüseyin Ali Bektaş και ο φίλος του Tahir Hasan έδωσαν νερό σε αυτούς τους δύο Ε/κ. Οι Ε/κ ήπιαν το νερό, τράβηξαν τα όπλα τους και τους πυροβόλησαν. Και οι δύο σκοτώθηκαν.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Emete.

Τα παιδιά του : Ali, Remziye και Meryem.

Ζουν στο χωριό Πλατάνι.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΧΘΕΣ 1 ΕΛΛΗΝ ΚΑΙ 2 ΤΟΥΡΚΟΙ», 27 Ιουλίου 1958.

[...]Καθ' έτέραν επίσημον ανακοίνωσιν, την 11^{ην} περίπου πρωϊνήν τῆς χθὲς ἐπυροβολήθησαν καὶ ἐφονεύθησαν περὶ τὸ ἓν μίλιον νοτίως τοῦ χωρίου Πλατάνι τῆς ἐπαρχίας Ἀμμοχώστου οἱ ποιμένες Ταχὴρ Χουσεῖν, 30 ἐτῶν, καὶ Χουσεῖν Ἀλὴ Ντεκτάς, 60 ἐτῶν. Κατὰ τὴν ἐπίσημον ανακοίνωσιν, δύο ἄνδρες ἐπὶ ποδηλάτων ἐπλησίασαν τοὺς ποιμένας καὶ ἐζήτησαν παρ' αὐτῶν ὕδωρ. Ὁ εἷς ποιμὴν ἀπέθανεν ἐπὶ τόπου, ὁ δὲ ἕτερος ἐπυροβολήθη καταδιωκόμενος.

⁶⁹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

HÜSEYİN HASAN & AHMET HASAN

[...]Hüseyin Hasan Amarget köyünde doğmuştur.

60 yaşında idi.

Rençper ve bahçeci idi.

Ahmet Hasan Falya köyünde doğmuştur.

60 yaşında idi.

28 Temmuz 1958 tarihinde Amarget köyünün takriben bir mil açığında Rumların tecavüzüne uğrayan Hüseyin Hasan ile Ahmet Hasan nacak ve sair keskin aletlerle şehit edilmişlerdir.

Rumlar her iki kardeşimizin güzlerini ucu sivri demirlerle oymak hunharlığını göstermişlerdir.⁷⁰

HÜSEYİN HASAN & AHMET HASAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Ο Hüseyin Hasan γεννήθηκε στο χωριό Αμαργέτη.

Ήταν 60 χρονών.

Ήταν γεωργός και περιβολάρης.

Ο Ahmet Hasan γεννήθηκε στο χωριό Φάλια.

Ήταν 60 χρονών.

Ήταν εργάτης.

Στις 28 Ιουλίου του 1958 κοντά στο χωριό Αμαργέτη δέχτηκαν επίθεση από Ε/κ με τσεκούρια και αιχμηρά εργαλεία.

Οι Ε/κ επέδειξαν πρωτοφανή βαρβαρότητα. Με αιχμηρό σίδερο έβγαλαν τα μάτια των δύο αδερφών.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ*, «Ο ΑΡΙΘΜΟΣ ΤΩΝ ΦΟΝΕΥΘΕΝΤΩΝ ΧΘΕΣ ΕΙΣ ΔΙΑΦΟΡΑ ΜΕΡΗ ΑΝΗΛΘΕΝ ΕΙΣ ΕΠΤΑ», 29 Ιουλίου 1958.

[...]Περὶ τὴν μεσημβρίαν τῆς σήμερον περίπολος τῶν Δυνάμεων Ἀσφαλείας εὗρεν ἔξωθι τῆς Ἀμαργέτης τὰ πτώματα τῶν 60ετῶν Χουσεῖν Χασσὰν ἐξ Ἀμαργέτης καὶ τοῦ Ἀχμετ Χασσὰν ἐκ Φαλιᾶς. Ἀμφότεροι ἔφερον τραύματα εἰς τὴν κεφαλὴν.

⁷⁰*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Ἀλμπουμ ἡρώων]

MUSTAFA NECİB

[...]1889 yılında Girit Tera köyünde doğmuştur.

Seyyar satıcı idi.

28 Temmuz 1958 tarihinde Lefkoşa' da Tophane sokağında Rumların tecavüzüne uğrayarak vurularak şehit edilmiştir.

Bugün hayatta eşi Havva Salih' den başka evlâdı yoktur.⁷¹

MUSTAFA NECİB

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1889 στο χωριό Κρίτου Τέρρα.

Ήταν πλανόδιος πωλητής.

Στις 28 Ιουλίου του 1958, δέχτηκε επίθεση από Ε/κ στη Λευκωσία στο σοκάκι Tophane. Έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Havva Salih.

Δεν είχε παιδιά.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ*, «Ο ΑΡΙΘΜΟΣ ΤΩΝ ΦΟΝΕΥΘΕΝΤΩΝ ΧΘΕΣ ΕΙΣ ΔΙΑΦΟΡΑ ΜΕΡΗ ΑΝΗΛΘΕΝ ΕΙΣ ΕΠΤΑ», 29 Ιουλίου 1958.

[...]Περὶ τὴν 8.30 π.μ. τῆς χθὲς ἄγνωστοι ἐπυροβόλησαν καὶ ἐφόνευσαν ἐντὸς τῆς οἰκίας του, ἐπὶ τῆς ὁδοῦ Τόπχανε, ἐν Λευκωσίᾳ, τὸν 70ετῆ πλανοδιοπώλην Μουσταφᾶ Νετζίπ. Μετὰ τὸ ἐπεισόδιον στρατιῶται συνεκέντρωσαν τοὺς Ἑλλήνας καταστηματάρχας καὶ τοὺς ἄρρενας κατοίκους τῶν ἐπὶ τῆς ὁδοῦ αὐτῆς οἰκιῶν εἰς τὸν Ἀστυνομικὸν Σταθμὸν τῆς Πύλης Πάφου καὶ τοὺς ἀνέκριναν.

⁷¹Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

HASİP HÜSEYİN & ZALİHE HASİP HÜSEYİN

[...]28 Temmuz 1958 tarihinde Milya köyünde tek Türk ailesi olan Hasip Hüseyin ile Zalihe Hasip adındaki 90 yaşlarındaki bu karı koca yatakta uyurlarken Rumlar tarafından nacaklarla öldürülmüşlerdir. Çocuklardan 90'lık dede ve ninelerimize kadar önlerinde buldukları her Türkü gaddarca öldüren Rumların bu kudurmuş halleri ebediyen tarihin ve insanlığın lânetini toplayacaktır.

Bugün hayatta bulunan aile efradı :

Evlâtları : Bektaş, Abdullah, Hüseyin, Kâmil, Dudu.⁷²

HASİP HÜSEYİN & ZALİHE HASİP HÜSEYİN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Στις 28 Ιουλίου του 1958 Ε/κ με τσεκούρια έκοψαν το νήμα της ζωής του Hasip Hüseyin και της Zalihe Hasip. Το ηλικιωμένο ανδρόγυνο, 90 χρονών, κοιμόταν στο κρεβάτι του. Ήταν η μοναδική τουρκική οικογένεια του χωριού Μηλιά. Η κατάρρα της ιστορίας και της ανθρωπότητας θα βαραίνει για πάντα τους άφρονες Ε/κ, που δολοφόνησαν με βάνανσο τρόπο κάθε Τ/κ που έβρισκαν μπροστά τους, από παιδιά μέχρι 90χρονους παππούδες και γιαγιάδες. Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας.

Τα παιδιά τους : Bektaş, Abdullah, Hüseyin, Kâmil, Dudu.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟΣ*, «Ο ΑΡΙΘΜΟΣ ΤΩΝ ΦΟΝΕΥΘΕΝΤΩΝ ΧΘΕΣ ΕΙΣ ΔΙΑΦΟΡΑ ΜΕΡΗ ΑΝΗΛΘΕΝ ΕΙΣ ΕΠΤΑ», 29 Ιουλίου 1958.

[...]Ενωρίτερον, περί την 6 π.μ. άνευρέθη εις τὸ χωρίον Μηλιά τῆς ἐπαρχίας μας νεκρός ὁ ἐκ τοῦ χωρίου αὐτοῦ 90ετῆς Χασσίφ Χουσεΐν. Πλησίον του εὔρέθη σοβαρῶς τραυματισμένη ἡ 75έτις σύζυγος του, ἡ ὁποία νοσηλεύεται τώρα εἰς τὸ Νοσοκομεῖον Κτήματος, ὅπου ἡ κατάστασις της περιγράφεται ὡς κρίσιμος.

⁷²*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ΑΚŞİT MEHMET ALİ

[...]8 Şubat 1941 de Lefkoşa' da doğmuştur.

Bir müddet polislik yaptıktan sonra buz fabrikasında çalışıyordu.

28 Temmuz 1958 tarihinde Lefkoşa'da Mağusa Kapısı civarındaki Shell Benzin istasyonuna buz verirken Rumlar tarafından vurularak ağır surette yaralanmıştır. Hastaneye kaldırılan Akşit Mehmet Ali bir müddet sonra ölmüştür.

Babası Mehmet Ali İzzet ile annesi Kadriye Mehmet Ali ve kardeşleri Celâl ile Ozan hayattadır.⁷³

ΑΚŞİT MEHMET ALİ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στις 8 Φεβρουαρίου του 1941 στη Λευκωσία. Εργαζόταν ως αστυνομικός και ως υπάλληλος σε ένα εργοστάσιο πάγου. Στις 28 Ιουλίου του 1958 στην Πύλη Αμμοχώστου, ενώ παρέδιδε πάγο σε ένα βενζινάδικο (Shell), τραυματίστηκε βαριά από Ε/κ. Μεταφέρθηκε στο νοσοκομείο και λίγο μετά πέθανε.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Ο πατέρας του : Mehmet Ali İzzet.

Η μητέρα του : Kadriye Mehmet Ali.

Τα αδέρφια του : Celâl και Ozan.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΧΑΡΑΥΓΗ*, «ΕΠΙΚΟΥΡΙΚΟΙ ΑΝΟΙΓΟΥΝ ΠΥΡ ΥΣΤΕΡΑ ΑΠΟ ΕΚΡΗΞΗ ΒΟΜΒΑΣ», 29 Ιουλίου 1958.

[...]Χθές στις 6.30 π.μ. άγνωστοι πυροβόλησαν και τραυμάτισαν σοβαρά στη Λεωφόρο Παλλουριώτισσας τὸν Ἀκσήτ Μεχμέτ Ἀλή, κάτοικο Λευκωσίας. Ἐναντίον του ρίφθηκαν πέντε πυροβολισμοί. Ὁ Ἀκσήτ ἐργαζόταν σὲ αὐτοκίνητο τῆς Ἑταιρείας Πάγου καὶ μετέβη στὴ Λεωφόρο γιὰ νὰ παραδώσει πάγο σὲ Ἑλληνικὸ περίπτερο. Μεταφέρθη στὸ Γενικὸ Νοσοκομεῖο.

⁷³*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ORHAN DERVİŞ

[...]15 Nisan 1933 te Çanakkale (Kandu) de doğmuştur.

Yardımcı Polis idi.

29 Temmuz 1958 de Çanakkale köyü dışında bir bahçede bomba yaparken, bombanın infilâk etmesi üzerine parçalanarak şehit olmuştur.

Hayatta olan aile efradı :

Eşi: Pembe Orhan.

Çocukları : Aysuman, Saduman ve Şadandır.⁷⁴

ORHAN DERVİŞ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στις 15 Απριλίου του 1933 στο χωριό Καντού.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Στις 29 Ιουλίου του 1958 έξω από το χωριό του σε έναν κήπο κατασκεύαζε βόμβα. Η βόμβα εκτυρσοκρότησε και έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Pembe Orhan.

Τα παιδιά τους : Aysuman, Saduman και Şadandır.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΧΑΡΑΥΓΗ*, «ΝΕΑ ΕΠΕΙΣΟΔΙΑ ΠΥΡΟΒΟΛΙΣΜΩΝ ΚΑΙ ΕΜΠΡΗΣΜΩΝ», 31 Ιουλίου 1958.

[...]Ένας Τουρκοκός φονεύθηκε και ἄλλος τραυματίσθηκε σοβαρὰ ἀπὸ ἔκρηξη ποὺ συνέβη σήμερα τὸ ἀπόγευμα κοντὰ στὸ χωριὸ Καντοῦ. Ὁ νεκρὸς, ποὺ μεταφέρθηκε στὸ Νοσοκομεῖο γιὰ νεκροψία, εἶναι ὁ Ὁρχάν Ντερβίς Χασάν, 25 χρόνων, ἀπὸ τὸ Καντοῦ. Ήταν παντρεμένος καὶ πατέρας 3 παιδιῶν.

⁷⁴Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

MEHMET MUSTAFA

[...]20.12.1919 Erenköy (Koççina) köyünde doğmuştur.

Maden işçisi idi.

30 Temmuz 1958 de CMC maden işçilerini köyelerine götüren otobüse Pirgo yolu üzerinde Mersinağacı mevkiinde EOKA'cıların kurduğu pusu neticesinde Mehmet Mustafa ağır surette yaralanmış kaldırıldığı Pendaya hastanesinde 4 Ağustos 1958 tarihinde ölmüştür. Bu pusuda 7 kişi ağır ve hafif yaralar almıştır.

Hayatta olan aile efradı :

Eşi : Ayşe Mehmet.

Çocukları : Neclâ, Safiye, Mustafa, Selcan ve Leylâ.⁷⁵

MEHMET MUSTAFA

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στις 20.12.1919 στο χωριό Κόκκινα.

Ήταν μεταλλωρύχος.

Μέλη της ΕΟΚΑ στις 30 Ιουλίου του 1958 έστησαν ενέδρα σε λεωφορείο που μετέφερε μεταλλωρύχους της CMC στο χωριό τους. Ο Mehmet Mustafa τραυματίστηκε βαριά στην περιοχή Mersinağacı, στον δρόμο προς το χωριό Πύργος. Πέθανε στις 4 Αυγούστου του 1958 στο νοσοκομείο Πεντάγειας. Σε αυτή την ενέδρα τραυματίστηκαν βαριά και ελαφρά 7 άτομα.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Ayşe Mehmet.

Τα παιδιά του : Neclâ, Safiye, Mustafa, Selcan και Leylâ.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΛΕΩΦΟΡΕΙΟΝ ΜΕ ΤΡΙΑΚΟΝΤΑ ΤΟΥΡΚΟΥΣ ΕΠΙΒΑΤΑΣ ΕΝΕΠΕΣΕΝ ΕΙΣ ΕΝΕΔΡΑΝ», 31 Ιουλίου 1958.

[...]Παρά την τοποθεσίαν, εἰς τὴν ὁποίαν μαχόμενος ὁ ἥρως Χαραλάμπος Μοῦσκος, λεωφορεῖον, τοῦ ὁποίου ἐπέβαινον 30 Τοῦρκοι, ἐνέπεσεν εἰς ἐνέδραν περὶ τὴν 1.30 πρωῒνὴν τῆς σήμερον, τραυματισθέντων ὀκτὼ ἐπιβατῶν. Οὗτοι ἐπανήρχοντο εἰς τὸ Τουρκικὸν χωρίον Κόκκινα μετὰ τὸ πέρασ τῆς ἐργασίας των εἰς τὰς ἐν Ξερῷ ἐγκαταστάσεις τῆς Κυπριακῆς Μεταλλευτικῆς Ἑταιρείας. [...]Ἐτραυματίσθησαν κρισίμως οἱ Μεχμέτ Μουσταφᾶ, 48 ἐτῶν, Νετζιλὰ Κεμάλ, 12 ἐτῶν, καὶ Νεβὶν Κεμάλ, ἐνὸς ἔτους, [...]

⁷⁵*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ASLIYE NAZIM

[...]1928 yılında Baf ilçesine bağlı Kavaklı (Ayorgi) köyünde doğmuştur. 31 Temmuz 1958 tarihinde sabah saat 10'da üzüm toplamak için bağa giden Asliye Nazım ile Emine Emir Ali ve Emir Ali Osman'ın geç vakte kadar köye dönmediklerini gören köylüler bağlarda yaptıkları uzun araştırmadan sonra her üçünün de nacak ve topuz yaraları ile öldürüldüklerini görmüşlerdir. Bu vahşeti yapanların civan Rum köylüleri olduğunda en küçük bir tereddüt yoktur. Hayatta bulunan aile efradı :
Kocası : Şinasi Emir Hasan.
Annesi : Elhamiye Mehmet.⁷⁶

ASLIYE NAZIM

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Το 1928 γεννήθηκε στο χωριό Άγιος Γεωργός Πάφου. Η Asliye Nazım, η Emine Emir Ali και ο Emir Ali Osman πήγαν στο αμπέλι, για να μαζέψουν σταφύλια στις 10 το πρωί της 31^{ης} Ιουλίου του 1958. Οι συγχωριανοί παρατήρησαν ότι δεν επέστρεψαν στο χωριό. Μετά την πολύωρη αναζήτηση στα αμπέλια, εντόπισαν και τους τρεις νεκρούς με τραύματα από τσεκούρι και μαχαίρι. Δεν υπάρχει η παραμικρή αμφιβολία ότι αυτοί που διέπραξαν αυτή τη θηριωδία ήταν οι Ε/κ χωρικοί των γύρω χωριών. Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :
Ο σύζυγος της : Şinasi Emir Hasan.
Η μητέρα του : Elhamiye Mehmet.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΤΡΕΙΣ ΤΟΥΡΚΟΙ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΕΙΣ ΧΩΡΙΟΝ ΤΗΣ ΕΠΑΡΧΙΑΣ ΠΑΦΟΥ», 1 Αυγούστου 1958.

[...]Κατ' επίσημον ανακοίνωσιν, τὸ ἀπόγευμα τῆς χθὲς ἀνευρέθησαν νεκροὶ παρὰ τὸ χωρίον Ἅγιος Γεώργιος Πάφου τρεῖς Τοῦρκοι ἐκ τοῦ χωρίου τούτου. Οὗτοι εἶναι οἱ Ἐμὶρ Ἀλὴ Ὄσμαν, ἡλικίας 50 ἐτῶν γεωργός, ἡ σύζυγος του Ἐμινὲ Σαλίχ, 40 ἐτῶν, καὶ ἡ Ἀσλιγιὲ Ναζίμ, 35 ἐτῶν. Οὗτοι εἶχον ἀναχωρήσει τὴν πρωΐαν δι' ἐργασίαν εἰς τοὺς ἀγρούς, ὅταν δὲ ἐγένετο ἀντιληπτὴ ἡ ἀπουσία τῶν ἐκ τοῦ χωρίου, ἤρχισαν ἔρευναι πρὸς ἀνεύρεσίν των. Ἄπαντες εἶχον δαρῇ μέχρι θανάτου.

⁷⁶Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

EMİNE EMİR ALİ OSMAN

[...]1908 yılında Kavaklı (Ayorgi) köyünde doğmuştur.

31 Temmuz 1958 tarihinde sabah saat 10'da kocası Emir Ali Osman ve köylüsü Asliye Nazım ile birlikte üzüm toplamak için bağa gitmişlerdi. Geç vakte kadar köye dönmediklerini gören köylüler bağlarda yaptıkları uzun araştırmadan sonra her üçünün da nacak ve topuz yaraları ile öldürüldüklerini görmüşlerdir. Bu vahşeti yapanların civan Rum köylüleri olduğunda en küçük bir tereddüt yoktur.

Hayatta bulunan aile efradı :

Evlâtları : Nezire, Mazlûme, Osman, Lüftiye.⁷⁷

EMİNE EMİR ALİ OSMAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Το 1908 γεννήθηκε στο χωριό Άγιος Γεωργός Πάφου.

Η Emine Emir Ali με τη συγχωριανή της Asliye Nazım και τον άντρα της Emir Ali Osman πήγαν στο αμπέλι, για να μαζέψουν σταφύλια στις 10 το πρωί της 31^{ης} Ιουλίου του 1958. Οι συγχωριανοί παρατήρησαν ότι δεν επέστρεψαν στο χωριό. Μετά την πολύωρη αναζήτηση στα αμπέλια, εντόπισαν και τους τρεις νεκρούς με τραύματα από τσεκούρι και μαχαίρι. Δεν υπάρχει η παραμικρή αμφιβολία ότι αυτοί που διέπραξαν αυτή τη θηριωδία ήταν οι Ε/κ χωρικοί των γύρω χωριών.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Τα παιδιά της : Nezire, Mazlûme, Osman, Lüftiye.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΤΡΕΙΣ ΤΟΥΡΚΟΙ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΕΙΣ ΧΩΡΙΟΝ ΤΗΣ ΕΠΑΡΧΙΑΣ ΠΑΦΟΥ», 1 Αυγούστου 1958.

[...] Κατ' επίσημον ανακοίνωσιν, τὸ ἀπόγευμα τῆς χθὲς ἀνευρέθησαν νεκροὶ παρὰ τὸ χωρίον Ἅγιος Γεώργιος Πάφου τρεῖς Τοῦρκοι ἐκ τοῦ χωρίου τούτου. Οὗτοι εἶναι οἱ Ἐμίρ Ἀλή Ὄσμαν, ἡλικίας 50 ἐτῶν γεωργός, ἡ σύζυγος του Ἐμινὲ Σαλίχ, 40 ἐτῶν, καὶ ἡ Ἀσλιγιὲ Ναζίμ, 35 ἐτῶν. Οὗτοι εἶχον ἀναχωρήσει τὴν πρωΐαν δι' ἐργασίαν εἰς τοὺς ἀγρούς, ὅταν δὲ ἐγένετο ἀντιληπτὴ ἡ ἀπουσία τῶν ἐκ τοῦ χωρίου, ἤρχισαν ἔρευναι πρὸς ἀνεύρεσίν των. Ἄπαντες εἶχον δαρῇ μέχρι θανάτου.

⁷⁷*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

EMİR ALİ OSMAN

[...]1908 yılında Baf ilçesine bağlı Kavaklı (Ayorgi) köyünde doğmuştur. 31 Temmuz 1958 tarihinde sabah saat 10'da üzüm toplamak için bağa giden Emir Ali Osman eşi Emine Emir Ali ve Asliye Nazım'ın geç vakte kadar köye dönmediklerini gören köylüler bağlarda yaptıkları uzun araştırmadan sonra her üçünün de nacak ve topuz yaraları ile öldürüldüklerini görmüşlerdir. Bu vahşeti yapanların civan Rum köylüleri olduğunda en küçük bir tereddüt yoktur. Hayatta bulunan aile efradı :
Evlâtları : Nezire, Mazlûme, Osman, Lüftiye.⁷⁸

EMİR ALİ OSMAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Το 1908 γεννήθηκε στο χωριό Άγιος Γεωργός Πάφου. Ο Emir Ali Osman, η σύζυγος του Emine Emir Ali και η Asliye Nazım πήγαν στο αμπέλι, για να μαζέψουν σταφύλια στις 10 το πρωί της 31^{ης} Ιουλίου του 1958. Οι συγχωριανοί παρατήρησαν ότι δεν επέστρεψαν στο χωριό. Μετά την πολύωρη αναζήτηση στα αμπέλια, εντόπισαν και τους τρεις νεκρούς με τραύματα από τσεκούρι και μαχαίρι. Δεν υπάρχει η παραμικρή αμφιβολία ότι αυτοί που διέπραξαν αυτή τη θηριωδία ήταν οι Ε/κ χωρικοί των γύρω χωριών. Τα εν ζώή μέλη της οικογένειας :
Τα παιδιά του : Nezire, Mazlûme, Osman, Lüftiye.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΤΡΕΙΣ ΤΟΥΡΚΟΙ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΕΙΣ ΧΩΡΙΟΝ ΤΗΣ ΕΠΑΡΧΙΑΣ ΠΑΦΟΥ», 1 Αυγούστου 1958.

[...]Κατ' επίσημον ανακοίνωσιν, τὸ ἀπόγευμα τῆς χθὲς ἀνευρέθησαν νεκροὶ παρὰ τὸ χωρίον Ἅγιος Γεώργιος Πάφου τρεῖς Τοῦρκοι ἐκ τοῦ χωρίου τούτου. Οὗτοι εἶναι οἱ Ἐμὶρ Ἀλῆ Ὄσμαν, ἡλικίας 50 ἐτῶν γεωργός, ἡ σύζυγος του Ἐμινὲ Σαλίχ, 40 ἐτῶν, καὶ ἡ Ἀσλιγιὲ Ναζίμ, 35 ἐτῶν. Οὗτοι εἶχον ἀναχωρήσει τὴν πρωΐαν δι' ἐργασίαν εἰς τοὺς ἀγρούς, ὅταν δὲ ἐγένετο ἀντιληπτὴ ἡ ἀπουσία τῶν ἐκ τοῦ χωρίου, ἤρχισαν ἔρευναι πρὸς ἀνεύρεσίν των. Ἄπαντες εἶχον δαρῇ μέχρι θανάτου.

⁷⁸*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

OSMAN ALİ KASNAK

[...]18 Ocak 1922 de Çınarlı'da doğmuştur.

Orman bekçisi idi.

31 Temmuz 1958 tarihinde Kantara ormanındaki vazifesinden bir Rumla birlikte kendi motosikleti ile köye dönerken yolun çam ağaçları ile kesilmiş olduğunu gördü. Motosikletten inen Rum yolu kapayan ağaçları kaldırmağa çalışırken pusuda bekleyen EOKA' cıların kurşunları ile öldürülmüştür.

Hayatta olan aile efradı :

Eşi : Nasibe Osman.

Çocukları : Üzer, Perihan, Mehmet, Meral ve Meryem.⁷⁹

OSMAN ALİ KASNAK

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στις 18 Ιανουαρίου του 1922 στο χωριό Πλατάνι. Ήταν δασοφύλακας. Στις 31 Ιουλίου του 1958, επέστρεφε από το δάσος της Καντάρας στο χωριό με τη μοτοσικλέτα του μαζί με έναν Ε/κ. Είδε ότι τα δέντρα πεύκου είχαν φράξει τον δρόμο. Ο Ε/κ κατέβηκε από τη μοτοσικλέτα, για να απομακρύνει τους κορμούς. Ο Osman Ali Kasnak σκοτώθηκε από τις σφαίρες μελών της ΕΟΚΑ οι οποίοι караδοκούσαν.

Τα εν ζωή της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Nasibe Osman.

Τα παιδιά του : Üzer, Perihan, Mehmet, Meral και Meryem.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΤΡΕΙΣ ΤΟΥΡΚΟΙ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΕΙΣ ΧΩΡΙΟΝ ΤΗΣ ΕΠΑΡΧΙΑΣ ΠΑΦΟΥ», 1 Αυγούστου 1958.

[...]Τούρκοι δασοφύλαξ, ὀνόματι Ὅσμαν Ἀλῆ Κασμάκ, 36 ἐτῶν, ἀπὸ τὸ χωριὸν Πλατάνι, ἐπυροβολήθη καὶ ἐφονεύθη προψὲς ὑπὸ τριῶν προσωπιδοφόρων εἰς τὸ δάσος τῆς Καντάρας.

⁷⁹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

İSMAİL CELÂL

[...]1920 yılında Lefkonuk' ta doğmuştur.

Lefkonuk Elektrik santralında bekçi olarak vazife gördüğü bir sırada Rumların hücumuna uğramış, üç Rum'la düğüşmüş sonunda şehit edilmiştir. (1 Ağustos 1958)

Hayatta olan aile efradı :

Eşi : Havva İsmail.

Evlâtları : Celâl, Kâzım ve Hatice.⁸⁰

İSMAİL CELÂL

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1920 στο Λευκόνοικο.

Ήταν νυκτοφύλακας στην Αρχή Ηλεκτρισμού στο Λευκόνοικο. Εν ώρα καθήκοντος δέχτηκε επίθεση από τρία μέλη της ΕΟΚΑ. Συγκρούστηκε μαζί τους και έγινε μάρτυρας της ελευθερίας. (1 Αυγούστου 1958)

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Havva İsmail.

Τα παιδιά του : Celâl, Kâzım και Hatice.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «2 ΤΟΥΡΚΟΙ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΚΑΙ ΑΛΛΟΙ ΕΤΡΑΥΜΑΤΙΣΘΗΣΑΝ ΕΚ ΠΥΡΟΒΟΛΙΣΜΩΝ», 2 Αυγούστου 1958.

[...] Έτερος Τούρκος ανευρέθη νεκρός χθές τὸ ἀπόγευμα ἐπὶ τῆς κυρίας ὁδοῦ μεταξὺ Λευκονοικοῦ καὶ Πηγῆς. Διεπιστώθη ὅτι οὗτος ἐφονεύθη ἐκ πυροβολισμῶν. Οὗτος εἶναι ὁ Σουλεϊμάν Ἰσμαήλ, νυκτοφύλαξ τῆς Ἀρχῆς Ἡλεκτρισμοῦ.

⁸⁰*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ÖZKAN HÜSEYİN

[...] Türk tabiiyetinde olup öldürüldüğü zaman 20 yaşında idi.
2 Ağustos 1958 tarihinde Mağusa ilçesine bağlı Komi Kebir köyü açıklarında EOKA' cıların hücumuna uğrayarak vurulmak sureti ile şehit edilmiştir. Aynı olayda yine Türk tabiiyetinde olan Nidai Cemal ve tarlasında çalışmakta olan Ali Mehmet vurulmak sureti ile yaralanmışlardır.
Bugün hayatta olan aile efradı :
Babası : Hüseyin.
Annesi : Emine.
Kardeşleri : Ayten, Esma, Kenan, Ayer, Ahmet ve Öney.⁸¹

ÖZKAN HÜSEYİN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Ηταν 20 χρονών τουρκικής υπηκοότητας.
Στις 2 Αυγούστου του 1958 δέχτηκε επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ κοντά στο χωριό Komi Kebir της Αμμοχώστου. Επίσης, τραυματίστηκαν ο τουρκικής υπηκοότητας Nidai Cemal και ο Ali Mehmet οποίος εργαζόταν στα χωράφια.
Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :
Ο πατέρας του : Hüseyin.
Η μητέρα του : Emine.
Τα αδέρφια του : Ayten, Esma, Kenan, Ayer, Ahmet και Öney.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΚΥΠΡΟΣ*, «Τοπικά νέα της εβδομάδος», 4 Αυγούστου 1958.

[...]Κατ' επίσημον ανακοίνωσιν, εἷς Τοῦρκος ἐπυροβολήθη καὶ ἐφονεύθη καὶ δύο ἄλλοι ἐτραυματίσθησαν ὅτε ὑπέστησαν ἐπίθεσιν ὑπὸ ἐνόπλων ἀνδρῶν πλησίον τῆς Κώμης Κεπήρ. Τὸ ἐπεισόδιον συνέβη ἐπὶ τῆς ὁδοῦ Δαυλοῦ, 3 μίλια βορείως τῆς Κώμης Κεπήρ. Ὁ φονευθεὶς εἶναι ὁ Ὀζκὰν Χουσεῖν, 20 ἐτῶν.

⁸¹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ΚÂZİM SALÎH

[...]1927 yılında (Dohni) köyünde doğmuştur.

Küçük Kaymaklı' da dondurmacı idi.

2 Ağustos 1958 tarihinde dondurma arabası ile işine giderken bir otomobil içindeki EOKA' cılar tarafından açılan ateşle öldürülmüştür.

Hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : İclâl Kâzım.

Çocukları : Reşat, Muhsin, Sevcan, Perihan, Enis ve Vural.⁸²

ΚÂZİM SALÎH

Ελεύθερη μετάφραση :

[...] Γεννήθηκε το 1927 στο χωριό Τόχνη.

Ήταν παγωτατζής στο Καϊμακλί.

Στις 2 Αυγούστου του 1958 θα πήγαινε στη δουλειά με το αυτοκίνητο εργασίας του. Δέχτηκε επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ, οι οποίοι επέβαιναν σε αυτοκίνητο.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : İclâl Kâzım.

Τα παιδιά του : Reşat, Muhsin, Sevcan, Perihan, Enis και Vural.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΧΑΡΑΥΓΗ*, «ΠΙΝΤΕ ΝΕΚΡΟΙ ΚΑΙ ΔΥΟ ΤΡΑΥΜΑΤΙΕΣ Ο ΑΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ ΤΗΣ ΧΘΕΣΙΝΗΣ ΜΕΡΑΣ», 3 Αυγούστου 1958.

[...] Άγνωστοι όπλοφόροι πυροβόλησαν χθές τὸ ἀπόγευμα στὸ Καϊμακλί καὶ τραυμάτισαν σοβαρὰ τὸν Κιαζήμ Σαλήχ, 40 ἐτῶν. Ὁ Σαλήχ μεταφέρθηκε στὸ Γενικὸ Νοσοκομεῖο.

⁸²*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

EROL AHMET

[...]1935 yılında Omorfo' da doğmuştur.

İstanbul Üniversitesi Tıp Fakültesi 5'inci sınıf öğrencisi.

3 Ağustos 1958 tarihinde Omorfo' da hasta annesine ilâç almak için gittiği eczanede EOKAcı' ların silâhlı tecavüzüne uğramıştır. Kendisine ateş açan Rum'u yakalamış tabancayı elinde almıştır. Fakat ikinci bir Rum'un açtığı ateşle şehit edilmiştir.

Lefkoşa'da kaldığı günler arkadaşları Erol Ahmet'e Omorfo' ya gitmemesini, cemaatler arası münasebetlerin çok gergin olduğunu, Rumların tecavüzüne uğramasının pek muhtemel bulunduğunu ısrarla söylemişler. Fakat o bu ısrarlar karşısında "Beni öldüremezler çünkü kötü niyetli bir insan değilim. Omorfo' da hasta yatan anneciğimi ilâçsız bırakamam" demiştir.

Bugün hayatta babası Ahmet Mulla Mehmet. Annesi Fatma Mulla Mehmet ile Aliye, Hayriye, Neriman, Destine, Letafet, Nahid ve Arif adlarında yedi kardeşi vardır.⁸³

EROL AHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στη Μόρφου το 1935.

Φοιτητής στο 5^ο έτος στην Ιατρική Σχολή του Πανεπιστημίου της Κωνσταντινούπολης.

Στις 3 Αυγούστου του 1958 δέχτηκε επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ σε φαρμακείο στη Μόρφου όπου πήγε να αγοράσει φάρμακα για την άρρωστη μητέρα του. Ενώ κατάφερε να αποπλίσσει τον έναν Ε/κ, σκοτώθηκε από τα πυρά ενός άλλου Ε/κ.

Τις μέρες που έμενε στη Λευκωσία, οι φίλοι του επέμεναν να μην πάει ο Erol Ahmet στη Μόρφου, τόνιζαν ότι οι σχέσεις μεταξύ των κοινοτήτων ήταν πολύ τεταμένες και ότι ήταν πολύ πιθανό να δεχθεί επίθεση από τους Ε/κ. Απέναντι σε αυτές τις νουθεσίες έλεγε : "Δεν μπορούν να με σκοτώσουν, γιατί δεν έχω κακούς σκοπούς. Δεν μπορώ να αφήσω τη μητέρα μου, που είναι άρρωστη, στη Μόρφου, χωρίς φάρμακα".

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Ο πατέρας του : Ahmet Mulla Mehmet.

Η μητέρα του : Fatma Mulla Mehmet.

Τα 7 αδέρφια του : Aliye, Hayriye, Neriman, Destine, Letafet, Nahid και Arif.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *NEOI KAIPOI*, «ΒΡΕΤΑΝΟΣ ΣΤΡΑΤΙΩΤΗΣ ΕΠΥΡΟΒΟΛΗΘΗ ΚΑΙ ΕΦΟΝΕΥΘΗ ΧΘΕΣ ΕΙΣ ΤΟΝ ΚΗΠION ΤΗΣ ΟΙΚΙΑΣ ΤΟΥ ΕΝ ΛΕΜΕΣΩ», 4 Αυγούστου 1958.

[...] Είς Μόρφου, αναφέρει ἕτερον ἀνακοινωθέν, Τοῦρκος Κύπριος ἐπυροβολήθη καὶ ἐφονεύθη τὴν πρωΐαν τῆς χθὲς ὑπὸ τεσσάρων προσωπιδοφόρων. Ὁ φονευθεὶς εἶναι ὁ Ἑρρόλ Ἀχμέτ, 28 ἐτῶν.

⁸³*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Αλμπουμ ηρώων]

KEMAL ALİ

[...]Baf ilçesine bağlı Karaağaç (Pelâtusa) köyünde doğmuştur.

Doğum tarihi 6 Ocak 1924 dür.

Yardımcı Polis idi.

4 Ağustos 1958 tarihinde Lârnaka Belediye Hamamları yanındaki Polis' ten çıkıp bisikleti ile evine dönerken Rumların tecavüzüne uğramış, tabanca ile vurularak şehit edilmiştir.

Hayatta olan aile efradı :

Eşi : Halide Kemal.

Evlâtları : Mustafa, Ali, Necat, Hüseyin ve Kemal.⁸⁴

KEMAL ALİ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στις 6 Ιανουαρίου του 1924 στο χωριό Πελαθούσα της Πάφου.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Στις 4 Αυγούστου του 1958 επέστρεφε στο σπίτι του με ποδήλατο. Είχε βγει από τον αστυνομικό σταθμό, ο οποίος βρισκόταν κοντά στα Λουτρά του Δημαρχείου Λάρνακας. Δέχτηκε επίθεση από Ε/κ. Σκοτώθηκε από ντουφέκι.

Τα εν ζωή μέλη της οικογενείας.

Η σύζυγος του : Halide Kemal.

Τα παιδιά του : Mustafa, Ali, Necat, Hüseyin και Kemal.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΕΙΣ ΛΑΡΝΑΚΑ ΕΠΥΡΟΒΟΛΗΘΗΣΑΝ ΚΑΙ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΔΥΟ ΕΠΙΚΟΥΡΙΚΟΙ», 5 Αυγούστου 1958.

[...]Δύο Τουρκοί επικουρικοί αστυνομικοί έπυροβολήθησαν και έφονεύθησαν τὸ ἀπόγευμα τῆς χθὲς εἰς τὴν Λάρνακα, καθ' ὃν χρόνον ἐπέβαινον ποδηλάτων, κατευθυνόμενοι εἰς τὰς οἰκίας των. Οὗτοι εἶναι οἱ Ἀντὶλ Ἀχμέτ Χαλίλ καὶ Κεμάλ Ἀλῆ, ἐπυροβολήθησαν δὲ, συμφώνως πρὸς ἐπίσημον ἀνακοίνωσιν, ἐκ τῶν νῶτων δι' αὐτομάτων ὅπλων, ὑπὸ προσώπων ἐπιβαινόντων αὐτοκινήτου.

⁸⁴Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ADİL AHMET AKİL

[...]17 Ekim Tuzla' da doğmuştur.

Yardım Polis idi.

4 Ağustos 1958'de Lârnaka' da eniştesi Kemal Ali ile birlikte vazifesinde dönerken arkadan atılan EOKA kurşunları ile şehit edilmişlerdir.

Annesi Fitnet Akil ve babası Ahmet Akil hayattadır.⁸⁵

ADİL AHMET AKİL

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στις 17 Οκτωβρίου στην Έγκωμη Αμμοχώστου.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Στις 4 Αυγούστου του 1958, στη Λάρνακα, τη στιγμή που επέστρεφε από τη δουλειά με τον γαμπρό του Kemal Ali, μέλη της ΕΟΚΑ τους χτύπησαν πισώπλατα και έγιναν μάρτυρες της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η μητέρα του : Fitnet Akil.

Ο πατέρας του : Ahmet Akil.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΕΙΣ ΛΑΡΝΑΚΑ ΕΠΥΡΟΒΟΛΗΘΗΣΑΝ ΚΑΙ ΕΦΟΝΕΥΘΗΣΑΝ ΔΥΟ ΕΠΙΚΟΥΡΙΚΟΙ», 5 Αυγούστου 1958.

[...]Δύο Τουρκοί επικουρικοί αστυνομικοί έπυροβολήθησαν και έφονεύθησαν τὸ ἀπόγευμα τῆς χθὲς εἰς τὴν Λάρνακα, καθ' ὃν χρόνον ἐπέβαινον ποδηλάτων, κατευθυνόμενοι εἰς τὰς οἰκίας των. Οὗτοι εἶναι οἱ Ἀντὶλ Ἀχμέτ Χαλίλ καὶ Κεμάλ Ἀλῆ, ἐπυροβολήθησαν δὲ, συμφώνως πρὸς ἐπίσημον ἀνακοίνωσιν, ἐκ τῶν νώτων δι' αὐτομάτων ὅπλων, ὑπὸ προσώπων ἐπιβαινόντων αὐτοκινήτου.

⁸⁵*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ΑΗΜΕΤ VELİ PİRE

[...]1874 yılında Serdarlı (Çatoz) da doğdu.

Oduncu ve berberdi.

5 Ağustos 1958 de Ergenekon ile Serdarlı arasında Mezarlık Üstü mevkiinde hayvanı ile saman getirirken EOKA' cılar tarafından yerli yapısı bir tüfek ile vurularak şehit edilmiştir.

Eşi : Belkıs Mulla Hüseyin hayattadır.

Çocuğu olmamıştır.⁸⁶

ΑΗΜΕΤ VELİ PİRE

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1874 στο χωριό Τζιάος.

Ήταν υλοτόμος και κουρέας.

Στις 5 Αυγούστου του 1958, ενώ μετέφερε σανό με το ζώο του στην περιοχή Mezarlık Üstü, μεταξύ των χωριών Αγίου Χαρίτωνος και Τζιάους, πυροβολήθηκε από μέλη της ΕΟΚΑ με ντουφέκι και έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Belkıs Mulla Hüseyin.

Δεν έχει παιδιά.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΔΙΕΤΑΞΕ ΚΑΤΑΠΑΥΣΙΝ ΤΗΣ ΕΝΟΠΛΟΥ ΔΡΑΣΕΩΣ ΚΑΙ Η ΤΟΥΡΚΙΚΗ ΟΡΓΑΝΩΣΙΣ Τ.Μ.Τ.», 6 Αυγούστου 1958.

[...]Τὸ πρῶτον 24ωρον ἀπὸ τῆς κηρύξεως ἐκεχειρίας ὑπὸ τοῦ ἀρχηγοῦ τῆς ΕΟΚΑ Διγενῆ παρῆλθεν ἀναίμακτον ἐν τῇ νήσῳ, ὅλαι δὲ αἱ ἐνδείξεις πείθουν, ὅτι ἡ διαταγὴ τοῦ Διγενῆ πρὸς τοὺς ἄνδρας του ἔσχεν ἄμεσον ἐφαρμογὴν.

⁸⁶Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

HASAN MUSTAFA HACI ARİF

[...]1905 de Serdarlı'da doğdu.

Yardımcı Polis idi.

10 Ağustos 1958 de vazifesinden Tahtakale (Lefkoşa) mahallesindeki evine dönerken Rumlar tarafından tabanca ile vurulmak şehit edildi. Hastaneye kaldırılan Hasan Mustafa Hacı Arif'in vücudundan 6 kurşun çıkarılmıştı.

Hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Cemaliye.

Evlâtları : Mustafa, Sıdika, Kaya, Necmi, Fatma, Kemal.⁸⁷

HASAN MUSTAFA HACI ARİF

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1905 στο χωριό Τζιάος.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Στις 10 Αυγούστου του 1958 θα επέστρεφε στο σπίτι του, το οποίο βρισκόταν σε μια συνοικία της Λευκωσίας (Tahtakale). Προηγουμένως βρισκόταν στον αστυνομικό σταθμό. Δέχτηκε επίθεση από Ε/κ και έγινε μάρτυρας της ελευθερίας. Μεταφέρθηκε στο νοσοκομείο όπου έβγαλαν από το σώμα του Hasan Mustafa Hacı Arif 6 σφαίρες.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Cemaliye.

Τα παιδιά του : Mustafa, Sıdika, Kaya, Necmi, Fatma, Kemal.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΕΘΝΟΣ*, «ΚΑΛΗ ΘΕΛΗΣΙΣ...», 13 Αυγούστου 1958.

[...] Δείγμα καλής θελήσεως ωσαύτως θα ήτο ή υπό της Κυβερνήσεως ἄρσις τῆς ἀσυδοσίας τῶν Τούρκων ἐπικουρικῶν, οἱ ὅποιοι διὰ τοῦ φανατισμοῦ των δὲν ἐνεργοῦν ὡς ὄργανα δημοσίας ἀσφαλείας, ἀλλ' ὡς ἀγριάνθρωποι, οἱ ὅποιοι θέλουν νὰ κορέσουν τὸ μῖσος των κατὰ τῶν Ἑλλήνων.

⁸⁷*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ORHAN HASAN SALİH

[...]29 Mart 1939 da Topcuköyünde doğmuştur.
Namık Kemal Lisesinin 5'inci sınıf öğrencisi idi.
Köyünü Eoka' cıların baskınlarına karşı korumak en büyük kaygısı idi. Su borusu ile bomba yaparken 19 Ağustos 1958 günü evinde şiddetli bir infilâk oldu, genç yaşında şehitlik mertebesine erişti.
Annesi babası hayatta olup 3 kız kardeşi vardır.⁸⁸

ORHAN HASAN SALİH

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στο χωριό Topcuköyü στις 29 Μαρτίου του 1939.
Ήταν στην 5^η τάξη του λυκείου Namık Kemal Lisesi.
Η πιο μεγάλη ανησυχία του ήταν να προστατεύει το χωριό από τις επιθέσεις της ΕΟΚΑ. Στις 19 Αυγούστου του 1958, ενώ κατασκεύαζε μια βόμβα, έγινε έκρηξη στο σπίτι του. Σε νεαρή ηλικία έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.
Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας : η μητέρα του, ο πατέρας του και οι τρεις αδερφές του.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΧΑΡΑΥΓΗ*, «ΣΚΟΤΩΘΗΚΕ ΤΟΥΡΚΟΣ ΑΠΟ ΕΚΡΗΞΗ ΒΟΜΒΑΣ», 21 Αυγούστου 1958.

[...]Χθές τὸ ἀπόγευμα τραυματίστηκε θανάσιμα, ἀπὸ ἔκρηξη βόμβας, ὁ Ὁρχάν Χαλήλ ἀπὸ τὸ Τοπσοῦ Κιογιοῦ, ἡλικίας 20 χρονῶν. Κατὰ μιὰ ἐκδοχὴ ὁ Ὁρχάν βρῆκε τὴν βόμβα σ' ἓνα χωράφι, κ' ἐνῶ τὴν περιεγαζόταν ἐξερράγη καὶ τοῦ ἀπέκοψε τὸ ἀριστερὸ χέρι, τραυματίζοντας τὸν ταυτόχρονα σοβαρὰ στὸ στήθος. Τὸ θῦμα ὑπέκυψε στὰ τραύματα τοῦ στὸ Νοσοκομεῖο Ἀμμοχώστου.

⁸⁸*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

CEMAL MEHMET

[...]10 Αρalık 1928 ταριhinde Girit Marot köyünde doğmuştur.

Yardımcı Polisti.

6 Ekim 1958 ταριhinde Baf ilçesinde Liso köyünde vazife icabı bir ciple devriye yaparken EOKA' cıların açtığı ateşle şehit edilmiştir.

Eşi : Hatice Cemal, Birsen adındaki kızı ile Mehmet adındaki oğlu Altıncık (Hirsofu) köyünde ikamet etmektedirler.⁸⁹

CEMAL MEHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στις 10 Δεκεμβρίου του 1928 στο χωριό Κρίτου Μαρόττου.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Ενώ περιπολούσε με τζιπ στο χωριό Λυσός της επαρχίας Πάφου, στις 6 Οκτωβρίου του 1958, δέχτηκε επίθεση από μέλη της ΕΟΚΑ.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Hatice Cemal.

Η κόρη του : Birsen.

Ο γιος του : Mehmet.

Τώρα κατοικούν στο χωριό Χρυσοχού.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *ΚΥΠΡΟΣ*, «ΕΝΕΔΡΑΙ, ΕΚΡΗΞΕΙΣ ΒΟΜΒΩΝ ΚΑΙ ΑΛΛΑ ΕΠΕΙΣΟΔΙΑ ΕΣΗΜΕΙΩΘΗΣΑΝ ΕΙΣ ΟΛΗΝ ΤΗΝ ΚΥΠΡΟΝ ΚΑΤΑ ΤΟ ΤΕΛΕΥΤΑΙΟΝ 24ΩΡΟΝ», 6 Οκτωβρίου 1958.

[...] Ένεδραι, εκρήξεις βομβών και πυροβολισμοί ήγγέλθησαν κατά τὸ τελευταῖον 24ωρον ἐκ διαφόρων μερῶν τῆς Κύπρου. Τὰ ἐκδοθέντα σχετικά ἐπίσημα ἀνακοινωθέντα, ὡς καὶ ἄλλαι πληροφορίες ἀναφέρουν τὰ ἐξῆς :

Τὴν νύκτα τοῦ Σαββάτου δύο αὐτοκίνητα τῶν δυνάμεων ἀσφαλείας ἐνέπεσαν εἰς ἐνέδραν ἐπὶ τῆς ὁδοῦ Ἀμιάντου.

⁸⁹*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

REŞAT MEHMET

[...]10 Şubat 1938 tarihinde Yayla'da (Yalya) doğmuştur.

Yardımcı Polis idi.

Baf ilçesinde Cinusa mevkiinde vazifede iken EOKA' cılar tarafından vurularak şehit edilmiştir.

Hayatta olan eşi Baykan'dan başka Aylâ adında bir kızı vardır.⁹⁰

REŞAT MEHMET

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε στις 10 Φεβρουαρίου του 1938 στο χωριό Γιαλιά.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Εν ώρα καθήκοντος δέχτηκε πυροβολισμούς από μέλη της ΕΟΚΑ στην κοινότητα Κινούσα της επαρχίας Πάφου και έγινε μάρτυρας της ελευθερίας.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Baykan.

Η κόρη του : Aylâ.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «Ο ΦΟΝΟΣ ΤΩΝ ΔΥΟ ΤΟΥΡΚΩΝ ΕΠΙΚΟΥΡΙΚΩΝ ΕΙΣ ΤΗΝ ΚΙΝΟΥΣΑΝ», 21 Οκτωβρίου 1958.

[...]Επίσημος ανακοίνωσις αναφέρει, ότι χθές την πρωΐαν έπυροβολήθησαν και έφονεύθησαν εις τὸ ὄρυχεῖον Κινούσας Πάφου, καθ' ὃν χρόνον εὐρίσκοντο ἐπὶ καθήκοντι, οἱ ἐπικουρικοὶ ἀστυνομικοὶ Ρεσιὰτ Μεχμέτ καὶ Τεου(β)φίκ Νιαζή. Οἱ φονευθέντες ἦσαν ἀπεσπασμένοι εἰς τὸν τομέα ἐρευνῶν δ' ἀνακάλυψιν πυρομαχικῶν. Οὗτοι συνωμίζουν μεθ' ὁμάδος Ἑλλήνων καὶ Τούρκων ὑπαλλήλων ὅταν εἷς ἀνὴρ, ὁ ὁποῖος δὲν ἔφερε προσωπίδα ἐπυροβόλησε κατ' αὐτῶν με ἀυτόματον περίστροφον, τὸ ὁποῖον πιστεύεται ὅτι ἦτο τῶν 45 χιλ.

⁹⁰*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

ASAF ELMAZ

[...]1933 yılında Erenköy (Koççina) köyünde doğmuştur.
Balıkçı idi.
Milli Mücadele yıllarında kaybolan izi cesedi bulunmayan gençlerimizdendir.
Hayatta bulunan aile efradı :
Eşi : Melek Asaf
Çocukları : Şener, Özer ve İlter.⁹¹

ASAF ELMAZ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1933 στο χωριό Κόκκινα.
Ήταν ψαράς.
Είναι ένας από τους νέους μας του οποίου χάθηκαν τα ίχνη κατά την περίοδο του 1955-1959.
Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :
Η σύζυγος του : Melek Asaf.
Τα παιδιά του: Şener, Özer και İlter.

HİKMET REZVAN

[...] 1937 yılında Mansur (Mansura) köyünde doğmuştur.
Balıkçı idi.
Milli Mücadele yıllarında kaybolup cesedi bulunmayan gençlerimizdendir.
Hayatta bulunan aile efradı :
Anne babası ile 3 kardeşi vardır.⁹²

HİKMET REZVAN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1937 στο χωριό Μανσούρα.
Ήταν ψαράς.
Είναι ένας από τους νέους μας του οποίου χάθηκαν τα ίχνη κατά την περίοδο του 1955-1959.
Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :
Η μητέρα του, ο πατέρας του και τα 3 αδέρφια του.

⁹¹Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

⁹²Şehitler albümü, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

MEHMET HÜSEYİN

[...]1924 senesinde Baf Kasabasinda doğmuştur.

Yardımcı Polis idi.

20.11.1958 de Baf ilçesine bağlı Yeroşibu köyünde Polis otomobili ile teftişte iken Rumların yol içine yerleştirdikleri elektrikli bir mayının patlaması ile şehit edilmiştir.

Eşi : Meryem Mehmet.

Çocukları : Hüseyin, Güven, ve Naciye hayattadır.⁹³

MEHMET HÜSEYİN

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1924 στην Πάφο.

Ήταν επικουρικός αστυνομικός.

Στις 20 Νοεμβρίου του 1958, ενώ ήταν σε περιπολία στο χωριό Γεροσκήπου, τραυματίστηκε θανάσιμα από έκρηξη βόμβας την οποία τοποθέτησαν Ε/κ στον δρόμο.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Meryem Mehmet.

Τα παιδιά του : Hüseyin, Güven και Naciye.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Τηλέγραφος*, «ΣΥΝΕΧΙΖΟΝΤΑΙ ΤΑ ΚΕΡΦΙΟΥ ΕΙΣ ΔΙΑΦΟΡΟΥΣ ΠΕΡΙΟΧΑΣ ΤΗΣ ΝΗΣΟΥ», 22 Νοεμβρίου 1958.

[...] Κατόπιν ένεδρας εις τὸ χωρίον Γεροσκήπου ἐναντίον ἀστυνομικοῦ αὐτοκινήτου «λάντ-ρόβερ», ἐφονεύθη εἷς Τοῦρκος ἀστυνομικὸς, δύο ἄλλοι δὲ ἐτραυματίσθησαν ἐλαφρύτερον.

⁹³*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

MEHMET ZİHNİ

[...]1934 yılında Arhimandrida' da doğmuştur.

Çoban idi.

1958 Kasım ayında köy merasında sürüsünü otlatırken Rumlar tarafından vurularak öldürülmüştür.

Hayatta bulunan aile efradı :

Eşi : Siddika Mehmet.

Çocukları : Aynur ve Selma.⁹⁴

MEHMET ZİHNİ

Ελεύθερη μετάφραση :

[...]Γεννήθηκε το 1934 στο χωριό Αρχιμανδρίτα.

Ήταν βοσκός.

Τον Νοέμβριο του 1958, ενώ έβοσκε το κοπάδι του, δέχτηκε επίθεση από Ε/κ.

Τα εν ζωή μέλη της οικογένειας :

Η σύζυγος του : Siddika Mehmet.

Τα παιδιά του : Aynur και Selma.

Ελληνοκυπριακός τύπος :

Εφημερίδα *Ο Φιλελεύθερος*, «ΤΟΥΡΚΟΣ ΠΟΙΜΗΝ ΕΠΥΡΟΒΟΛΗΘΗ ΚΑΙ ΕΦΟΝΕΥΘΗ ΥΠΟ ΚΟΥΚΟΥΛΟΦΟΡΟΥ», 26 Νοεμβρίου 1958.

[...] Κατ' αστυνομικὴν ἀνακοίνωσιν, ὁ Τοῦρκος Κύπριος ποιμὴν Μεχμέτ Ζιχνή, 26 ἐτῶν, ἐξ Ἄνω Ἀρχιμανδρίτας Πάφου, ἐπυροβολήθη προχθὲς τὴν πρωΐαν καὶ ἐφονεύθη, ὑπὸ ἀγνώστου, δύο μίλια ἔξωθι τοῦ χωρίου του. Ὁ ἀδερφός του, ἐπίσης ποιμὴν, ὁ ὁποῖος ἦτο πλησίον τοῦ φονευθέντος, ἤκουσε τὸν πυροβολισμόν καὶ ὅταν προσέτρεξεν εἰς τὴν σκηνὴν, εἶδε ἓνα κουκουλοφόρον ἐνδεδυμένον λευκὰ καὶ ὀπλισμένον διὰ κυνηγετικοῦ ὄπλου.

⁹⁴*Şehitler albümü*, Türk Cemaat Meclisi Sosyal İşler Dairesi, Lefkoşa, 1963. [Άλμπουμ ηρώων]

Συμπεράσματα

[...] Δέν φαίνεται νά ἦταν ἐσκεμμένες ἐνέργειες τῆς ΕΟΚΑ στρεφόμενες κατὰ τῶν Τούρκων, ἀλλά μᾶλλον τοπικοῦ χαρακτήρα ἐκδηλώσεις ἐχθρότητας τῶν Ἑλληνοκυπρίων.[...] ἡ ἀγγλική κυβέρνηση ἐπικαλοῦνταν ὅλο καί περισσότερο τήν ὑποχρέωσή της νά προστατεύει τήν τουρκική μειονότητα γιά νά δικαιολογήσει τήν πολιτική της, πράγμα πού ἀναπόφευκτα ἔκανε τοὺς Ἑλληνες καχύποπτους, ἐνῶ οἱ Τοῦρκοι μποροῦσαν νά θεωρήσουν αὐτὸ τὸ ἐνδιαφέρον πού τοὺς ἔδειχνε ἡ βρετανική κυβέρνηση ὡς ἐνθάρρυνση νά δροῦν μὲ οἰονόηποτε μέσον.⁹⁵

[...]στην Κύπρο, μια ἀπὸ τις πλέον αξιοπρόσεκτες διαστάσεις τοῦ φαινομένου ἦταν ὅτι ἡ ἀσκηση τῆς βίας χειραγωγήθηκε ἀπὸ τὴν κορυφή.[...]Ενῶ ἡ βία τῶν Τούρκων ἐναντίον τῶν Ελλήνων ἀσκεῖτο κυρίως στις πόλεις καὶ αποτελοῦσε τμῆμα μιας ἐκ τῶν προτέρων σχεδιασμένης πολιτικῆς στρατηγικῆς, ἡ βία τῶν Ελλήνων ἐναντίον τῶν Τούρκων ἔτεινε νά ἐκδηλώνεται σπασμωδικά καὶ κυρίως σε ἀγροτικές περιοχές - περισσότερο κινδύνευαν οἱ Τούρκοι βοσκοὶ πού ἀσχολοῦνταν με τις καθημερινές τοῦ δραστηριότητες.⁹⁶

[...]Inter – communal violences appeared yesterday to have become a real rather than a possible factor in the Cyprus political tangle.
Εφημερίδα *Times of Cyprus*, «AND NOW – RACE RIOTS ARE INCREASING», 28 Μαΐου 1956.

[...]Bugün EOKA bir Türk vurdu. [...] Şimdi suç bizim değildir, kendi omuzları üzerindedir. [...]Bizden bir Türk öldü, onlardan beş tane ölecektir.[...] Silahına sarıl ve intikamını al.
[...] Σήμερα ἡ ΕΟΚΑ χτύπησε ἓναν Τούρκο.[...] Τώρα το φταίξιμο δὲν εἶναι δικό μας, εἶναι στους ὅμους τους. [...] ἓνας Τούρκος πέθανε ἀνάμεσα μας, πέντε ἀπὸ αὐτοὺς θα πεθάνουν.[...] Πιάσε τὸ ὅπλο σου καὶ πάρε τὴν ἐκδίκηση σου.
Ανακοίνωση VOLKAN μετὰ τὸ θάνατο τοῦ λοχία Abdullah Ali Riza⁹⁷

Κατὰ τὴν ἐποχὴ τοῦ ἐνοπλοῦ ἐνωτικοῦ ἀγώνα ἡ δημόσια περὶ τοῦ ἀποικιοκρατικῆς κυβέρνησης ἀποτελέσει στόχο τῆς ΕΟΚΑ. Οἱ ἐπιθέσεις αὐτές ἐπέφεραν καὶ τὸν θανάσιμο τραυματισμὸ Τούρκοκυπρίων (Τ/κ), οἱ ὁποῖοι ἐργάζονταν στὴν ἀποικιοκρατικὴ κρατικὴ μηχανή. Τ/κ χάνουν τὴ ζωὴ τους, εἴτε ἐν ὥρᾳ καθήκοντος εἴτε λόγω τῆς ἐπαγγελματικῆς τους ιδιότητος (ἀξιωματικοὶ ἀστυνομίας, ἀστυνομικοί, εἰδικοί ἀστυνομικοί, ἐπικουρικοὶ ἀστυνομικοί, δασοφύλακες, κυβερνητικοὶ ἐργάτες, νυχτοφύλακες στὴν Ἀρχὴ Ἡλεκτρισμοῦ, ὁδηγοὶ διοικητῶν, υπάλληλοι ΝΑΑΦΙ).

⁹⁵Francois Crouzet, *Η κυπριακή διένεξη 1946-1959*, τόμος Β', ΜΙΕΤ, Αθήνα, 2011, σ. 812-813.

⁹⁶Holland Robert, *Η Βρετανία καὶ ὁ κυπριακὸς ἀγὼνας, 1954-1959*, Ποταμός, Αθήνα, 2001, σ.447, 461.

⁹⁷Niyazi Kızılyürek, *Bir hınç ve şiddet tarihi : Kıbrıs' ta statü kavgası ve etnik çatışma*, İstanbul Bilgi Üniversitesi, İstanbul, 2016, σελ.115.

Κτηνώδης βία λυμαίνεται τις αγροτικές περιοχές π.χ. Αφάνεια, Μελάνδρα, Πυργά, Νάτα, Χολέτρια, Σίντα, Άγιος Θεόδωρος Αμμοχώστου, Μαθιάτης, Αλόδα, Κοιλάμενος, Άγιος Θεόδωρος Καρπασίας, Λάσα, Κόσιη, Αναλιόντας, Βασίλεια, Χλώρακα, Πλατάνι, Αμαργέτη, Μηλιά, Πύργος, Άγιος Γεώργιος Πάφου, Κώμη Κεπήρ, Άγιος Χαρίτων, Τζιάος, Αρχιμανδίτα. Το επάγγελμα των πλείστων θυμάτων ήταν επικουρικός αστυνομικός, αστυνομικός, βοσκός, ψαράς, γεωργός και εργάτης. Από την άλλη, τα θύματα των αστικών περιοχών ήταν κυρίως αξιωματικοί, αστυνομικοί, επικουρικοί αστυνομικοί, νυχτοφύλακες, φρουροί, εργάτες, πλανόδιοι πωλητές και ιδιωτικοί υπάλληλοι.

Δεν θα πρέπει να υποτιμάται το γεγονός ότι το εν λόγω άλμπουμ είναι δημιούργημα της πολιτικής ελίτ της τουρκοκυπριακής κοινότητας. Επομένως, κάθε αφήγηση διανθίζεται με τέτοιο τρόπο ούτως ώστε να καταστήσει τη διχοτόμηση επιβεβλημένη λύση.

Σε αυτό το άλμπουμ συμπεριλήφθηκαν και Τ/κ οι οποίοι δεν έχασαν τη ζωή τους από μέλη της άλλης κοινότητας. Ο İsmail Beyoğlu, ο Ulus Ülfet, ο Mustafa Ertan, ο Kubilây Altaylı και ο Orhan Derviş έχασαν τη ζωή τους, ενώ κατασκεύαζαν βόμβα. Η βάρκα των Asaf Elmaz και Hikmet Rezvan ανατράπηκε. Σε διαδηλώσεις έχασαν τη ζωή τους από Βρετανούς στρατιώτες η Şerife Mehmet, ο Mehmet Ahmet Bondiko, ο Mustafa Ahmet, ο Sermet Kanatlı, ο İbrahim Ali, ο Ahmet Sadik, ο Safer Muharrem και ο Fuat Yusuf.

Μαθητές και φοιτητές των δύο κοινοτήτων υπήρξαν θερμοί υποστηρικτές των εθνικών διεκδικήσεων των κοινοτήτων τους. Στο άλμπουμ εντοπίζεται η περίπτωση του φοιτητή του Τμήματος Οικονομικών Ulus Ülfet, του φοιτητή της Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστημίου της Κωνσταντινούπολης Erol Ahmet, του αποφοίτου του Λυκείου Αρρένων Λευκωσίας Ahmet Sadik, του δεκατετράχρονου μαθητή Ahmet Mehmet, του δεκαπεντάχρονου μαθητή του Atatürk Enstitüsü Mustafa Ertan, του δεκαεξάχρονου μαθητή Arif Hasan και του μαθητή του λυκείου Namık Kemal Lisesi Orhan Hasan Salih.

Το άλμπουμ καταπιάνεται ακροθιγώς και με το ζήτημα της προσφυγιάς π.χ. μετά τις διακοινοτικές ταραχές η οικογένεια των Mehmet Ali Hasan και Saffet Hasan από το χωριό Αναλιόντας ζει στο χωριό Κοτσιάτης, η οικογένεια του Roze Mehmet από την Πόλη ζει στο Λονδίνο και η οικογένεια του Cemal Mehmet από το χωριό Κρίτου Μαρότου ζει στο χωριό Χρυσοχού.

Μέσα από την ανάδειξη του λόγου της τουρκοκυπριακής ιστοριογραφικής προσέγγισης, η σύγχρονη ιστοριογραφική προσέγγιση μπορεί να αποτινάξει τα δεσμά της κρατούσας ιστοριογραφίας. Να προσεγγίσει τον ενωτικό αγώνα της ΕΟΚΑ μακριά από συναισθηματικούς δεσμούς και από το αφήγημα που θέλει μια κριτική διάθεση απέναντι στον αγώνα της ΕΟΚΑ να αποτελεί και ασέβεια προς την αγνή προσφορά των νεαρών Κυπρίων. Να αναδεικνύει την επιζήμια πολιτική συμπεριφορά και πολιτική κουλτούρα που υιοθέτησε μια μερίδα μελών της ΕΟΚΑ ή μελών της Ελληνικής Κοινότητας και τον αντίκτυπο της στη συλλογική μνήμη των Τ/κ.

ISBN 978-9925-7660-3-1

